
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم مطرح کرد :

تکمیل عملیات ساخت  کتابخانه امام خمینی)ره( دربلاتکلیفی

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم:

همه واحدهای مسکونی 
درروستاهای قم نوسازی می شوند
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مدیر کل امور روستایی و شورا های استان قم خبرداد:

توقف مهاجرت روستاییان 
استان به شهر قم 
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مدیر کل امور روستایی و شورا های استان از توقف مهاجرت 
روستاییان استان به شهر قم و آغاز مهاجرت معکوس خبر 
داد. سجاد چهرگانی گفتگویی اظهارداشت: ایجاد اشتغال 

پایدار موجب توقف مهاجرت روستاییان استان به شهر قم 
در سال های ۹۷ و ۹۸، و حتی مهاجرت معکوس شده است.
وی اعطای تسهیلات ارزان قیمت ۶ درصد را به روستاییان

معاون سیاسی، امنیتی، اجتماعی استانداری قم:

خطر کرونا همچنان جدی است 
مردم همکاری کنند

کاهش۱۳ درصدی موالید درقم

 استاندار قم گفت: برای اجرای ۲۷ طرح کشاورزی، صنعتی و 
گردشگری در این استان با اعتباری بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد ریال 
تفاهم نامه اجرایی میان سازمان برنامه و بودجه کشور و استانداری 
قم به امضا رسید که با اجرای این این طرح ها بیش از ۲ هزار و ۳۷۷ 
بهرام سرمست  روز جمعه در دیدار ویدئو کنفرانسی با معاون 
رئیس جمهور و رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور اظهار 
داشت: با توافق نامه فوق ۴۲ هزار و ۹۲۰ میلیارد ریال نیز به ارزش 

تولیدات استان اضافه خواهد شد. وی با اشاره به اهمیت ویژه

با بیان اینکه شهر  مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم 
مقدس قم دست کم به ۱۰ ایستگاه سنجش آلودگی هوا نیاز دارد، 
از هزینه های بالای راه اندازی و راهبری ایستگاههای سنجش 
آلودگی هوا خبر داد و گفت: امیدواریم اعتبارات لازم برای نصب 
و راه اندازی ایستگاههای جدید و راهبری و نگهداری از 3 ایستگاه 
موجود در شهر قم تأمین شود.  سید رضا موسوی مشکینی در 
آلودگی  سنجش  ایستگاههای  از  یکی  داشت:  اظهار  سخنانی 

هوای شهر قم که در چهارراه حجتیه نصب شده است، امروز

استاندار قم اعلام کرد؛

۲4۰۰ فرصت شغلی جدید در قم 
ایجاد می شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم ؛

شهر قم به ۱۰ ایستگاه سنجش 
آلودگی هوا نیاز دارد 

4

روزنامه

1

معاون شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: متأسفانه برخی از مالکین در 
ساخت وسازها به حریم شبکه برق تجاوز می کنند که با این اقدام جان ساکنین این 
ساختمان ها را به خطر می اندازند.  مهندس "عین اله درامامی" با انتقاد از عدم رعایت 
حریم شبکه های برق توسط برخی از مالکین و پیمانکاران گفت: این گونه تخلفات علاوه 

بر مخاطرات جانی برای شهروندان، منجر به ایجاد مشکلاتی در شبکه برق می شود.
 وی با بیان اینکه مالکین باید قبل از شروع ساخت وساز نسبت به استعلام نقشه 

تأسیسات برق اقدام کنند، یادآور شد: متأسفانه برخی از مالکین در ساخت وسازها با 

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم گفت :ایجاد توسعه پایدار 
در مناطق شهری و روستایی یکی از مهمترین سیاستگذاری ها در سیستم 
مدیریتی جدید می باشد چرا که امروزه شهرها و روستا ها نه فقط به لحاظ وسعت 
و میزان جمعیت بلکه به لحاظ حجم و تنوع فعالیتها و ارزشهای فرهنگی و 
اجتماعی دارای اهمیت فراوان می باشند. حسین طالعی در پیامی به مناسبت 
روز شهرداری و دهیاری ها اظهارداشت : امروزه برنامه ریزی و مدیریت در مناطق 

شهری و روستایی که بر عهده شهرداری ها و دهیاری ها می باشد، بایستی به

معاون شرکت توزیع نیروی برق استان قم ؛

تجاوز به حریم شبکه های برق خطرآفرین است 
مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم مطرح کرد :

کیفیت بخشی به خدمات با کارآمد سازی شهرداری ها
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ماسک با قیمت ارزان و با سهولت در اختیار مردم قرار گیرد 
پیگیری امور اداری از طریق خدمات دولت الکترونیک 

پرهیز از اجتماعات به ویژه عروسی و ختم 
ورود بدون ماسک به ادارات ممنوع است

لزوم تقویت ظرفیت های بوم گردی روستاها

۲۰۹۹۰۰۱5۴۳۰۰۰۰۰۱
اداره امور شعب استان قم در نظر دارد املاک مازاد خود به شرح ذیل  را از طریق مزایده عمومی با جزئیات مندرج 
در اسناد مزایده با بهره گیری ازسامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir  به فروش برساند. 
لذا متقاضیان می توانند با مراجعه به سایت مذکور حداکثر تا تاریخ ۱۳99/۰4/۲4 ) طبق زمان بندی مندرج در 
سامانه ستاد  ( نسبت به خرید اسناد و شرکت در مزایده اقدام نمایند . مبلغ تضمین شرکت در مزایده 5% مبلغ پایه 

مزایده و ازنوع پرداخت نقدی یا پرداخت الکترونیکی یا ضمانتنامه میباشد. 
زمان بازگشایی پاکات ساعت 9 مورخ ۱۳99/۰4/۲5 درمحل سالن جلسات زمرد  واقع در طبقه اول ساختمان 

اداره امور شعب بانک ملی استان قم می باشد . 
ضمناً ازکلیه متقاضیان دعوت میگردد تا درصورت تمایل درجلسه فوق شرکت نمایند .

فهرست املاک مازاد بانک جهت مزایده

لازم به ذکراست برگزاری مزایده و انجام کلیه مراحل آن بصورت کاملا الکترونیکی و صرفا ازطریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت می باشد و فقط درخصوص تضمین شرکت در مزایده ، چنانچه متقاضیان روش پرداخت نقدی 
)فیش نقد( و یا ضمانت نامه را انتخاب نمایند میبایست اصل فیش نقدی یا اصل ضمانت نامه را در پاکت گذاشته 
و پس از مهر و امضا و بستن پاکت تا ساعت 8  مورخ 1399/04/25  آن را به دایره کارپردازی واقع در طبقه سوم 

ساختمان اداره امور تحویل  نموده و رسید دریافت نمایید.
ضمنا متقاضیان میتوانند جهت طرح هرگونه سوال و رفع ابهام با شماره 36625128-025  و جهت ثبت نام 
در سامانه تدارکات الکترونیک دولت و اطلاع از چگونگی دریافت گواهی امضا و نحوه شرکت در مزایده با شماره 

41934-021 تماس حاصل فرمایند .
آدرس مزایده گزار : قم – خیابان امام خمینی-نبش کوی 26 – پلاک 60 ساختمان اداره امورشعب استان قم –دایره 

کارپردازی 

 فروش املاک مازاد  اداره امور شعب  
بانک ملی  استان قم

آگهی مزایده عمومی

سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم در نظر دارد بهره برداری از پسماند خشک 
مناطق 2و4شهرداری قم را با توجه به شرایط مندرج در اسناد مزایده، به مدت دو 

سال و به صورت دو مرحله ای واگذار نماید .
لذا کلیه اشخاص حقیقی  و حقوقی متقاضی می توانند جهت اطلاع از شرایط و 
دریافت اسناد مزایده  به سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم به نشانی قم، میدان 
72 تن ،طبقه زیرین ساختمان مشترک سازمان تاکسیرانی و مدیریت پسماند 

شهرداری قم اقدام نمایند.
شرایط عمومی

 ـضمانت نامه بانکی   ـمبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار به صورت 1   1 
 ـواریز وجه نقد به حساب بانک قرض الحسنه مهر   ـمطالبات بلوکه شده تاییده  3  2

ایران به شماره شبا   IR  770600520301101520177001  می باشد .
 ـسازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است . 2

 ـهزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد. 3
 ـسایر شرایط و جزئیات مربوط به مزایده در برگ شرایط عمومی درج گردیده که  4
می بایست توسط پیشنهاد دهندگان با قید جمله )قبول است( مهر و امضا و ضمیمه 

پیشنهاد گردد .
لغایت   99/۰4/۲۲ تاریخ   از  پیشنهادات  تحویل  و  اسناد  دریافت  مهلت   ـ  5

99/۰5/0۱ می باشد .
 ـطبقه   ـشهرداری مرکز   ـبلوار امام موسی صدر   ـمحل تسلیم پیشنهادات: قم  6

 ـاداره حراست حوزه خدمات شهری می باشد . چهارم 
تلفن   شماره  با  قراردادها  امور  کارشناس  با  سوالات  به  پاسخگویی  جهت   ـ  7

02536551810)داخلی 118( تماس حاصل فرمایید .

بهره برداری از پسماند خشک مناطق 
۲و4شهرداری قم

آگهی مزایده)نوبت اول(

روابط عمومی سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم  شناسه آگهی: 9۰۰446

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم گفت: در روستاهای استان قم بالغ بر 5۰ درصد واحدهای مسکونی با رعایت 
اصول فنی و نظارت نوسازی شده است برای نوسازی 50 درصد دیگر واحدهای روستایی برنامه ریزی شده و انشاالله ظرف 5 

سال آینده همه واحدهای مسکونی در روستاهای استان مقاوم سازی می شود. داریوش بلدی در گفت و گویی ، اظهار داشت: 
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 رییس جمهوری با بیان اینکه متأسفانه شاهدیم 
برخی ابتلا به بیماری کرونا را ناپسند شمرده و 
اگر کسی  کرد:  تصریح  را مخفی می کنند،  آن 
بداند که به کرونا مبتلا شده است وظیفه شرعی 
و لازم  به دیگران اطلاع دهد  دارد که  انسانی  و 
است با فرهنگ سازی بر این معضل فرهنگی غلبه 

کنیم. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در 
جلسه روز شنبه ستاد ملی مقابله با بیماری کرونا 
ضمن تبریک میلاد با سعادت امام هشتم )ع( 
به حادثه هفته گذشته در مرکز درمانی در تهران 
اشاره کرد و گفت: به خانواده هایی که در مرکز 
درمانی سینا اطهر جان عزیز خودشان را از دست 

دادند، تسلیت می گویم.
رییس جمهوری در این جلسه به نکاتی درباره 
کرونا  داشت:  اظهار  و  کرد  اشاره  کرونا  بیماری 
موضوعِ  تنها  است؛  وجهی  چند  ای  پدیده 
بهداشتی یا درمانی نیست، موضوع اجتماعی، 
روابط  موضوع  حتی  و  اقتصادی  فرهنگی، 
بین الملل است و بسیاری از مسائل درهم تنیده 

است.
وی با بیان این که نظیر موضوع کرونا را طی 
پیچیدگی  همه  این  که  نداشتیم  گذشته  قرن 
داشته باشد، افزود: امروز جوامع مختلف در سایه 
این ویروس خطرناک با مسائل بسیار متعددی 
روبرو شده اند؛ مثلا رشد اقتصادی دنیا به طور 
متوسط در سال 2019 که این ویروس مربوط به 
بوده ولی در  پایان 2019 می شود، 2.9 درصد 
سال 2020 که با این ویروس روبه رو شدیم، رشد 
اقتصادی جهانی منهای 3 درصد شده است؛ 
تحول  ویروس چه  این  که  نشان می دهد  یعنی 
اقتصاد  در  منفی  صورت  به  متاسفانه  را  بزرگی 
دنیا گذاشته است؛ از 2.9 درصد مثبت به 3 دهم 

منفی رسیده است.
رییس جمهوری گفت: این شرایط در کشورهای 
پیشرفته در  بدتر است؛ در کشورهای  پیشرفته 
سال 2019 رشد اقتصادی 1.7 بوده و در سال 
2020 که الان در آن قرار داریم، پیش بینی این 

است که منهای 6.1 باشد.
روحانی اظهار داشت: صادرات در دنیا به طور 
متوسط در سال 2019 به میزان 1.2 درصد در 
منهای   2020 سال  در  اما  بوده،  افزایش  حال 
درصد   13 نزدیک  یعنی  است،  درصد   12.8
صادرات کاهش پیدا کرده است؛ از 2 میلیارد و 
700 میلیون نفر نیروی کار در دنیا، 81 درصد 

تحت تاثیر ویروس کرونا قرار گرفتند
کرد:  خاطرنشان  امید  و  تدبیر  دولت  رییس 
برای اینکه با این ویروس مبارزه کنیم، شیوه های 
و هم خودمان  دنیا شروع شد  در  متعددی هم 
این بود که سیستم سلامت  اول  دنبال کردیم؛ 
خود را تقویت کنیم تا این سیستم توان داشته 
باشد افرادی که بیمار می شوند را مورد آزمایش 
یا در  قرار دهد و اگر لازم است در بیمارستان و 

بخش آی سی یو بستری شوند.
روحانی بیان کرد: کاری که بخش بهداشت و 
درمان ما انجام داد، کاملا قابل مقایسه با دنیا است 
و به خوبی نشان داده می شود. اولا همه نیروهای 
مسلح مراکز بیمارستانی خود را آماده کرده بودند 
و وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی آنچنان 
فعال عمل کرد که خیلی به امکاناتی که نیروهای 

مسلح آماده کرده بودند، نیازی نشد.
تا آخر سال ۸ هزار تخت بیمارستانی 

اضافه می شود
رییس جمهوری گفت: طی این مدت نیز به طور 
مداوم بخش بهداشت و درمان در حال کار بوده 
و همزمان تخت و بیمارستان را اضافه می کند به 
گونه ای که طی امسال 8 هزار تخت بیمارستانی 
اضافه خواهد شد. در همین دوره 5 تا 6 ماهه ای 
که با این ویروس مواجه بودیم، 1500 تخت ویژه 
اضافه شد و به همین نسبت که جلو می رویم، 
تخت، ونتیلاتور، تخت های آی. سی. یو، امکانات 
دیگر و خطوط تولید دارو اضافه می شود که در هر 
ماه به طور متوسط دو خط دارو به توانمندی کشور 
اضافه می شود. وی  گفت: همزمان شرکت های 
کار  دانشگاه ها،  و  بهداشت  وزارت  دانش بنیان، 
بزرگی در تولید دارو، گسترش امکانات پزشکی و 
بهداشتی، تولید ماسک های »ان 95 «  و آماده 
سازی کیت های مورد نیاز انجام دادند. بنابراین 
در سیستم درمانی کارِ ما ارزشمند بود و همه ما 
در برابر فداکاری پزشکان، پرستاران و کادر درمانی 

کشور تواضع می کنیم و شکرگزارهستیم.
روحانی اضافه کرد: از روز اول شیوع کرونا تاکید 
کردیم که باید خودمان را با این شرایط آماده کنیم 
و اعلام کردیم که این ویروس میهمان ناخوانده 
کوتاه مدت نیست و به این گونه نیست که یک ماه 
باشد و بعد برود و یا به محض اینکه از ایام بهار عبور 

کردیم و به هوای گرم رسیدیم، تمام شود.
رییس جمهوری بیان کرد: از همان روزهای اول 
متخصصین ما اعلام کردند و به مردم گفتند که 
این ویروس ادامه دار است و ممکن است تا آخر 
سال و حتی تا ماه هایی از سال آینده نیز ادامه 
برای ما  این ویروس خیلی  پایان  و  باشد  داشته 

روشن نیست.
ابتلا به کرونا نباید ننگ و عار تلقی شود

روحانی با بیان این که »کسی نباید مبتلا شدن 
به این بیماری را ننگ و عار برای خود تلقی کند« 
اگر  که  بگوید  آزمایشگاه  به  نباید  طرف  گفت: 
نتیجه  این  از شما خواهش می کنم  مثبت شد 
آزمایش را به من بده و به کسی نگو! من خودم 

اعلام می کنم.
رییس جمهوری افزود: کرونا نیز یک بیماری 
مثل همه بیماری ها است و فرد ممکن است به 
یک دلایلی مبتلا شود و وقتی مبتلا شد باید برای 
حفظ جان مردم و به عنوان وظیفه ای شرعی به 
اطرافیان، خانواده و به محل کار خود اعلام کند و 
خودش را 14 یا 15 روز و هر مقدار که لازم است، 

قرنطینه کند.
در  بیماری(  به  ابتلا  )اعلام  کرد:  تصریح  وی 
جامعه ما از لحاظ فرهنگی به یک معضل تبدیل 
شده است و فرد بیمار نمی گوید من مبتلا هستم. 
از  قبل  روز  دقیقا  که  بوده  فردی  مثال  طور  به 
امتحان، متوجه مثبت بودن آزمایش خود شده 
و گفته اعلام نکنم و بروم امتحان بدهم و یا مورد 
دیگری که قصد داشته امتحان آموزش رانندگی 
بدهد، شب قبل ازآن جواب آزمایش وی مثبت 
شده، گفته که فردا بروم امتحان بدهم بعد اعلام 
کنم. اینها مواردی است که به طور مشخص به ما 

گزارش شده است.
روحانی تاکید کرد: باید این فرهنگ را بالا ببریم 
این است که  مبتلا شده وظیفه اش  و هر کس 

بگوید و خود را قرنطینه کند.
رییس جمهوری گفت: آزمایشگاه ها، پزشکان 
و بیمارستان ها موظف هستند که اعلام کنند، در 
غیر این صورت فردی که به ویروس آلوده است، 
فرد  است  ممکن  البته  می کند.  آلوده  را  همه 
مبتلاعلامتی هم نداشته باشد و نداند، لذا اگر 
می خواهیم به فردی نزدیک شویم، مبنا را باید 
بر این بگذاریم که این فرد مبتلا به ویروس کرونا 
است. وی تصریح کرد: مردم در زمان حضور در 
باید  کنند،  رعایت  را  فاصله گذاری  باید  جامعه 
ماسک داشته باشند و باید فاصله ها  را مراعات 
کنیم و با ماسک با افراد مواجه شوند؛ علاوه بر این 
در اجتماعات بزرگ نروند؛ حضور در اجتماعات 

بزرگ گرفتاری ایجاد می کند.
رییس دولت تدبیر و امید با اشاره به گزارش ها 
از افزایش تعداد مبتلایان به کرونا بیان کرد: در 
خوزستان علت اینکه یک مرتبه این بیماری اوج 
گرفت این بود که در ایام عید فطر طوایف همه دور 
هم جمع می شوند؛ عید امسال هم یک مقدار 
طولانی شد و مردم آخر هفته را متصل کردند؛ 
هفته بعد آن هم ارتحال بود و آن را هم متصل 

کردند.
ورود کارمندان بدون ماسک به ادارات 

ممنوع است
اداره ای  در  کارمند  اگر  کرد:  تصریح  روحانی 
باید غیبت بزنند و  شلوغ بدون ماسک می آید، 
او را برگردانند، لااقل نسبت به ادارات دولتی و 
جاهایی که متعلق به دولت یا شبه دولت است 
مثل بانک ها، شهرداری ها، اینها باید الزام شود 

و قدم به قدم جلو بیاییم تا خدمات الزامی شود.
داده  اجازه  نباید  گفت:  جمهوری  رییس   
شوند  وارد  ماسک  بدون  مردم  مترو  در  که  شود 
و ارائه خدمت مترو و اتوبوس منوط به این است 
که افراد ماسک بزند، و ضابطین قوه قضاییه و 
همچنین خودِ قوه قضاییه و دادستان های محترم 
کمک کنند تا بتوانیم از این مقطع عبور کنیم؛ 
جاهایی هم که اتحادیه ها و اصناف آنها مسوول 
ماسک  بدون  فردی  ندهند  اجازه  آنها  هستند؛ 
در این مراکز حضور داشته باشد. رییس دولت 
تدبیر و امید بر لزوم اجرای دستورالعمل اصلی 
بر اساس فاصله گذاری و ماسک زدن و نرفتن به 
اجتماعاتی مثل مراسم عزا و عروسی در مکان 
های سرپوشیده، تاکید کرد و افزود: این موارد در 
جلسه امروز ستاد هم مورد تاکید قرار گرفت و  همه 

مسوولان بر رعایت آن اصرار و تاکید دارند.
محدودیت های  روند  تصویب  به  روحانی 
کرونایی در ستاد اشاره کرد و افزود: آن چه  که 
می خواستیم ممنوع کنیم را اعلام می کردیم که 
مثلا این کار در کشور ممنوع است؛ اما به تدریج به 
این نتیجه رسیدیم که بعضی چیزها لازم نیست در 
سطح کشور ممنوع کنیم، برای اینکه این مشکل 

در یک استان است و ربطی به کشور ندارد.
وی گفت: ممنوعیت ها بر اساس قرمز و یا سفید 
بودن استان ها اجرا شد و همان طور که در جلسه 
هم گفته شد هیچ کدام اینها ثابت نیست، استان 
سفید ممکن است قرمز شود و یا استانی قرمز 
ممکن است در دوره ای سفید شود. بعد معلوم 
شد که ما حتی استان ها را نباید ملاک قرار دهیم 
برای اینکه در یک استان 5 شهرستان درگیر است 
و بقیه مشکل ندارد که باید برهمان 5 شهرستانی 

که درگیر است، متمرکز شویم.
رییس جمهوری افزود: در حال حاضر قاعده 
این است، مواردی که پیش از این جزو فهرست 

3 و 4 بود که معمولا مثل رستوران ها، همایش، 
تالارهای پذیرایی، باشگاه های ورزشی، مساجد 
اعلام  استانی  ستاد  که  جاهایی  و  مصلی ها  و 
می کند و می گوید شرایط این 5 شهرستان قرمز 
در  که  می کنند  موافقت  ما  کمیته های  و  است 
جلسه ستادهای کرونا در پنجشنبه تصویب کردیم 
که هر کجا این چنین بود حداقل برای یک هفته 
ممنوعیت را اعمال کنند و اگر لازم شد دوباره آخر 
هفته بررسی کنند و ممنوعیت را هفته دیگر ادامه 

دهند تا شرایط عادی شود.
پروتکل های  همه  رستورانی  اگر  گفت:  وی 
اجازه داده  آن  به  مراعات می کند،  را  بهداشتی 
اگر  اما  نداریم،  کاری  و  برسد  خود  کار  به  شود 
می دهیم،  تذکر  نمی کند،  مراعات  رستورانی 
یکبار، دوبار، سه بار و اینجا باید کاری کنیم که یک 

هفته یا 10 روز ببندیم تا موظف شود.
افزایش خدمات دولت الکترنیک و کاهش 

سفرهای غیرضروری
روحانی تاکید کرد: باید همه سه گروه خدمت 
دهنده، خدمت گیرنده و مکان خدمت، بهداشتی 
خدمت  در  کنند.  مراعات  را  پروتکل ها  و  باشد 
دهنده، کاسب یا مسئول رستوران است که باید 
مراقبت کند و در خدمت گیرنده هم مردم هستند 
که هر سه باید مراعات کنند تا از این شرایط سخت 

عبور کنیم.
رییس جمهوری افزود: البته دولت هم وظایفی 
دارد که به شدت دنبال می کند، دولت بسیاری از 
کارها را الکترونیک می کند و دولت الکترونیک را با 

سرعت پیش می بریم.
روحانی افزود: در مراکز خدماتی باید مراجعه ها 
مردم را کاهش دهیم و از طریق دولت الکترونیک، 
الگوی جدیدی در خدمت رسانی به مردم ایجاد 
کنیم. خرید اینترنتی را باید سرعت ببخشیم و 
به این بخش ها باید کمک کنیم و همزمان باید 
مسافرت ها به حد ضرورت باشد و کاهش پیدا 

کند.
حساسیت مردم به کرونا نباید کاهش یابد

در  اینکه  بیان  با  امید  و  تدبیر  دولت  رییس 
مناطقی که احساس خطر می کنیم یا در شرایط 
برای  را  محدودیت ها  از  برخی  هستند  هشدار 
گفت:  برگردانیم،  می توانیم  کوتاه  زمان  مدت 
حساسیت مردم نباید کاهش پیدا کند، مدتی این 
ویروس مقداری آرام تر و یا فعالیت  آن کم شده بود 
و متاسفانه مردم فکر کردند دوره آن تمام شده و 
خبری نیست و این احساس خطر از بین رفت؛ 
احساس خطر باید دوباره برگردد و پروتکل ها همه 

باید رعایت شود.
رییس جمهوری گفت: کمیته بهداشتی و کمیته 
اجتماعی- امنیتی ستاد باید درباره مبتلایانی که 
بیماری را مخفی می کنند فکری بکنند و طرحی 

بیاورند که در جلسه تصویب کنیم.
یک  بیماری  کردن  کرد:مخفی  تصریح  وی   
نوع تجاوز به حقوق دیگران است یعنی فردی که 
بیماری خود مخفی کرده و به خانواده، دوست، 
نزدیک  خیابان  در  حاضر  افراد  همه  و  همکار 
می شود و با آنها بدون زدن ماسک حرف می زند، 

به حقوقشان تجاوز می کند.
روحانی با تاکید بر این که فرد مبتلا به کرونا نباید 
بیرون بیاید، گفت: البته اگرهم ضرورت داشت 
باید ماسک بزند، فاصله را مراعات کند و به طرف 

بگوید به وی نزدیک نشوند.
رییس جمهوری تاکید کرد : این فرهنگ را باید 
اداره،  افراد مبتلا در  بیندازیم که  در جامعه جا 
اجتماعات و جاهای مختلف بیماری خود را اعلام 
تا  باید اعلام کند  کنند و اگر فردی هم فهمید 

بتوانیم از مشکل عبور کنیم.
مراکز و ادارات به افراد بدون ماسک 

خدمات ندهند
دستورالعمل های  اجرای  کرد:  تاکید  روحانی 
ستاد نیاز به نوعی ضمانت اجرا دارد در ادارات 
می توانیم  مصوبه  یک  با  و  است  آسان تر  شاید 
جلوی آنها را بگیریم و برای ارائه خدمت در مترو 
و اتوبوس ها نیز وزیر کشور و همه شهرداری ها 
تلاش خود را به کار بگیرند و هر جا الزامی بود از 

نیروی انتظامی و بسیج استفاده کنند.
رییس جمهوری گفت: از فردا )یکشنبه -15 
تیر( هر فردی وقتی که می خواهد وارد یک مکان 
سرپوشیده جمعی شود، پوشیدن ماسک الزامی 
است و نباید در همه مکان هایی که اعلام شد به 
کسی که دارای ماسک نیست، خدمت داده شود.
روحانی با تشکر از همه محققانی که برای یافتن 
دارو و یا واکسن این بیماری تلاش و کار می کنند، 
ابراز امیدواری کرد که این تلاش ها ادامه یافته و به 

نتایج مثبت برسد.

سفیر اسبق ایران در پکن:

 توافق ایران و چین نقطه عطفی در تاریخ 
دیپلماسی ایران است 

 سفیر اسبق ایران در چین توافق بین ایران و چین را نقطه عطفی در تاریخ روابط 
دو کشور عنوان کرد و گفت: نقش آفرینی چین در عرصه بین الملل و رقابت های آن 
با آمریکا موضوعی است که باعث می شود در ذهن مذاکره کنندگان ایرانی پیوست 

سیاسی و امنیتی هم وجود داشته باشد که از توافق مهمتر است.  
  »حسین ملائک« روز شنبه در نشست مرکز تحقیقات راهبردی با موضوع تصویب 
برنامه 25 ساله همکاری های مشترک ایران و چین گفت: مطالب مطرح شده در 
این  زمینه مثل بحث تعرفه های ترجیحی یا حضور پنج هزار نیروی امنیتی این کشور 
سنخیتی با واقعیت ندارد. آخرین مطلب مطرح شده در این زمینه توسط رییس سازمان 

توسعه تجارت مطرح شد که موضوع و مطلب جدیدی نداشت.
وی نهایی شدن توافق ایران و چین را یک نقطه عطف در تاریخ دیپلماسی ایران 
برشمرد و ابراز داشت:  بعد از انقلاب ما همیشه با قدرت های بزرگ درگیر بوده ایم. این 
مساله تا سال 2015 ادامه داشت. در آن مقطع ما تجربه کار با روسیه به عنوان یک دولت 
بزرگ که منافع طیفی وسیعی دارد، یک نقطه مشترک پیدا کردیم و در 9 نقطه دیگر یاد 

گرفتیم که باهم کار کنیم.
سفیر اسبق ایران در پکن ادامه داد: وقتی در مورد توافق 25 ساله صحبت می شود، 
صحبت با دولتی است که اقتصاد دوم جهان است و با آمریکا مقابله می کند و تا چندی 
دیگر هم قدرت اول اقتصادی دنیا می شود. در این شرایط باید دانست نتیجه رقابت 
آمریکا و چین چیست و ایران کجا باید باشد. همین مساله موجب می شود در پس ذهن 
مذاکره کنندگان ما باید یک پیوست سیاسی و امنیتی باشد که اهمیت آن از توافق هم 

مهمتر است.
ملائک با بیان اینکه شما وقتی با کسی توافق راهبردی می کنید دیگر نمی توانید آن 
طرف خط باشید ولی یک پایتان در طرف دیگر باشد، عنوان کرد: سال ها است ایران در 
خط شکاف بازی می کند که خوب هم بازی کرده اما به سرعت در حال حرکت به شکاف 
ژئوپولتیکی میان چین و آمریکا هستیم و توافق 25 ساله نشان می دهد ایران در این 

رقابت خود را در کنار چین تعریف کرده است.
وی به رویکردهای چین در عرصه بین المللی اشاره کرد و یادآور شد: چین می گوید 
من می خواهم کشور خود را بسازم، نمی خواهم جای آمریکا را بگیرم، می خواهم از چین 
واحد دفاع کنم و نمی خواهم رهبری جهان را برعهده گیرم. اما کرونا موجب شد چین 
به دنیا بگوید سیستم من بهتر از سیستم  کاپیتالیستی است، من کمترین خسارت را 
در خطرناک ترین نقطه دیدم و قدرت دارم به همه جهان سرویس بدهم و از کسی هم 
قدرت نگیرم. این دیپلمات پیشین با تاکید بر اینکه اگر می خواهیم با چین هماهنگ 
باشیم، این مساله موجب تعدیل در سیاست خارجی ما می شود، بیان کرد: آنچه این 
توافق را تهدید می کند سیالیت فکری در ایران است. کسانی که روزی موافق برجام 
بوده اند، الان مخالف برجام هستند. الان هم کسانی که مخالف چین هستند، خود از 

سردمداران رابطه با چین بوده اند.
ملائک با بیان اینکه همه جریانات سیاسی اعم از اصلاح طلب، اصولگرا و میانه رو در 
حالت عادی طرفدار رابطه با غرب هستند، گفت: در شرایط بحرانی، جریانات، دو دسته 
می شوند؛ یکی دسته مخالف چین و یک دسته موافق چین می شوند. اما این مسائل 

نباید با مباحث روشنفکری خلط شود.
وی اضافه کرد: در اوج کرونا، یکی از مدیران وزارت بهداشت موضوعی را مطرح 
می کند. او حق ندارد سفیر یا وزارت بهداشت چین را مسخره کند اما روزنامه ها از او 
حمایت می کنند. این اشتباه است و نشان می دهد ما بلوغ سیاسی نداریم در حالی که 

روزنامه نگار ما باید ملی بوده و متوجه شرایط باشد.
  

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری خبر داد:

افزایش عائله مندی و بیمه تکمیلی 
بازنشستگان کشوری

 مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری در نشست با کانون بازنشستگان سیر و 
حرکت راه آهن گفت:  2800 میلیارد تومان برای افزایش حق عائله مندی و بیمه تکمیلی 

درمان بازنشستگان کشوری اختصاص یافته است. 
به گزارش روز شنبه صندوق بازنشستگی کشوری، اکبر افتخاری در این نشست افزود: 
به دنبال ارتقای سطح کیفیت زندگی بازنشستگان عزیز هستیم و با وجود اینکه مهم ترین 
بُعد آن، بعد اقتصادی و افزایش حقوق هاست، اما باید در جهت تقویت سایر ابعاد کیفیت 

زندگی از جمله حوزه های اجتماعی، فرهنگی و سلامت نیز برنامه ریزی و تلاش کرد.
وی ادامه داد: تلاش ما در کمیته تخصصی که به منظور همسان سازی حقوق هر دو 
هفته یک بار و با حضور تعدادی از بازنشستگان و همچنین سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی و مدیران صندوق بازنشستگی برگزار می شود، ایجاد تناسب بین حقوق شاغلان 

و بازنشستگان است.
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری اظهار داشت: هدف ما حرکت در قالب یک 
برنامه مشخص و منسجم و گام به گام است تا پس از طی شدن هر مرحله به نتیجه ای 
اثربخش برسیم. در این زمینه صندوق دو راهبرد، افزایش مستقیم قدرت خرید )افزایش 
حقوق( و افزایش غیرمستقیم به معنی تقویت قدرت خرید، را در دستور کار دارد و هر دو 

را در کنار هم پیش می برد.
وی با بیان اینکه ارائه خدمات تخفیف دار و قسطی کردن کالا و خدمات به معنای 
هزینه کمتر برای خرید است، گفت: علاوه بر اصلاح و ساماندهی شرکت های تابعه، 
حذف شرکت های کاغذی و زیان ده و افزایش سودآوری شرکتها، باید خدمات و کالای 
تولیدی شرکت های موجود را در سبد زندگی بازنشستگان بیاوریم که این برنامه گام به 

گام در حال اجرا است.
تأمین منابع برای بهبود خدمات صندوق  و  افتخاری در خصوص دریافت اعتبار 
بازنشستگی نیز گفت: امسال علاوه بر 6500 میلیارد تومان اعتبار همسان سازی، 
1500 میلیارد تومان برای افزایش 50 درصدی حق عائله مندی و اولاد و 1300 میلیارد 
تومان نیز برای بیمه تکمیلی درمان از دولت و سازمان برنامه اعتبار دریافت کردیم که 

همه این ها یک وظیفه بوده و منتی هم بر گردن کسی نیست.
وی سهام داری و سرمایه گذاری بازنشستگان در بورس را یک روش برای حفظ سرمایه 
و تقویت آن برشمرد و گفت: در گذشته 3500 سهم بیمه ملت برای 130 هزار نفر 
بازنشسته به قیمت 207 تومان خریداری شد که اکنون این سهم ارزشی بیش از 2700 
تومان دارد و این سرمایه را به مقدار قابل توجهی افزایش داده است. همین شرایط 
درباره طرح های ارائه تسهیلات خرید برای سهام ETF صندوق مالی یکم و صندوق 

مدیریت »ثروت« صندوق بازنشستگی نیز قابل اجرا است.
 

 سخنگوی وزارت کشور:

 مجازات ساخت  و ساز غیرمجاز
 تشدید می شود

 سخنگوی وزارت کشور از ارائه لایحه اصلاح و الحاق موادی به ماده 100 قانون 
شهرداری ها به هیات دولت خبر داد و گفت: دنبال تسهیل در فرآیند صدور پروانه 
ساختمانی توسط شهرداری ها و همزمان تشدید مجازات ساخت و سازهای بدون پروانه 

هستیم. 
سیدسلمان سامانی روز شنبه با اعلام این خبر اظهارداشت: وجود برخی ابهامات 
و نواقص در ماده 100 قانون شهرداری ها موجب افزایش مسائل شهری، پیچیدگی 
اداری، اطاله زمان بررسی در کمیسیون ها، وفور پرونده ها در دیوان عدالت اداری و 
عدم صدور به موقع پایانکار توسط شهرداری ها شده که رفع این مسائل مستلزم نگاهی 

همه جانبه است.
معاون هماهنگی وزارت کشور تصریح کرد: وزارت کشور برای رفع این مشکلات و با 
اخذ نظرات مراجع ذیربط لایحه اصلاح ماده 100 قانون شهرداری ها را تهیه و در نامه ای 

به معاون اول رییس جمهوری تقدیم کرده است.
سامانی ادامه داد: درخواست کرده ایم تا این لایحه هر چه زودتر در کمیسیون خاص 
کلانشهر تهران و سایر کلانشهرها مورد بررسی قرار گرفته تا پس از تایید کمیسیون 

مربوطه در دولت مطرح و تصمیم گیری شود.
سامانی با بیان اینکه 5 رویکرد اساسی را در اصلاح ماده 100 قانون شهرداری ها دنبال 
می کنیم، گفت: بدنبال تسهیل در فرآیند صدور پروانه ساختمانی توسط شهرداری ها و 

همزمان تشدید مجازات ساخت و سازهای بدون پروانه هستیم.
سخنگوی وزارت کشور تاکید کرد: در این لایحه پیش بینی شده است تا همکاری و 
هم افزایی شهرداری ها و دستگاه های اجرایی مرتبط در جلوگیری از ساخت و سازهای 

غیرمجاز افزایش حداکثری پیدا کند.

اقدام آمریکا افزایش 
تنفرایرانیان 

پیامی  در  آمریکا،  امور خارجه  وزارت   سخنگوی 
فرارسیدن جشن تیرگان را- روزی که آرش کمانگیر، 

بر اساس اسطوره ای باستانی با پرتاب تیر مرز ایران و توران را مشخص کرد و  سپس 
به سبب خستگی  درگذشت-به ایرانیان تبریک گفته است.اکنون می توان این 
پرسش را مطرح کرد که این اقدام مورگان اورتگاس با چه هدفی صورت می گیرد و 

چگونه قابل تبیین است؟ این نوشتار پاسخهای کوتاهی ارائه می کند:
1-آمریکا همزمان با اعمال فشارتحریمی بر ایران، تلاش می کند به مناسبتهای 
از آسیب به  ایرانیان را مخاطب قرار دهد.این اقدام، برای جلوگیری  مختلف، 
اعتبار آمریکا در افکار عمومی ایران و جهان و نیز با هدف ایجاد جدایی میان نظام 
سیاسی و  مردم ایران، صورت می پذیرد.مقامهای آمریکایی، همواره ادعا  کرده اند 
هدف تحریمها،ایجاد مشکل برای  ملت ایران نیست.حال آنکه آشکار است یکی 
از اهداف آمریکا فشار بر ایرانیان و آنگاه ایجاد شکاف میان مردم و حکومت ایران 
است تا بدین گونه، تغییرات مورد انتظار آمریکا، از جمله ناگزیر شدن ایران به تغییر 

سیاست خارجی آن تحقق یابد.
2-مهم ترین وجه حماسه آرش، فداکاری او برای دفاع ازمیهن است.بسیاری 
از ایرانیان در طول تاریخ، حماسه آرش را صورت واقعیت بخشیدند و جان خود را 
برای دفاع از سرزمین خود، فدا کردند.رییس علی دلواری- که با نیروهای متجاوز 
بریتانیا جنگید-سربازان ایرانی- که در برابر تجاوز متفقین به ایران در سال1320 
شهادت  به  عراق،  و  ایران  جنگ  در  که  شهید-  هزار  صدها  کردند-و  مقاومت 
رسیدند- نمونه هایی از ایرانیان پرشماری هستند که نتوانستند تجاوز بیگانگان را 
تاب آورند..شگفت آوراست که مقام آمریکایی، در حالی که همکارانش درباره وجود 
گزینه نظامی در برابرایران صحبت می کنند، روزی را به ایرانیان تبریک می گوید که 

یادآور فداکاری آنان در دفاع از سرزمینشان است.
است. ایران  اقتصاد  نامناسب  شرایط  ازعوامل  یکی  آمریکا،  3-تحریمهای 
شرایطی که فشار زیادی بر مردم ایران وارد می کند.اینکه آمریکا در چنین زمانی، 
فرارسیدن جشن تیرگان را به ایرانیان تبریک می گوید، مانندآن است که گلوی 

فردی را بفشارند و به او کریسمس را، شادباش گویند.
اگر حکومت آمریکا در پی اصلاح تصویر خود در افکار ایرانیان است، بهتراست 
تحریمها را بردارد و با احترام به قواعد بین المللی، دیپلماسی را برگزیند.تبریک 
آنان شود،  آنکه سبب کاهش خشم  از  ایرانیان، بیش  به  مناسبتهای مختلف 

ریشخند آمیز و سبب افزایش تنفر آنهاست.

مهم ترین سلاح
 در برابر کرونا

مان،  مادران  و  پدران  ما در خطر هستیم:   همه 
برادران  و  خواهران  مان،  همسران  مان،  فرزندان 

مان، بستگان مان، همسایگان مان، همکاران مان، دوستان مان، رهگذرانی که 
از کنارمان می گذرند و ... .

میانگین تلفاتی که کرونا به طور روزانه از ما می گیرد، از تعداد کسانی روزانه در 
جنگ 8 ساله از دست شان می دادیم، بیشتر است. ما درگیر یک جنگ تمام عیار 
هستیم و چون صدای بمب و موشک و انفجار نمی شنویم، در توهم ایمن بودن ایم.
معلوم هم نیست جنگ تحمیلی کرونا علیه ما چقدر طول خواهد کشید و هیچ 
کس نمی داند ویروس کووید 19 چند نفر از ما را خواهد کشت و باز هم نمی دانیم 

خودمان یا اطرافیان مان هم قربانی خواهیم شد یا نه.
از دارو و واکسن هم عجالتاً خبری نیست و خبرهایی که از گوشه و کنار دنیا می 

رسند، آنقدر موثق نیستند که بتوان بدانها دل خوش داشت.
به دولتها نیزاعتمادی نیست، آنها در تمام دنیا، در اندیشه سیاست و بقای 

خودشان هستند و حفظ ظاهر و ... .
در این بلبشو، چاره ای نداریم جز این که اظهارات دولتمردان و وعده های شرکت 
های داروسازی و شایعات را رها کنیم و به فکر حفظ جان مان باشیم. اولین گام نیز 
آن است که واقعاً جدی بودن خطر را درک کنیم و بدانیم که ممکن است شخص ما 

هم کرونا بگیریم و بی هیچ بیماری زمینه ای، بمیریم و دفن شویم و تمام.
مهم ترین و حیاتی ترین وظیفه ما در این شرایط، زدن ماسک است. تعمداً از 
کلمه وظیفه استفاده کردم چون ممکن است هر کدام از ما، ناقل بی علامت کرونا 
باشیم و ویروس را از طریق تنفس به دیگران منتقل کنیم و باعث مرگ شان شویم. 

ماسک، احتمال ابتلای فرد سالم را نیز کم می کند.
فهم این نکته ساده اصلًا سخت نیست. بنابراین کسی که با علم به این موضوع 
در کوچه و خیابان و مغازه و اداره و سایر اماکن عمومی ماسک نمی زند، اگر در 
آن لحظه فراموش نکرده باشد، می توان به فهم یا شعور او شک کرد. چگونه یک 
انسان باشعور و وظیفه شناس می تواند به خود این اجازه را دهد که خود و دیگران 

را در خطر بیماری و مرگ قرار دهد؟!
در حال حاضر، ماسک مهم ترین سلاح ما در برابر کروناست و اتفاقاً سلاح موثری 
هم هست. اگر ماسک نزنیم احتمال مرگ مان را بالا برده ایم؛ آنها که در جاهای 

عمومی ماسک نمی زنند، توزیع کنندگان مرگ هستند.
با تکیه بر شعورمان ماسک بزنیم چرا که تنها سه گروه در جاهای عمومی ماسک 

نمی زنند:
-کسانی که نمی دانند

-کسانی که فراموش کرده اند
- بی شعورها.

سخنگوی وزارت بهداشت خبرداد:

جان باختگان کرونا در کشور به ۱۱ هزار و 
۴۰۸ نفر رسید

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 237 هزار 
و 878 نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 148 نفر 
در 24 ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 11 هزار و 408 نفر 
رسید.  سیما سادات لاری روز شنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی ویروس 
کرونا در کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس بیان کرد: از دیروز تا امروز 14 
تیر 1399 و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 449 بیمار جدید 
مبتلا به کووید 19 در کشور شناسایی شد که هزار و 148 مورد بستری شدند. با 
این حساب، مجموع بیماران کووید 19 در کشور به 237 هزار و 878 نفر رسید. 
وی ادامه داد: متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 148 بیمار کووید 19 جان 
خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 11 هزار و 408 نفر 
رسید. سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 198 هزار و 949 نفر 
از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین 3136 نفر از 
بیماران مبتلا به کووید 19 در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.

لاری اظهار کرد: تاکنون یک میلیون و 769 هزار و 520 آزمایش تشخیص کووید 
19 در کشور انجام شده است. وی افزود: استان های خوزستان، آذربایجان های 
غربی و شرقی، کردستان، کرمانشاه، هرمزگان، بوشهر، خراسان رضوی و ایلام در 
وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استان های تهران، فارس، اصفهان، مازندران، 
همدان، زنجان، سیستان و بلوچستان، البرز و لرستان در وضعیت هشدار قرار 
دارند. معاون وزیر بهداشت گفت: روزانه 160 هزار نفر در دنیا به بیماری کووید 
19 مبتلا می شوند که این آمار 60 درصد کل مبتلایان در یک ماه اخیر است. این 
نشان می دهد که ابتلا به این بیماری روند افزایشی در کل دنیا دارد. نقش مردم 
در محدود کردن و مهار این بیماری، رعایت فاصله گذاری فیزیکی، شست وشوی 
مداوم دست ها با آب و صابون و به خصوص استفاده از ماسک برای همه مردم 
است. وی بیان کرد: استفاده از ماسک در همه شهرها با وضعیت قرمز و وضعیت 
هشدار اجباری است. از مردم می خواهیم از تجمع ها و سفرهای غیرضروری 
خودداری کنند تا بتوانیم به کمک هم، زنجیره انتقال ویروس کرونا را متوقف کنیم.

اخبار

جعفر محمدی*

حسن بختیاری زاده*

روحانی در جلسه ستاد ملی مقابله با بیماری کرونا :

مخفی کردن بیماری کرونا تجاوز به حقوق دیگران است
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چرا باید ماسک بزنیم؟

وزارت بهداشت ویرجینیا برای کسانی که تست کرونایشان مثبت شده یا 
مشکوک به این بیماری هستند، توصیه هایی را ارئه کرده است؛ در این مطلب 

به طور کامل به آن پرداخته ایم.
  افرادی که کووید–19 دارند معمولًا دچار بیماری خفیف تا شدید تنفسی با 
علائم تب، سرفه و تنگی نفس می شوند. برخی از افراد علائم دیگری دارند 
مانند لرز، درد عضلانی، گلودرد یا از دست دادن حس بویایی و چشایی. 
همه ی کسانی که مبتلا به کووید–19 می شوند، همه ی علائم را ندارند و ممکن 
است تب هم نداشته باشند. علائم گفته شده ممکن است 2 تا 14 روز بعد از 

قرار گرفتن در معرض ویروس بروز کنند.
اگر شما علائمی دارید و می خواهید تست کرونا بدهید، با پزشکتان یا با 
مراقبین بهداشت تماس بگیرید. از شما نمونه هایی گرفته می شود تا مورد 

آزمایش قرار بگیرند.
برخی از افراد بیشتر احتمال دارد که مبتلا به کووید–19 شوند. هر کسی که 
در معرض این ویروس قرار بگیرد، می تواند مبتلا به کووید–19 شود اما ریسک 
جدی تر شدن این بیماری )نیاز به بستری شدن در بیمارستان، نیاز به ونتیلاتور 

و ...(، با بالاتر بودن سن، بیشتر می شود.
شما هر چه سنتان بالاتر باشد، احتمال اینکه با کووید–19 دچار بیماری 
شدیدتری شوید، بیشتر است. افراد در هر سنی اگر دچار بیماری های دیگری 
باشند نیز بیشتر ممکن است دچار بیماری جدی تر در اثر کووید–19 شوند. 

این بیماری ها شامل موارد زیر می شوند:
. بیماری مزمن کلیوی

. بیماری ریوی مانند انسداد مزمن ریوی
. چاقی )اضافه وزن خیلی زیاد(
. بیماری کم خونی داسی شکل

. دیابت نوع دوم
اگر مبتلا به هر یک از این بیماری ها یا هر عارضه ی دیگری هستید که شامل 
ضعف سیستم ایمنی می شود، با داشتن علائم کووید–19 باید هر چه سریع تر 

با پزشک تماس بگیرید.
در خانه بمانید

اگر مبتلا به کووید–19 هستید یا فکر می کنید ممکن است کووید–19 داشته 
باشید، در خانه بمانید و خودتان را از دیگر اعضای خانواده جدا کنید. به این 

کار ایزوله شدن در خانه می گویند.
- علائم خود را کنترل نمایید. اگر بیماری تان شدت گرفت با اورژانس تماس 

بگیرید.
- علائم اورژانسی کووید–19 شامل مشکل در تنفس، درد و فشار در قفسه 
سینه که برطرف نمی شود، سرگیجه، ناتوانی در بیدار و هشیار ماندن و کبودی 

لب یا صورت می شود.
- بیشتر افراد دچار علائم خفیف تا متوسط این بیماری می شوند که شامل 

تب و سرفه بوده و بدون اقدام پزشکی بهتر خواهند شد.
- خود را ایزوله کرده و از تماس با دیگران اجتناب کنید.

- از وسایل نقلیه عمومی مانند اتوبوس و مترو و تاکسی استفاده نکنید.
بیشتر افراد می توانند تحت شرایط زیر از ایزوله خارج شده و با دیگران باشند:

- سه روز بدون تب بودن )یعنی 72 ساعت تب نداشتن بدون مصرف داروی 
تب بُر(

- بهبود علائم )مثلًا سرفه و تنگی نفس بهتر شده باشد(

- دست کم 10 روز از بروز علائم برای اولین بار سپری شده باشد
- برای بیشتر افراد شیوه ای بر پایه ی تست مبنی بر این که چه زمانی باید 
ایزوله به پایان برسد توصیه نمی شود. اگر به دلیل بیماری یا مصرف دارویی 

خاص، ضعف ایمنی دارید، با پزشک خود مشورت کنید.
خود را از سایر افراد خانه جدا کنید

. خود را ایزوله کردن یعنی این که در خانه و در اتاقی مجزا دور از دیگران 
بمانید و در صورت امکان از سرویس بهداشتی جداگانه ای استفاده کنید.

. از ظروف و رختخواب مشترک با دیگران استفاده نکنید. بعد از استفاده از 
این وسایل باید آن ها را با آب و صابون کاملًا بشویید.

. تماس خود را با دیگران و با حیوانات خانگی محدود نمایید.
. از طریق تماس تلفنی یا تصویری و اینترنتی، ارتباط خود را با دیگران حفظ 

کنید.
نسبت به اطرافیان چه رفتاری داشته باشید؟

. به افرادی که معمولًا با آن ها مراوده دارید اطلاع بدهید که بیمار هستید تا 
این افراد بدانند باید خود را قرنطینه کرده و نسبت به علائم خود هشیار باشند.
. جواب تلفن ها را بدهید چون مراقبین بهداشت با شما تماس خواهند 

گرفت تا وضعیت سلامتی تان را بررسی کنند.
. با دوستان و آشنایانی که با آن ها ارتباط داشته اید تماس بگیرید و به آن ها 
بگویید بیمار هستید و با به اشتراک گذاشتن اطلاعاتی که به دست آورده اید 

جلوی انتشار بیشتر این بیمار را بگیرید.
- از کسانی که دو روز پیش از این که احساس بیماری کنید و تست تان 
مثبت شود در خانه با شما بوده اند و افرادی که تماس نزدیک با آن ها داشته اید 
خواسته می شود در خانه بمانند و وضعیت سلامت خود را چک کنند تا 

مطمئن شوند بیمار نشده اند و دیگران را مبتلا نکنند.
- از اطرافیان بخواهید به تماس های تلفنی مراقبین بهداشت و سلامت 
پاسخ بدهند. این مکالمات برای کمک به کُند کردن روند انتشار کووید–19 

مهم هستند.
علائم خود را با داروهای بدون نیاز به نسخه کنترل کرده و پیش از 

مراجعه به پزشک با او تماس بگیرید
. از داروهای OTC بر اساس علائم خود استفاده کنید. به دستورالعمل های 

روی برچسب دارو توجه داشته باشید.
و  الکل  مصرف  از  بنوشید.  رقیق  مایعات  و  آب  زیاد  و  کنید  استراحت   .

نوشیدنی های کافئین دار اجتناب کنید.
. اگر علائمتان تشدید شدند سریع تر با اورژانس تماس بگیرید )مثلًا مشکل 
در تنفس کردن یا تبی که با داروی تب بُر پایین نمی آید( با پزشک یا اورژانس 
تماس بگیرید و اطلاع دهید که کووید–19 دارید یا ممکن است داشته باشید.

. اگر هرگونه شرایط اضطراری داشتید با اورژانس تماس بگیرید و به آن ها 
گوشزد کنید که کووید–19 دارید یا ممکن است داشته باشید. علائم اورژانسی 
کووید–19 شامل مشکل در تنفس و درد و فشار در قفسه سینه است که بهتر 
نمی شود. همچنین احساس سرگیجه یا عدم توانایی در بیدار و هشیار ماندن 

و یا کبودی لب ها یا صورت را نیز مدنظر داشته باشید.
OTC تسکین علائم با داروهای

- برای رفع تب، سردرد و بدن درد از یک مسکن معمولی مانند استامینوفن 
استفاده کنید.

- برای تسکین گلودرد از یک مسکن معمولی مانند استامینوفن، اسپری گلو 

یا شربت سرفه استفاده کنید.
- برای بهبود سرفه خلط دار از یک ضدسرفه حاوی گایافنزین استفاده کنید. 

آب نمک ولرم بیشتر توصیه می شود.
- سرفه خشک را با ضد سرفه ای که حاوی دکسترومتورفان است تسکین 

دهید.
- برای تسکین هم سرفه خشک و هم سرفه خلط دار از ترکیبی از گایافنزین 

و دکسترومتورفان استفاده کنید.
- گرفتگی و آبریزش بینی را با یک ضداحتقان بینی که حاوی فنیل  افرین 
است، اسپری بینی سالین )کلرور سدیم( یا آنتی هیستامین خوراکی درمان 

کنید.
وقتی نزدیک دیگران هستید ماسک طبی یا ماسک پارچه ای بزنید

. اگر بیمار هستید پیش دیگران باید ماسک بزنید.
. اگر شخص بیمار قادر به ماسک زدن نیست )مثلًا به این دلیل که تنفس 
او دچار مشکل می شود(، دیگر اعضای خانواده باید هنگام ورود به اتاق فرد 

بیمار ماسک بزنند.
. نباید از ماسک پارچه ای صورت برای بچه های زیر دو سال یا هر کسی 
که مشکل در نفس کشیدن دارد یا هشیار نیست و یا ناتوانی جسمی دارد و 

نمی تواند ماسک را بردارد استفاده کنید.
. اگر تنها هستید نیازی نیست ماسک بزنید.

موقع عطسه و سرفه جلوی دهان و بینی خود را بگیرید و دست ها 
را مرتباً بشویید

. وقتی عطسه و سرفه می کنید با دستمال جلوی دهان و بینی خود را بگیرید 
و دستمال را در سطل زباله دربسته بیندازید و فوراً دست ها را بشویید.

. دست ها را مرتباً با آب و صابون و حداقل به مدت 20 ثانیه بشویید. خصوصاً 
بعد از دست زدن به دهان و بینی و عطسه و سرفه و دستشویی و پیش از تهیه 

غذا یا خوردن غذا
. اگر به آب و صابون دسترسی ندارید از ضدعفونی کننده ی دست که حاوی 
حداقل 60 درصد الکل است استفاده کرده و تمام قسمت های دست را به 

مدت 30 ثانیه خوب به هم بمالید تا احساس کنید خشک شده است.
. دست های نشسته را به چشم و بینی و دهان خود نزنید.

تمام سطوحی را که مکرراً لمس می شوند هر روز تمیز کنید
. تمام سطوحی که زیاد لمس می شوند، مثل کانترها، روی میز، دستگیره 

در، گوشی تلفن، کیبورد و ... را هر روز تمیز و ضدعفونی کنید.
طبق  ضدعفونی کننده  دستمال  یا  خانگی  تمیزکننده ی  اسپری  از   .

دستورالعمل روی محصول استفاده کنید.
استرس و اضطرابتان را کنترل کنید

. بیمار بودن می تواند اضطراب برانگیز باشد. یادتان باشد که هر کسی 
واکنش متفاوتی نسبت به شرایط استرس برانگیز نشان می دهد.

. مبتلا به کووید–19 بودن می تواند جور خاصی استرس برانگیز باشد زیرا 
یک بیماری جدید بوده و خبرها و حاشیه ها در مورد آن بسیار زیاد است. 
کمتر سراغ خبرها بروید و به ماجراها گوش بدهید. بهتر است از رسانه های 

اجتماعی فاصله بگیرید.
. افرادی که از قبل دچار عوارض روحی و روانی هستند باید درمان خود را 

ادامه داده و نسبت به علائم جدید یا تشدید علائم خود هشیار باشند.
سندرم التهابی مولتی سیستم در کودکان

هرچند به نظر می رسد بچه ها به اندازه ی بزرگسالان در معرض ابتلا به 
کووید–19 نیستند، اما مرکز کنترل و پیشگیری بیماری ها و سایر موسسه ها 
ملی سلامت و بهداشت، مشاهده کرده اند که سندرم التهابی مولتی سیستم 
در کودکان با کووید–19 مرتبط است. سندرم التهابی مولتی سیستم می تواند 
مشکلاتی برای قلب کودک و همچنین برای سایر سیستم های بدن او ایجاد 
نماید. علائم و نشانه های سندرم التهابی مولتی سیستم شامل تب، شکم درد، 
استفراغ، اسهال، از دست دادن اشتها، بثورات پوستی، قرمزی و ترک خوردن 

لب ها، قرمزی و تورم زبان و یا تورم دست ها و پاها می شود.
اگر کودک شما هر یک از این علائم یا سایر علائم کووید–19 را دارد، با پزشک 

او تماس بگیرید.
اگر کودک شما علائم اورژانسی مانند مشکل در تنفس کردن، یا درد و 
فشار در قفسه سینه را بروز داد یا توانایی بیدار و هشیار ماندن را نداشت و یا 
دچار کبودی لب ها یا صورت شد، شکم درد شدید داشت و یا هرگونه علامت 
تماس  اورژانس  با  سریع تر  چه  هر  باید  داد،  نشان  دیگری  نگران کننده ی 

بگیرید.

کسانی که تست کرونایشان مثبت شده یا مشکوک هستند، بخوانند

اگر کرونا گرفتیم چه کنیم؟

سلامت 

خیلی از علائمی که هر روز با آن سر و کار داریم، از مشکل خونی ما ناشی 
می شود. مدام سرما می خوریم و بی علت خسته ایم. علائمی که نشان می دهند 

ممکن است ما مشکل خونی داشته باشیم را بشناسیم.
اختلال خونی در برخی علائم در بدن خودش را نشان می دهد. گلبول های 
قرمز خون اکسیژن را به بدن منتقل می کنند و گلبول های سفید ایمنی می آورند. 
پلاکت ها به لخته شدن خون کمک می کنند و هر اختلالی در عملکرد این 
موارد،  می تواند شما را دچار مشکل کند. خیلی از علائمی که هر روز با آن سر 
و کار داریم، از مشکل خونی ما ناشی می شود. مدام سرما می خوریم و بی علت 
خسته ایم. علائمی که نشان می دهند ممکن است ما مشکل خونی داشته باشیم 

را بشناسیم.
علائم اختلال خون چیست؟

علائم بسته به اینکه نوع اختلال سلول ها چگونه هستند، متفاوت خواهد بود.
علائم شایع اختلال گلبول های قرمز عبارت هستند از:

خستگی
تنگی نفس

مشکل در تمرکز به علت اکسیژن ناکافی در مغز
ضعف عضلانی

ضربان سریع قلب
علائم شایع اختلالات گلبول های سفید عبارت هستند از:

عفونت های مزمن
خستگی

کاهش وزن غیرقابل توضیح
ضعف یا احساس ناخوشایند

زخم هایی که بهبود پیدا نمی کنند
خونی که پس از آسیب لخته نمی شود

پوست به راحتی کبود می شود
خونریزی غیرقابل توضیح از لثه

درمان و تشخیص
بیماری های خونی انواع متفاوتی دارند که هر کدام برای بدن مشکلاتی را ایجاد 
می کنند. آنچه در این مورد برای ما اهمیت دارد، علائمی است که به محض 
رؤیت بهتر است برای چکاپ اقدام کنید. بی علت بدنمان کبود می شود، مدام 
خسته ایم و احساس ضعف داریم. روی کارمان تمرکز نداریم و خونریزی های 
عجیبی در بدنمان رخ می دهد. اینجا زمان مراجعه به پزشک انکولوژ و دقت در 

وضعیت خونی شماست. برای تشخیص و درمان کارهایی انجام دهید:
معاینه پزشکی و تاریخچه پزشکی-آزمایش خون-آزمایش ادرار-نمونه برداری 

مغز استخوان-آزمایشات تصویربرادری سونوگرافی، ام آرآی، پت و...
 سرطان های سلولی خونی هنوز علائم جدی  ایجاد نمی کنند و باید به دقت 
با توجه به سابقه خانوادگی تحت چکاپ مستمر باشید. معمولًا مسائل خونی 
با شیمی درمانی، پرتو درمانی و عمل جراحی درمان می شود. دارو درمانی 

هدفنمند به افزایش اثربخشی شیمی درمانی کمک می کند.

عفونت های ویروسی از شایع ترین بیماری های چشم در فصل گرما است که با 
ترشح، سوزش و قرمزی چشم قابل شناسایی است.

صادق والایی متخصص چشم افزود: عفونت های چشمی از طریق ترشحات 
چشم باعث سوزش و ورم پلک ها، قرمزی چشم و پوست پلک شده و به شدت 

متورم می شود و خارج شدن ترشحات از چشم را به دنبال دارد.
وی اظهار داشت: در بسیاری از بیماران ترشحات خونی در قسمت سفیدی 
چشم اتفاق می افتد که رعایت بهداشت فردی برای جلوگیری از شیوع عفونت 
های چشمی در افراد الزامی است زیرا این این عفوت ها به شدت واگیردار بوده 
و از فردی به فرد دیگر قابل انتقال و درمان با توجه به نوع ترشحات از سه هفته تا 

9 ماه نیز در صورت وخامت طول می کشد.
والایی ادامه داد: با توجه به خطرناک بودن عفونت های ویروسی چشم و 
احتمال از بین رفتن بینایی و بروز لکه های مدور بر روی سطح قرنیه در انواع 
شدید بهتر است به پزشک مراجعه شود و در درمان اولیه پزشک مصرف قطره 
های ضد ویروس و ضد التهاب، قرص های درمان کننده این عفونت ها و پماد 
های موضعی چشمی را تجویز و در بسیاری از موارد برای درمان مصرف قطره 

های اشک مصنوعی بدون ماده نگهدارنده را نیز توصیه می کند.
این متخصص چشم، تقویت سیستم ایمنی بدن برای جلوگیری از انواع 
بیماری های ویروسی، رعایت کردن اصول بهداشتی، استفاده از پارچه سفید بر 
روی بالش، ضد عفونی کردن و قرار دادن بالش در معرض نور خورشید، شست 
و شوی مداوم دست ها با مواد شوینده و پرهیز از تماس دست با چشم را ضروری 

دانست.
به گفته والایی عفونت های ویروسی از شایع ترین علت های بیماری چشم 
هستند که به عنوان خطر جدی برای سلامتی چشم ها محسوب می شوند، 
این ویروس ها که موجودی بسیار ریزی هستند در صورت آلوده کردن چشم 
باعث بروز مشکلاتی برای چشم خواهند شد و به جنسیت و سن و سال ربطی 

ندارد.
وی افزود: عفونت می تواند به بخش های داخلی پلک های بالا و پایین اثر 
بگذارد و باعث گل مژه یا برآمدگی پلک شود، هنگامی که عفونت به غده های 
اشکی چشم حمله می کند، بیماری های التهابی ایجاد می شود که زمینه ای 

برای زخم قرنیه است.
والایی تصریح کرد: زخم قرنیه در صورت عدم درمان می تواند منجر به کاهش 
شدید بینایی شود و در عین حال بسیاری از عفونت های ویروسی شایع چشم 
خود به خود برطرف می شوند، برای اطمینان از درمان سریع عفونت  استفاده از 

کمپرس های سرد یا گرم، قطره چشم، کرم یا آنتی بیوتیک لازم است.
وی خاطرنشان کرد: برای پیشگیری از عفونت چشم، از شستن دست ها 
پیش از لمس کردن چشم ها یا پلک های خود از عفونت های چشمی جلوگیری 
و اگر از لنزهای تماسی استفاده می کنید، باید نکات ایمنی را برای بهداشت 
مناسب رعایت کرده و اگر یکی از اعضای خانواده دچار قرمزی چشم یا عفونت 
چشمی باشد، رختخواب و حوله های وی را تمیز نگه دارید و از استفاده مشترک 

از وسایل وی خودداری کنید.

این علامت ها در بدن شما 
می گوید که شما کم خونی دارید

عفونت های ویروسی، شایع ترین 
بیماری چشم در فصل گرما
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معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم با اشاره به اتصال منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان به راه آهن سراسری گفت: با توجه به ملی شدن ضوابط بودجه اعتبارات 

راه آهن، برای این اتصال نیازمند 70 میلیارد تومان اعتبار هستیم. 
محسن بهشتی روزجمعه در جلسه امضای تفاهم نامه پروژه های جهش تولید در 
استان و امضای تفاهم نامه طرح 1000 واحدی مسکن محرومین که با حضور معاون 
رئیس جمهور، رئیس بنیاد مسکن کشور، معاون استاندار، مسئولان استانی و حضور 
ویدئو کنفرانسی استاندار قم انجام شد، با بیان اتمام پروژه های عمرانی استان در سه بازه 
زمانی اظهار داشت: بخشی از این پروژه ها در هفته دولت و دهه مبارک فجر امسال به 

پایان رسیده و افتتاح خواهند شد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم ادامه داد: همچنین سعی بر این است تا 
به پروژه هایی که تا پایان دولت تدبیر وامید به بهره برداری نمی رسد سرعت بخشیده و 

مشکلات آن ها را برطرف کنیم تا در اسرع وقت به اتمام برسند.
وی با اشاره به مشکلات شرکت شهرک های صنعتی در حوزه برق و گاز گفت: برای 
برطرف شدن این مشکلات نیازمند اعتبارات ملی و استانی هستیم تا در موعد مقرر و تا 

پایان سال جاری پروژه های این بخش را به اتمام برسانیم.
بهشتی با اشاره به آغاز عملیات اجرایی احداث کمربندی جدید قم گفت: کلنگ زنی 
این پروژه با حضور وزیر راه و شهرسازی به طول 110 کیلومتر و با اعتبار 2500 میلیارد 

تومان و با مشارکت 70 درصدی بخش خصوصی چند هفته گذشته انجام شد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم چهار خطه شدن جاده قدیم قم- تهران را 
موردتوجه قرار داد و ابراز کرد: انجام این کار هم در حوزه تهران و هم حوزه قم باقی مانده 
و باید 25 میلیارد تومان اعتبار به استان قم و همین میزان به حوزه تهران اختصاص یابد 

تا این پروژه به اتمام برسد.
به گفته بهشتی مبالغ تخصیص داده شده به برخی پروژه های قدیمی کم بوده و عاملی 
برای نیمه تمام ماندن این پروژه ها است که ازجمله آن ها پروژه قم- جعفریه و ساوه بوده 
که مشمول مرور زمان شده که امیدواریم با اعتبارات تخصیص یافته و پیش بینی های 

انجام شده این پروژه به زودی به اتمام برسد.
وی اتصال چشمه های بار به ریل سراسری را موردتوجه قرار داد و گفت: اتصال شهرک 

صنعتی شکوهیه، پهنه صنعتی نیزار و منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان به راه آهن 
سراسری ازجمله برنامه های اقتصاد مقاومتی استان هستند که با اتصال آن ها به ریل 

سراسری می توان در توسعه و آبادانی مؤثر خواهد بود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم با اشاره به اتصال منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان به راه آهن سراسری عنوان کرد: با توجه به ملی شدن ضوابط بودجه اعتبارات 

راه آهن، برای این اتصال نیازمند 70 میلیارد تومان اعتبار هستیم.
بهشتی به مشکلات استان در بخش تصفیه خانه اشاره و تصریح کرد: در اوج مصرف 
آب تصفیه شده 4 مترمکعب در ثانیه است که عمدتاً باید از چاه های استان تأمین شود، 
درنتیجه در صورت به اتمام رسیدن تصفیه خانه جدید قم که حدود 90 درصد پیشرفت 

فیزیکی دارد مشکلات استان در زمان پیک مصرف برطرف خواهد شد.

معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم خواستارشد:

نقش آفرینی جدی تری خانه مطبوعات قم 
در فضای رسانه ای 

 معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: خانه 
مطبوعات می تواند بازوی توانمند کارشناسی و اجرایی استان در ساماندهی به 
وضعیت رسانه های قم باشد به همین دلیل توقع برای نقش آفرینی جدی تر این 

مجموعه صنفی وجود دارد.
محمدجواد محرابی در گفت وگویی ، یکی از عملکردهای دولت تدبیر و امید را 
ساماندهی وضعیت رسانه ای و انسجام بخشی خانه های مطبوعات در کشور دانست 
و افزود: باوجود تمام نقطه ضعف ها و قوت ها و همچنین توقع های موجود در این 

زمینه، ایجاد خانه های مطبوعات در استان ها حرکتی روبه جلو بوده است.
وی با اشاره به وظایف و همچنین اختیارهای صنفی خانه مطبوعات اظهار داشت: 
تشکیل خانه مطبوعات و برگزاری الکترونیک انتخابات آن،  فصل جدیدی را در 
فعالیت صنفی روزنامه نگاری ایجاد کرد که انتظار می رفت،  با برنامه ریزی منسجم 

وضعیت اهالی رسانه ناشی از عملکرد این تشکل صنفی ارتقا یابد.
وی ادامه داد: تلاش هایی در سال های اخیر توسط خانه مطبوعات استان برای 
ساماندهی وضعیت اهالی رسانه انجام شده که قابل تقدیر است ولی توقع از این خانه 

بسیار بیشتر از وضع موجود است.
محرابی بابیان این که خانه مطبوعات باید پیشتاز در ساماندهی و نقش آفرینی 
فضای رسانه ای استان باشد، گفت: سیاست گذاری های کلان وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، استفاده از ظرفیت های خانه های مطبوعات در کشور برای پیشبرد 
اهداف رسانه ای، ارتقای کیفی مطبوعات و ساماندهی توزیع عادلانه آگهی های 

تبلیغاتی میان نشریه ها بوده است.
خانه  وظایف  ازجمله  را  خبرنگاران  آموزشی  و  کیفی  سطح  ارتقای  محرابی، 
مطبوعات دانست و افزود: در سال های اخیر به همت خانه مطبوعات و پشتیبانی 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی،  چندین دوره آموزشی در سطوح مختلف در 
سطح استان برگزار و به شرکت کنندگان این دوره ها مدرک معتبر نیز اهداشده است 
که باید این فعالیت ها توسعه و تعمیق بیشتری یابد. 3 درصد رسانه های دارای مجوز 
کشور متعلق به استان قم است از 42 خبرگزاری کشور، بیش از 15 خبرگزاری 
در قم دارای نمایندگی است ضمن اینکه از 172 روزنامه دارای مجوز برای توزیع 
سراسری، حدود 10 روزنامه سراسری در قم دارای دفتر نمایندگی می باشد. خانه 

مطبوعات قم دارای 140 عضو اصلی و 40 عضو افتخاری است.
  

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت برق استان قم:

فقط نیمی از ادارات در مدیریت مصرف 
برق همکاری دارند

 مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: فقط نیمی 
از ادارات و سازمان های قم در ساعات اوج مصرف، همکاری لازم را برای مدیریت 

در مصرف برق دارند.
داود سلیمانیان در گفت وگویی افزود: از اداره هایی که فقط یک شیفت کاری 
دارند، انتظار می رود همکاری بیشتری در فصل تابستان در مدیریت مصرف برق 

داشته باشند تا استان با خاموشی های اجباری مواجه نشود.
وی اضافه کرد: اداره ها باید از ظرفیت دیزل ژنراتورهای برق از ساعت 11 صبح 
تا زمانی که تعطیل می شوند، استفاده حداکثری داشته باشند که در این زمینه 
مکاتبات زیادی با اداره ها،  نهادها و سازمان ها انجام و سوخت دیزل ژنراتورها نیز به 

نرخ گازوییل دولتی با همکاری شرکت نفت فراهم شده است.
وی ادامه داد: اداره هایی که دیزل ژنراتور ندارند موظف هستند از ساعت 11 
صبح تا زمان تعطیل شدن با خاموش کردن وسایل برقی غیرضروری و تنظیم درجه 
سامانه های سرمایشی بین 24 تا 26 درجه سانتی گراد بالای صفر مدیریت مصرف 
برق کمک کنند. سلیمانیان خاطرنشان کرد: اداره ها ملزم شده اند پس از پایان وقت 
اداری، حداکثر برق مصرفی خود را به 10 درصد مصرف سوخت کاهش دهند و 
در روزهای خیلی گرم نیز باید همکاری بیشتری در صرفه جویی مصرف برق داشته 
باشند. وی تصریح کرد: طبق هماهنگی صورت گرفته با استانداری، اداره هایی که 
مصرف برقشان در ساعات تعطیلی با میزان مصرف برق آن ها در صبح تفاوت خاصی 
نداشته باشد و یا اداره هایی که در روزهای گرم همکاری برای مدیریت مصرف نکنند، 
نسبت به قطع برق آن ها اقدام شود و بیمارستان ها، مراکز مهم و حساس از این 
قاعده مستثنی می باشند. مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت برق قم افزود: برای 
اداره هایی که از ژنراتورهای برق استفاده و یا در مدیریت مصرف برق تلاش کنند، 

پاداش در نظر گرفته  شده است.
  

مدیرکل گمرکات استان قم :

۱۸ هزار تن کالا از گمرکات قم صادر شد
مدیرکل گمرکات استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان خردادماه، 17هزار 

و 845 تن انواع کالا از گمرکات استان به کشورهای مختلف صادر شده است.
محمد خلیلی روز شنبه بیان کرد: این کالاها از قبیل گرانول، کفش و صندل،  
شمش سرب، مفتول مسی و محصولات پلاستیکی و شیمیایی به ارزش 21 میلیون 
و 700 هزار دلار به کشورهایی همچون عراق،  افغانستان،  امارات،  هند،  پاکستان و 

ازبکستان صادرشده است.
وی ادامه داد:  در همین رابطه درآمد گمرکات استان نیز به 28 میلیارد تومان رسید 

که از مجموع کل درآمد،  مبلغ 224 میلیون تومان درآمد استانی بوده است.
وی افزود: همچنین دراین مدت مقدار 16هزار و 595 تن کالا از سایر گمرکات به 

گمرکات استان قم ترانزیت شده است.
از  کیلوگرم   70 وزن  به  بسته   18 نیز  پستی  امانات  بخش  در  گفت:  خلیلی 
کشورهایی همچون آمریکا، استرالیا،  امارات،  آلمان و عراق به عنوان هدیه و سوغات 

به بخش امانات خارجی گمرکات قم وارد و ترخیص شده است.
وی بیان کرد: تعداد 88 فقره پرونده مظنون به قاچاق به ارزش 72 هزار و 687 

میلیون ریال در گمرکات استان قم تشکیل  شده است.
نیز  به استان  انجام شده  مدیرکل گمرکات استان قم در خصوص واردات 
گفت: در سه ماهه ابتدایی سال جاری،  7هزار و 639 تن کالا همچون خودرو 
سواری،  قطعات موتورسیکلت، الیاف اکرولیک،  اجزا ماشین لباسشویی و پکیج 
و لوازم آرایشی و بهداشتی به ارزش 36 میلیون دلار از کشورهایی نظیر کره، 
چین ،  هند، ایتالیا، امارات،  ترکیه و ژاپن از طریق گمرکات قم به کشور وارد 

شده است.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم ؛

شهر قم  به ۱۰ ایستگاه سنجش آلودگی 
هوا نیاز دارد 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: ایستگاه سنجش آلودگی هوا در 
خیابان حجتیه قم همزمان با میلاد باسعادت امام رضا)ع( و روز ملی محیط بان، پس 

از گذشت دو سال از مشکلات مربوط به خرابی دستگاهها مجددا راه اندازی شد.
ایستگاههای  از  سید رضا موسوی مشکینی در سخنانی اظهار داشت: یکی 
سنجش آلودگی هوای شهر قم که در چهارراه حجتیه نصب شده است، امروز جمعه 
به مناسبت میلاد باسعادت امام الرئوف حضرت رضا)ع( و »روز ملی محیط بان« 

مجددا راه اندازی شد.
وی با بیان اینکه این ایستگاه بیش از دو سال به دلیل مشکلات مربوط به خرابی 
دستگاهها و کمبود اعتبارات لازم برای تعمیر و رفع نواقص آنها از مدار خارج شده 
بود، خاطرنشان کرد: برای راه اندازی مجدد این ایستگاه سنجش آلودگی هوا بالغ 

بر یک هزار میلیون ریال هزینه شده است.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم در ادامه افزود: ایستگاه سنجش آلودگی 
هوای خیابان حجتیه، امکان اندازه گیری آنلاین گازهای آلاینده شامل ذرات معلق، 
دی اکسید گوگرد، دی اکسید نیتروژن، مونوکسید کربن و اوزون را داشته و با توجه 
به محل قرارگیری در مرکز شهر، در تعیین شاخص کیفیت هوای شهر قم بسیار مؤثر 

خواهد بود.

 عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی خبرداد:

تدوین ۱۴ طرح اقتصادی برای حل 
مشکلات کشور 

 عضو هیات رئیسه مجلس گفت: با توجه به شرایط اقتصادی کشور 14 طرح اقتصادی 
برای برون رفت از این شرایط در مجلس آماده شده است.

امیرآبادی عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی در جمع مردم بخش  احمد 
دستجرد اولویت کار مجلس جدید را حل مشکلات اقتصادی مردم دانست و گفت: 
مجلس یازدهم در اولین قدم 14 طرح اقتصادی را برای رفع مشکلات مردم آماده کرده 

است.
وی با اشاره به مشکلات ناشی از اعمال تحریم های ظالمانه آمریکا به مردم ایران گفت: 
اگرچه تحریم برای کشور برخی مشکلات را به همراه داشته اما بسیاری از آنها را می توان 
با اتکا به ظرفیت های داخلی و مردم حل کرد. امیر آبادی با تاکید بر نیاز کشور به تأمین 
50 میلیارد دلار ارز در سال گفت: اگر مدیریت خوبی برای صادرات به 15 کشور همسایه 
صورت گیرد سه برابر نیاز کشور به ارز در هر سال یعنی 150 میلیارد دلار تأمین خواهد 
شد. عضو هیأت رئیسه مجلس با اشاره به افزایش قیمت ارز در روزهای اخیر گفت: مردم 
در تنگنای شدیدی اقتصادی قرار دارند و به همین دلیل به دولت نسبت به ادامه این روند 

اخطار داده شده تا این مشکل را حل کند.
 تشکیل گروه های جهادی در دفاتر مجمع نمایندگان در شهرهای تابعه قم 

امیرآبادی  همچنین در مراسم راه اندازی نخستین دفتر مجمع نمایندگان قم در شهر 
جعفریه گفت: بر اساس تصمیم هر سه نماینده قم به منظور ارتباط سریع و آسان تر مردم 
با نمایندگان خود این دفاتر در همه شهرهای استان افتتاح خواهد شد. وی افزود: از این 
پس یکی از نمایندگان قم عصر پنج شنبه در دفتر مجموعه یکی از شهرها حضور می یابد 
و علاوه بر ملاقات مردمی به مسائل و مشکلات بخش و روستاها رسیدگی خواهد کرد. 
امیرآبادی همچنین از تشکیل گروه های جهادی در دفاتر مجمع نمایندگان هم خبر داد 
و گفت: این گروه ها برای کمک به حل مشکلات شخصی اقشار مختلف مردم تشکیل 
شده و امورات آنها را پیگیری خواهد کرد. عضو هیأت رئیسه مجلس خاطرنشان کرد: 
این موضوع موجب آشنایی بیشتر نمایندگان با مشکلات مردم و کم کاری های احتمالی 

مسئولان می شود تا بتوان با استفاده از ابزارهای نظارتی در مسیر حل آنها تلاش کرد
 

 معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران:

طرح نذر جمعه برای حمایت از محرومان 
اجرا می شود

معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران گفت: طرحی با عنوان »نذر جمعه« 
به صورت دائمی در مسجد مقدس جمکران اجرا و گوشت حاصل از آن میان محرومان 

توزیع می شود.
ابراهیم صدوقی گفت: پس از تجربه موفق طرح قربانی به نیت سلامتی و فرج امام 
زمان )عج( در رزمایش ماه های شعبان و رمضان، طرحی با عنوان »نذر جمعه« به صورت 
دائمی در مسجد مقدس جمکران اجرا و گوشت حاصل از آن میان محرومان توزیع 
می شود. وی با اشاره به راه اندازی قرارگاه گامی به سوی جامعه مهدوی اظهار کرد: 
مسجد جمکران به عنوان پایگاه عظیم تشیع و میعادگاه منتظران حضرت ولی عصر 
)عج( افتخار داشت جزو نخستین مراکزی باشد که بعد از فرمایش رهبر معظم انقلاب در 
ارتباط با رزمایش مواسات و همدلی، در شام نیمه شعبان »قرارگاه گامی به سوی جامعه 
مهدوی« را راه اندازی کند. وی با تاکید بر اینکه جریان سازی در حوزه های مختلف از 
عوامل موفقیت فعالیت ها به ویژه فعالیت های مذهبی است، بیان کرد: این مسجد 
مقدس در ماه مبارک رمضان در سه سطح شهر قم، استان های کشور و بین الملل اقدام 
به اجرای رزمایش مواسات و همدلی کرد و توانست بالغ بر 20 تن گوشت و 500 هزار 
پرس غذای گرم را در مقاطع نیمه شعبان تا پایان ماه مبارک رمضان باعنوان هدیه و تبرک 
بین محرومان جامعه توزیع کند. معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران با اشاره 
به اینکه اطلاعات خوبی از محرومین مناطق مختلف به صورت میدانی به دست آورده ایم 
که برای توزیع مطلوب حمایت ها مورداستفاده قرار می گیرد، افزود: با توجه به احادیث و 
روایاتی که در حوزه دفع بلا و قربانی برای سلامتی حضرت مهدی )عج( عنوان شده، بر 
آن شدیم تا جریان سازی دائمی در حوزه قربانی برای سلامتی حضرت و رفع بلا از عالم 
را تحت عنوان پویش »نذر جمعه« راه اندازی کنیم تا همه افراد جامعه بتوانند با هر توان 

مالی در این طرح شرکت کنند.
 

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم  خبرداد

کسب رتبه برتر بخش اورژانس بیمارستان 
تامین اجتماعی قم

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت :با اعلام نتایج ارزیابی معاونت درمان 
سازمان تامین اجتماعی کشور بر اساس شاخص های مختلف تخصصی ،بخش اورژانس 
بیمارستان تامین اجتماعی قم با کسب 81 امتیاز موفق به کسب رتبه سوم در بین 

اورژانس های بیمارستان های سازمان تامین اجتماعی کشور گردید.
دکتر داود علیمحمدی اظهار داشت:معاونت درمان سازمان تامین اجتماعی هر سال 
همه بخش های مختلف مراکز درمانی تامین اجتماعی کشور را بر اساس استاندارد های 
اعتبار بخشی و تخصص مورد ارزیابی قرار می دهد که بخش اورژانس یکی از بخش های 
مهم مراکز درمانی است. مدیر درمان استان قم گفت:سال گذشته بیش از 21 هزار 
بیمار به بخش اورژانس بیمارستان تامین اجتماعی قم مراجعه نموده است که نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته 12 درصد رشد داشته است که از این تعداد مراجعه برای 
بیش از 16 هزار بیمار پرونده بستری موقت تشکیل شده است. وی در ادامه گفت:در 
سال 1398 بیش از 5 هزار 428 بیمار توسط اورژانس 115 به بیمارستان امام رضا )ع( 
اعزام شده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 33 درصد رشد داشته است. 
علیمحمدی خاطر نشان کرد: بیمارستان امام رضا )ع( در بین بیمارستان های 100 تا 
200 تختخوابی تامین اجتماعی  کشورداری متخصص طب اورژانس رتبه اول را دار می 
باشد که از 127 بیمار نیازمند احیای قلبی و ریوی بش از 42 درصد احیای موفق را در 

کارنامه عملکرد بخش اورژانس ثبت نموده است.
 

اداره کل تامین اجتماعی قم تاکید کرد؛

تمدید دفترچه های بیمه رایگان است 
مراقب کلاهبرداران باشید

اعتبار  تمدید  این که  بر  تاکید  وجود  با  کرد:  اعلام  قم  اجتماعی  تامین  کل  اداره 
دفترچه های درمان نیازی به پرداخت وجه ندارد، ولی همچنان فریب برخی شهروندان از 

طرف سودجویان مشاهده می شود.
به گزارش روابط عمومی اداره کل تامین اجتماعی قم، با وجود هشدارهای مکرر 
سازمان تامین اجتماعی و تاکید این نهاد مبنی بر این که هیچ گاه تماسی از جانب این 
سازمان برای دریافت وجه در قبال برخی خدمات همچون تمدید اعتبار دفترچه و کارت 
هوشمند درمان با بیمه شدگان و بازنشستگان انجام نمی شود، فریب برخی شهروندان از 
طرف سودجویان مشاهده می شود. بر اساس این گزارش، هرگونه تماس تلفنی، مراجعه 
حضوری و نمایندگان شرکت هایی با عنوان همکاران سازمان تامین اجتماعی به منازل 
و تقاضای وجه برای ارائه خدمات کلاه برداری است و به هیچ عنوان از طرف سازمان 
تامین اجتماعی انجام نمی شود. این گزارش حاکی است: عدم نیاز به تمدید اعتبار 
دفترچه های تامین اجتماعی هم منجر به دریافت وجه از بیمه شدگان و بازنشستگان 
نمی شود و روش های شش گانه استعلام غیرحضوری اعتبار دفترچه ها به منظور تسهیل 
امور بیمه شدگان طراحی شده است که 3 روش اینترنتی و سه روش نیز غیراینترنتی و هر 

یک از روش ها در حال حاضر در دسترس بیمه شدگان است.
 

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم اعلام کرد : 

اعمال انسداد درتقاطع محورهای 
روستایی جنداب و تاج خاتون 

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: به منظور 
تکمیل طرح چهار خطه کردن محور قدیم سلفچگان – ساوه  ،ازروز دوشنبه مورخ 16 
تیر ماه ، تقاطع روستاهای جنداب و تاج خاتون دراین محور ، تا اطلاع ثانوی مسدود 
می باشند . اکبر سلیمیان بازه زمانی طرح انسداد را منوط به تکمیل پروژه و ایمن سازی 
تقاطع ها دانست و خاطرنشان ساخت : با توجه به توان مضاعفی که معطوف اجرای 
طرح چهار خطه کردن این محور شده ، امید است دراسرع وقت ضمن تکمیل پروژه 
، نسبت به ایمن سازی و رفع انسداد تقاطع ها اقدام گردد . وی تصریخ کرد : ساکنین 
شهرهای تفرش ، دستجرد ، روستاهای بخش خلجستان و دیگر کاربران جاده ای که 
قصد تردد از این دومحور روستایی ) جنداب – تاج خاتون ( را دارند ، میتوانند ازمسیر 

جایگزین قم – سلفچگان – ساوه استفاده نمایند . 

اجتماعی

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم :

اتصال منطقه ویژه سلفچگان به راه آهن ۷۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد 

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم 
گفت: اتمام عملیات ساخت  کتابخانه امام خمینی)ره( 
قم با وجود تخصیص اعتبار 4 میلیارد تومانی و پیشرفت 

90 درصدی همچنان بلاتکلیف است.
اهمیت  بر  تأکید  با  گفت وگویی  در  عمرانی  سجاد 
مشارکت تمامی دستگاه های اجرایی و متولیان فرهنگی 
در ترویج فرهنگی کتاب خوانی اظهار داشت: یکی از 
شاخصه های مهم در فرهنگ سازی و رفع آسیب های 
و  کتاب  به  جامعه  گرایش  فرهنگی،  و  اجتماعی 

کتاب خوانی است.
کتابخانه های  نهاد  بازرسی  و  عملکرد  ارزیابی  مدیر 
سیاست  به هیچ عنوان  فرهنگ  افزود:  کشور  عمومی 
برنمی دارد و باید برای اعتلای فرهنگ به سمت وسوی 
طرح های جامع و راهبردی حرکت کرد، در این میان، 
کتاب، ابزاری مهم در فرهنگ سازی یک جامعه به شمار 

می رود.
در  ریشه  فرهنگ  به  کم توجهی  اینکه  بیان  با  وی 
عدم آگاهی داشته و سبب بروز بسیاری از آسیب ها و 
معضلات می شود، عنوان کرد: اگر بتوان سطح مطالعه 
در جامعه را ارتقاء داد، آگاهی نیز افزایش و آسیب های 

بی شماری درمان می شود.
عمرانی با اشاره به اینکه طبق سرانه مطالعه، اقشار 
فراوانی در جامعه هنوز با کتاب آشتی نکرده اند، اضافه 
کرد: این در حالی بوده که اگر نقش مطالعه و کسب 
آگاهی و دانش در زندگی و موفقیت به خوبی تبیین شود، 
جامعه به سمت وسوی کتاب خوانی گرایش بیشتری پیدا 

می کنند.
وی خاطرنشان کرد: توجه به زیرساخت های فرهنگی 
و  فرهنگی  علمی،  رشد  سبب  کتاب خوانی  ترویج  و 
اجتماعی می شود، اگرچه مشکلات اقتصادی در بروز 
یک  فرهنگی  رشد  و  بالندگی  مؤثر هستند،  آسیب ها 
جامعه، در کاهش بسیاری از معضلات و آسیب ها مؤثر 

است.
در استان قم ۲۳ باب کتابخانه عمومی

 فعال است 
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم 
یادآور شد: استان قم به لحاظ فرهنگی دارای جایگاه 
بسیار مهمی در سطح بین الملل بوده و باید با توجه به 
ظرفیت های ارزشمندی که در آن وجود داشته به مقوله 
داشت  ویژه ای  توجه  کتاب خوانی  و  کتاب  فرهنگ، 
فرهنگ سازی  و  راهبردی  برنامه ریزی  به  دراین باره  و 

پرداخت.
وی با تأکید بر اینکه در استان قم 23 باب کتابخانه 
عمومی فعال است که به لحاظ کیفی و کمی، نیازمند 
توجه بیشتری به توسعه زیرساخت ها هستیم، افزود: 
دراین باره استفاده از ظرفیت خیرین در ترویج فرهنگ 

کتاب خوانی و احداث کتاب خانه دارای اهمیت است.
یک  کتابخانه  ساخت  اینکه  بیان  با  عمرانی 
سرمایه گذاری بزرگ فرهنگی به شمار می رود و علما و 
مراجع نیز در ویژه توجه به ترویج فرهنگی کتاب خوانی 
مناطق  در  کتاب خانه  احداث  در  ظرفیت  افزایش  و 
کتابخانه های  ایجاد  گفت:  تأکیددارند،  قم  مختلف 

عمومی در مناطق کم برخوردار و محروم در جهت تحقق 
عدالت اجتماعی یکی از رویکردهای مهم این نهاد است 
اجرایی،  دستگاه های  مشارکت  و  همراهی  بدون  که 

امکان پذیر نیست.
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم 
افزود: اقدامات زیادی در مسیر ایجاد آشتی میان کتاب 
نشست  هزار  برگزاری 3  که  انجام شده  جوان  نسل  و 
کتاب خوان و برنامه فرهنگی در قم و بخش های مختلف 

این استان از آن جمله است.
به  سیار  کتاب خانه های  اعزام  اینکه  بر  تأکید  با  وی 
برگزاری  و  کتاب  معرفی  و  اهداء  مختلف،  روستاهای 
اظهار  است،  اقدامات  ازجمله  کتاب خوانی  مسابقات 
اجرای  ماندن  راکد  از دغدغه های مهم،  یکی  داشت: 
پروژه های مهم در احداث کتاب خانه است، متأسفانه 
اتمام کتاب خانه امام خمینی)ره( قم با وجود تخصیص 
همچنان  فراوان،  پیگیری  و  تومانی  میلیارد   4 اعتبار 

بلاتکلیف است.
عمرانی تصریح کرد: این پروژه مصوبه سفر رهبری در 
ده سال قبل است و پیشرفت فیزیکی بیش از 90 درصد 
دارد و اگر مسئولان همراهی لازم را داشته باشند امسال 

به نتیجه می رسد.
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم 
نوبهار  کتاب خانه  پروژه ها،  از  دیگر  یکی  کرد:  عنوان 
است که در سال 89 کلنگ زنی شد و با وجود 94 درصد 
به  تومانی  میلیون   400 بدهکاری  دلیل  به  پیشرفت 

پیمانکار، عملیاتی نشده است.

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم مطرح کرد :

تکمیل عملیات ساخت  کتابخانه امام خمینی)ره( دربلاتکلیفی

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با حضور در سامانه 122 آبفای قم، به 
صورت تلفنی به مسائل و مشکلات برخی از مشترکان پاسخ داد و از دریافت حق 

انشعاب فاضلاب به صورت اقساطی خبرداد.
به گزارش روابط عمومی آبفا قم، برداشت غیرمجاز برخی از نهادها از شبکه آب 
شهری، لزوم ترمیم حفاری های انجام شده در شهر، واگذاری انشعاب فاضلاب در 
مناطق تحت پوشش شبکه، لزوم پیامکی شدن اخطار قطع آب، درخواست توسعه 
شبکه آب شیرین، افت فشار آب و... از جمله موضوعاتی بود که توسط مردم مطرح 
شد و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان به صورت تلفنی به آن ها پاسخ گفت و 

در برخی از موارد که قابلیت پیگیری وجود داشت قول مساعد داد.
وی در پاسخ به مشکل یکی از شهروندان ساکن یک مجتمع 400 واحدی اظهار 
کرد: کنتورهای داخلی مجتمع ها تحت نظارت شرکت آب و فاضلاب نیست و این 

موضوع باید از طریق مدیران ساختمان پیگیری شود.
علی جان صادق پور تاکید کرد: ساکنین مجتمع ها می توانند در صورت امکان 
فنی از جمله جداسازی تأسیسات هر واحد و جانمایی کنتور، درخواست جداسازی 

انشعاب داده و پس از انجام آن، قبض صادره خود را پرداخت کند.
وی همچنین در پاسخ به سؤال یکی از مشترکان در خصوص شبکه و انشعاب 
فاضلاب نیز گفت: طبق آیین نامه عملیاتی شرکت های آب و فاضلاب انشعاب های 
و فاضلاب  و ملزوم یکدیگر هستند. مدیرعامل شرکت آب  و  فاضلاب لازم  آب 
استان قم با بیان اینکه پس از اجرای شبکه دفع فاضلاب شهری در هر منطقه ای، 
مشترکین باید هزینه های حق انشعاب آن را یکجا پرداخت کنند، اظهار داشت: با 
این وجود شرکت آب و فاضلاب قم برای رفاه حال مردم، حق انشعاب را قسط بندی 
کرده است. وی همچنین در پاسخ به سؤال یکی از شهروندان در خصوص توسعه 

شبکه آب شیرین شهر یادآور شد: قم تنها شهری است که در بسیاری از مناطق 
دارای 2 شبکه آب است ولی به دلیل رسیدن آب شیرین سر شاخه های دز به قم، 
مشتری آب شیرین کم شده و پیمانکار دیگر رغبتی به توسعه شبکه آب شیرین 
ندارد. صادق پور با اشاره به در دست احداث بودن تصفیه خانه آب شماره دو شهر قم 
گفت: با وارد شدن این تصفیه خانه در مدار بهره برداری آب تمام مناطق شهر شیرین 

می شود و دیگری نیازی به شبکه آب شیرین نخواهد بود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان پس از پاسخگویی به مسائل و مشکلات 
از  قدردانی  کارکنان سامانه 122 ضمن  با  در نشستی  و مشترکان،  شهروندان 
فعالیت های شبانه روزی این مرکز، توصیه های لازم در خصوص نحوه ارتباط با 

مشترکین را انجام داد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم :

حق انشعاب فاضلاب اقساطی دریافت می شود

معاون شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: 
متأسفانه برخی از مالکین در ساخت وسازها به حریم 
جان  اقدام  این  با  که  کنند  می  تجاوز  برق  شبکه 

ساکنین این ساختمان ها را به خطر می اندازند.
مهندس "عین اله درامامی" با انتقاد از عدم رعایت 
و  مالکین  از  برخی  توسط  برق  شبکه های  حریم 
پیمانکاران گفت: این گونه تخلفات علاوه بر مخاطرات 
جانی برای شهروندان، منجر به ایجاد مشکلاتی در 

شبکه برق می شود.
شروع  از  قبل  باید  مالکین  اینکه  بیان  با  وی 
ساخت وساز نسبت به استعلام نقشه تأسیسات برق 
اقدام کنند، یادآور شد: متأسفانه برخی از مالکین 
در ساخت وسازها با زدن بالکن وارد حریم شبکه های 
توزیع برق می شوند و جان ساکنین این ساختمان ها 

را به خطر می اندازند.
معاون مهندسی شرکت توزیع نیروی برق استان قم 
با تأکید بر اینکه تجاوز به حریم شبکه های برق جان 

کارگران ساختمانی را نیز تهدید می کند، به قطعی برق 
به دلیل عدم رعایت حریم شبکه های برق در مناطق 
در حال ساخت وساز اشاره و اظهار کرد: این اتفاق 
نما رخ می دهد  در حال  ویژه در ساختمان های  به 
که سقوط داربست بر روی شبکه برق، پارگی کابل و 

اختلال در شبکه برق رسانی را به دنبال دارد. 
را  یا فشار متوسط  وی حریم  شبکه 20 کیلوولت 
210 سانتیمتر و حریم شبکه فشار ضعیف را نیز 130 
سانتیمتر اعلام کرد و یادآور شد: این حریم باید از 
سوی مالکین واحدهای ساختمانی رعایت شود گرچه 
در این زمینه ناظران ساختمانی به ویژه نظام مهندسی 

نقش مهمی ایفا می کنند.
درامامی با اشاره به تخلفات ساختمانی برخی از 
مالکان گفت: این مالکان نسبت به پرداخت جرائم 
که  حالی  در  می کنند  اقدام  بنا  افزایش  از  ناشی 
تخلفات در مواردی تجاوز به حریم شبکه برق است که 

مشکلات خاص خود را به دنبال خواهد داشت.

وی به مشکلات ایجاد شده در مناطقی که تخلفات 
ساختمانی منجر به افزایش بنا وجود دارد اشاره و 
خاطرنشان کرد: در این گونه موارد با توجه به عرض 
کم پیاده روها برای تأمین برق مشترکان لازم است 
و  تعمیرات  امر  "استفاده شود که همین  از "جلوبر 
نگهداری شبکه را مشکل می کند و منجر به طولانی 

شدن رفع خاموشی و نقص می شود.
برق استان  نیروی  توزیع  معاون مهندسی شرکت 
قم با اشاره به عبور "زیگزاکی" شبکه برق از معابر به 
دلیل تخلفات ساختمانی گفت: اجرای شبکه برق 
به صورت نامنظم ضمن اینکه نازیبایی را در مبلمان 
نیز  را  خود  خاص  مخاطرات  دارد  دنبال  به  شهری 

خواهد داشت. 
تا از  وی در پایان ضمن اینکه از مالکان خواست 
تجاوز به حریم شبکه برق در ساخت و سازها پرهیز 
زمینه  در  تا  خواست  ناظر  دستگاه های  از  کنند 
جلوگیری از این تخلفات اقدامات لازم را انجام دهند.

معاون شرکت توزیع نیروی برق استان قم ؛

تجاوز به حریم شبکه های برق خطرآفرین است 
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 بیانات مقام معظم رهبری نشان می دهد که مبارزه با فساد اقتصادی، یکی از 
راه های اساسی برای دستیابی به جهش تولید در کشور است.

مبارزه با فساد در ماه های گذشته، تبدیل به یکی از کلیدواژه های اصلی در 
بحث های عمومی جامعه شده است و اکنون، قوه قضائیه، به عنوان نهاد اصلی 
مبارزه با فساد، پرچم این مبارزه را برافراشته است. اما پرسش این است که چرا 
مبارزه با فساد تا این اندازه اهمیت دارد و این مبارزه تا چه اندازه می تواند به 
حل مشکلات فعلی کشور بیانجامد؟ بیانات مقام معظم رهبری در همین ارتباط 
نشان می دهد که مبارزه با فساد به ویژه می تواند ضمن تحقق عدالت اجتماعی، 

راهی برای افزایش تولید و بهبود وضعیت اقتصادی کشور نیز باشد.
هر نظام سیاسی، در هر کشوری، اهدافی مشخص را دنبال می کند که این 
اهداف را می توان در متن قانون اساسی آن کشور یافت. »عدالت« یکی از این 
اهداف است که اغلب تحلیلگران به عنوان یکی از مهمترین دلایل وقوع انقلاب 
اسلامی ایران در بهمن 1357، از آن یاد می کنند. در حالی که تحقق عدالت 
در صورت های مختلف آن همواره یکی از مهمترین موضوعات مورد توجه 
مسئولان نظام بوده است، اما فساد می تواند دستیابی به عدالت را دشوار کند، 

به ویژه آن که فساد، قابل گسترش است.
مقام معظم رهبری در بیانات خود در تاریخ هفتم تیر امسال و در ارتباط با 
 ـبه  همایش سراسری قوه قضاییه، فرمودند که »حقیقتاً و انصافاً فساد مالی ـ
همراه فسادهای دیگر که حالا آنچه فعلًا در دستور کار قوّه ی قضائیّه است، 

 ـگرفتاری بزرگی است، یک ویروس خطرناکی  فسادهای مالی و اقتصادی است ـ
است مثل همین ویروس کرونا؛ و مثل ویروس کرونا واگیردار هم هست؛ بشدّت 
واگیردار و مسری است؛ یعنی فساد در یک جا، سریع و شدید به جاهای مختلف 
سرایت می کند. یک مفسد فقط خودش مفسد باقی نمی ماند، دیگران را هم به 

دلایل مختلفی به فساد سوق می دهد«.
در نتیجه همین مسئله است که می توان گفت فساد اقتصادی، باعث خواهد 
نقش  شود.  اختلال  دچار  کشور،  اقتصادی  صحیح  و  عادی  جریان  تا  شد 
مفسدان اقتصادی کلان در تلاطم های اقتصادی، بر کسی پوشیده نیست و 
تجربه نشان داده است که فسادهای بزرگ اقتصادی در پرونده هایی همچون 
»موسسات مالی و اعتباری« تا چه اندازه ضربات سنگینی به اقتصاد کشور 
زده است. به ویژه آنکه مفسدان مالی همواره تلاش می کنند تا با درگیر کردن 
دیگران در روند یک فساد، برای خود نوعی امنیت ایجاد نمایند و همین امر 
موجب گسترش این فساد و صدمات بیشتر به پیکره اقتصاد کشور خواهد شد. 
در نتیجه مبارزه با فساد و قطع دست مفسدین از منابع اقتصادی کشور باعث 
می شود تا روند صحیح و سالم اقتصادی در کشور تداوم پیدا کند و افراد بتوانند 

در محیطی سالم، زندگی اقتصادی خود را به صورتی طبیعی ادامه دهند.
فسادی که به جان تولید افتاد

همانطور که رهبر انقلاب در بیانات اخیر خود تاکید کرده اند، یکی از تاثیرات 
فساد  است.  تولید  نظام  به  جدی  آسیب  کشور،  در  اقتصادی  فساد  منفی 

اقتصادی می تواند باعث تعطیلی بنگاه های اقتصادی شود و روند تولید در 
کشور را مختل نماید. از همین رو است که در امر مبارزه با فساد، مراقبت از عدم 
اختلال در نظام تولیدی نیز امری ضروی است. این امر زمانی بهتر مشخص 
می شود که بدانیم بررسی ها نشان می دهد که دلیل عمده مسائلی همچون 
است.  بوده  اقتصادی  از فسادهای  ناشی  و شهروندان،  کارگران  اعتراضات 
واگذاری هایی که همچون پرونده برخی کارخانجات بزرگ کشور، با رانت و زد 
و بندهای سیاسی صورت پذیرفته اند، بنگاه هایی همچون »سکه ثامن« که با 
فساد منابع مالی مردم را سرقت کرده اند و فساد در موسسات مالی و اعتباری 
که باعث شدند تا اعتماد عمومی به بانکداری در کشور خدشه دار شود، نشان 
می دهند که فساد در هر شکل آن می تواند منجر به بی اعتمادی عمومی گردد.
بخش  که  کنید  »فرض  فرمودند:  نیز  ارتباط  این  در  رهبری  معظم  مقام 
خصوصی از دولت کارخانه ای را می خرد، بعد آن کارخانه را معطّل می کند، 
می کند،  حراج  را  ماشین آلاتش  می کند،  بیرون  را  کارگرش  می کند،  معوّق 
زمینش را هم مثلًا یک ساختمان 20 طبقه یا 25 طبقه می سازد! خب اینها 
ضربه ی به اقتصاد کشور است؛ اینها را می توانید به معنای واقعی دنبال کنید 
که ارتباط با معیشت مردم دارد«. این بیانات مشخص می کنند که یکی از نتایج 
مبارزه با فساد، بطور حتم حل مشکلات معیشتی آن بخش از شهروندانی 
است که به دلیل بروز برخی فسادها، زندگی آنان با مخاطرات اقتصادی روبرو 
شده است.   در عین حال فساد می تواند تبدیل به مانعی بزرگ بر سر راه تولید 
ملی شود. واقعیت آن است فسادهای پیش آمده در برخی واگذاری ها در کنار 
مشکلات جدی ناشی از ورود کالای قاچاق به کشور، دو عاملی هستند که 
ضرباتی جدی را به بدنه اقتصاد کشور وارد می کنند و امروز تبدیل به چالشی 
مهم در عرصه تولید شده اند. در نتیجه باید گفت که مبارزه با فساد و به ویژه فساد 

اقتصادی، می تواند این مانع بزرگ بر سر راه افزایش تولید در کشور را بردارد.
مبارزه با فساد، راهی برای برون رفت از مشکلات

در نتیجه این تنها مبارزه با فساد و محاکمه مفسدان است که می تواند این 
اعتماد از دست رفته را دوباره بازگرداند و به شهروندان نشان دهد که دستگاه 
قضایی و اداری کشور به صورت کلی سالم بوده و هرگز از مفسدان نخواهد 
گذشت. »اعتماد اجتماعی« و »سرمایه اجتماعی« منابع مهمی برای نظام های 
سیاسی و اقتصادی در یک جامعه هستند و فساد می تواند منجر به کاهش این 
اعتماد و سرمایه اجتماعی در یک جامعه شود از این رو است که مبارزه با فساد، 

بسیار ضرورت دارد.
تمامی صاحب نظران متفق القول هستند که برای افزایش اعتماد و سرمایه 
اجتماعی در یک جامعه، شهروندان بایستی از سلامت دستگاه قضایی و نهاد 
اقتصادی و سیاسی در یک کشور مطمئن باشند و این اطمینان و اعتماد است 

که در شرایط بحرانی به کمک یک جامعه خواهد آمد.
مبارزه با فساد اقتصادی نیز می تواند ضمن پاکسازی مسیر خصوصی سازی 
در کشور، باعث سلامت در واگذاری های بنگاه های تولیدی شود و در نتیجه به 
افزایش تولید در کشور و آرامش بیشتر نیروهای کار بیانجامد و در نهایت امنیت 
سرمایه گذار و نیروی تولید را نیز محقق نماید. امری که ضمن حفظ سرمایه های 
اقتصادی کشور، سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی جامعه را نیز حفظ خواهد 

کرد.

مبارزه با فساد، راهی برای برون رفت از مشکلات ؛

نبرد بی امان با فساد، راهی به سوی جهش تولید

اقتصادی

اگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم
در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقای رحیم کاظمی فرزند عباسعلی که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی شده است در روزیکشنبه  مورخ 99/04/29 ساعت 10 الی 11 در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس استان 

قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد.
1-موقعیت ملک: در روستای بیدهند کوچه مقابل تکیه فاطمیه چهار راه اول سمت راست بن بست اول واقع شده است.

2-مشخصات ثبتی ندارد.
3-مشخصات عرصه و اعیان ملک: ملک مورد نظر به مساحت حدود 350 متر مربع، جزو سهم الارث آقای کریم کاظمی می باشد که برای تصرف سهم الارث خود مراجعه ای نداشته است. یک زمین شیبدار به همراه محوطه، ساختمان و باغچه و باغچه با درب و دیوار 

مشترک از شارع محصور شده اند. مرز بین دو قطعه مجاور مشخص نیست. محدوده ملک شمالا به کوچه، شرقا به ملک ابراهیم شجری، جنوبا به کوچه و غربا به ملک کریم کاظمی منتهی می گردد.
5-ارزش کل ملک: با عنایت به وضعیت توپوگرافی، شیب و بستر سنگی محل، املاک مجاور و دسترسی، صرفنظر از دیون و تعهدات احتمالی و موانع ثبتی، قیمت عادلانه ملک به نرخ روز براساس هر متر مربع 3/250/000 ریال و جمعا 1/137/500/000 )یک میلیارد 

و صد و سی و هفت میلیون و پانصد هزار( ریال برآورد شده است.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد 

واگذار می گردد. صمناً ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقداً اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد.
قاضی شعبه اجرای احکام مدنی بخش کهک
مهدی برزگر

مدیر نظارت بر بورس و اوراق بهادار :

بورس املاک قیمت مسکن را منصفانه می کند؟

مدیر نظارت بر بورس و اوراق بهادار گفت: اگر شفافیت بر هر کالایی اعم از  
املاک و مستغلات که حاصل قیمت های ناشی از عرضه و تقاضاست به درستی 

شکل بگیرد می تواند سبب تعیین قیمت های عاقلانه و منصفانه شود.
محسن خدابخش مدیر نظارت بر بورس و اوراق بهادار درباره عرضه املاک و 
مستغلات در بورس اظهار کرد: هر معامله ای که در یک فضا شفاف برای ایجاد 
رقابت رخ دهد قطع به یقین به نفع تمام بخش های اقتصاد کشور و معامله گران آن 

بخشی از دارایی های مالی خواهند بود.
وی بیان کرد: در ادامه اگر این مسئله شفافیت بر هر کالایی اعم از املاک و 
مستغلات که حاصل قیمت های ناشی از عرضه و تقاضا در بازار است به درستی 
شکل بگیرد قطع به یقین می تواند سبب تعیین قیمت های عاقلانه و منصفانه 
شود. مدیر نظارت بر بورس و اوراق بهادار در پاسخ به این سوال که شرکت های 
سرمایه گذاری استانی از چه زمانی وارد بورس می شوند؟ بیان کرد: شرکت های 
سرمایه گذار استانی هم اکنون با توجه به  الزامات  مانند سایر شرکت ها مراحل 
قانونی را طی می کنند به همین علت خود این شرکت ها باید روندشان را در جهت 

حضور در بازار سرمایه تسریع ببخشند.
او افزود: سازمان بورس و اوراق بهادار و همکاران ما آمادگی لازم را در جهت 
رسیدگی در اسرع وقت به پرونده این شرکت ها برای  حضور در بازار سرمایه را در 
دست بررسی دارند. اما بخش اصلی کارها را باید خود شرکت های سرمایه گذاری 

استانی در جهت حضور در بورس انجام دهند. 
خدابخش در پاسخ به این سوال که از چه زمانی ارزش سهام عدالت وارد پرتفوی 
کارگزاری ها می شود؟ تصریح کرد: در حال حاضر این امکان برای افراد به وجود 
آمده است که بتوانند میزان ارزش سهام خود را در هر شرکت مشاهده کنند و در 
ادامه باید اشاره کرد که قیمت های هر یک از  سهام های حاضر در بورس  روزانه در 

سایت tsetmc.com اعلام می شود.
معاملات اعتباری باید افزایش یابد

مدیر نظارت بر بورس  و اوراق بهادار در پاسخ به این سوال که علت اینکه تضمین 
اعتبار برای خرید سهام کاهش یافته چیست؟ گفت: وقتی که ما برای بحث 
نقدینگی در بازار سرمایه مشکلی مشاهده کنیم باید معاملات اعتباری را رونق 
دهیم و در ادامه برای آنکه قیمت ها منصافانه باشد و افت قیمتی وجود نداشته 
باشد باید افراد را ترغیب کنیم که افراد با توجه به مازاد نقدینگی که وجود دارد افراد 

بیایند و اعتبار های موجود در بازار  را استفاده وآن را تبدیل به اهرم کنند.
خدابخش در پایان تاکید کرد: در حال حاضر بازارمان پر از سرمایه مالی است 
و نقدینگی به سمت بازار جاری شده  پس دیگر بحث اعتبار  در خصوص جایگاه 
نمی تواند وجود داشته باشد اما در وقتی که ما شاهد حالت رکود در بازار هستیم 
می توانیم در راستای کمک به بازار از این ابزارمالی  استفاده کنیم و معاملات را 

افزایش دهیم.

یک مقام بانکی خبر داد:

۱۱۴هزار میلیارد تومان بودجه مسکن ملی
 سرپرست بانک عامل بخش مسکن با اشاره به پیگیری های انجام شده برای راه 
اندازی صندوق های زمین و ساختمان گفت: در تلاش هستیم تا این صندوق ها 

مجدداً راه اندازی شود.
نادر قاسمی در مراسم تودیع و معارفه مدیران عامل دو شرکت زیرمجموعه این 
بانک اظهار کرد: در فرصت پیش رو باید حداکثر بهره برداری از ابزارهای جدید 
تأمین مالی برای اتصال بازار سنتی و بازار سرمایه در تأمین مالی بازار مسکن انجام 
شود. وی افزود: این انتظار وجود دارد تا شرکت تأمین سرمایه در دوره جدید 
بتواند بورس املاک و مستغلات را استارت بزند. همچنین ایجاد صندوق زمین و 

ساختمان به عنوان یکی از ارکان اصلی فعالیت این شرکت قرار گیرد.
سرپرست بانک عامل بخش مسکن به پیگیری های انجام شده برای راه اندازی 
صندوق زمین و ساختمان اشاره کرد و ادامه داد: در تلاش هستیم تا این صندوق 
مجدداً راه اندازی شود در همین راستا طی مذاکرات صورت گرفته با نمایندگان 
مجلس به نظر می رسد این صندوق بتواند یکی از ابزارهای مهم تأمین مالی 
در حوزه طرح اقدام ملی تولید مسکن را بر عهده داشته باشد تا پس از مدتی 

جایگزین بازار پول برای تأمین پروژه های مهم حوزه مسکن باشد.
وی تاکید کرد: با توجه به مشکلات حوزه تأمین مالی بازار مسکن، بازار پول 
همچون گذشته نمی تواند تکافوی درخواست ها و پروژه های بزرگ ساخت وساز 
در کشور را بدهد از این رو نیاز است تا از ظرفیت های بازار سرمایه برای این حوزه 
استفاده شود. به گفته قاسمی، مطابق با مذاکرات و توافقات انجام شده قرار 
است تا بانک عامل بخش مسکن مسئولیت تأمین 114 هزار میلیارد تومان برای 
ساخت 140 هزار واحد مسکونی در قالب طرح اقدام ملی تولید مسکن بر عهده 
داشته باشد. وی افزود: در این راستا اگر سازمان برنامه و بودجه بتواند بخشی از 
هزینه های یارانه تسهیلات پیش بینی شده برای این حوزه را به بانک پرداخت 
کند، بانک نیز می تواند نقش بیشتری در حوزه تأمین مالی این طرح با استفاده از 

ابزارهای نوین تأمین مالی را داشته باشد.

رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیوئی:
افزایش قیمت اینترنت همراه غیرقانونی است

 رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیوئی اعلام کرد: افزایش قیمت 
اینترنت برخی از اپراتورهای تلفن همراه غیرقانونی است و قیمت بسته ها باید به 

قبل باز گردد.
مقررات  تنظیم  به مصوبه 266 کمیسیون  اشاره  با  حسین فلاح جوشقانی 
تغییر  برای   )SMP( مسلط  اپراتورهای  مصوبه  این  براساس  گفت:  ارتباطات 

تعرفه های عادی و تشویقی سرویس هایشان باید تایید رگولاتوری را دریافت کنند.
فلاح جوشقانی تاکید کرد: با توجه به اینکه افزایش قیمت در برخی اپراتورهای 
افزایش قیمت ها برخلاف  این  انجام شده  تایید رگولاتوری  تلفن همراه بدون 

مقررات بوده و تمامی قیمت ها باید به قبل باز گردد.
وی درباره برخورد رگولاتوری با این موضوع تصریح کرد: صبح امروز اخطار لازم 
برای اپراتورهای متخلف ارسال شده است این اپراتورها باید در سریعترین زمان 

قیمت سرویس هایشان را به قیمت قبلی باز گردانند.

بر اساس تصمیم کارگروه تنظیم بازار؛

 بازرسی ۶ قلم کالا در بازار تشدید می شود
 بر اساس تصمیم کارگروه تنظیم بازار، 6 قلم کالا شامل تخم مرغ، گوشت مرغ، 
روغن، لوازم خانگی، حبوبات و فولاد به عنوان اقلام حائز اهمیت به منظور تشدید 

بازرسی ها تعیین شدند.
به گزارش روز شنبه وزارت صنعت، معدن و تجارت، احتکار، اختفاء و امتناع از 
عرضه، اعلام موجودی و رعایت قیمت مصوب از جمله نکاتی است که بازرسان 
در بازرسی های خود از بازار و واحدهای تولیدی، لحاظ خواهند کرد. پیش از این 
»سیدجواد احمدی« معاون بازرسی و رسیدگی به تخلفات سازمان حمایت از 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان از شهروندان خواست در صورت مشاهده هرگونه 
احتکار کالا، گران فروشی، درج نکردن قیمت، صادر نکردن فاکتور مراتب را به تلفن 

124 و یا سامانه ir.124.www اعلام کنند تا در اسرع وقت به آن رسیدگی شود.

همزمان با تاکید ویژه رییس جمهوری برای تولید سریع مسکن در کشور، مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن از تامین بخش 
عمده ای از اراضی مورد نیاز ساخت مسکن ملی در استان های مختلف خبر داد و گفت: تعاونی های خوشنام نیز برای ساخت 

مسکن  ملی مشارکت می کنند.
»سرعت دادن به امرتولید مسکن« یکی از سیاست های کلان کشور و برنامه اصلی این روزهای وزارت راه و شهرسازی است که هم 

در تیم اقتصادی دولت و هم در جلسات مشترک وزارت راه با سازمان های مسوول در ساخت مسکن به طور ویژه دنبال می شود.
دولت تلاش دارد با تامین فوری اراضی در استان های مختلف، کلنگ واحدهای مسکن ملی را بر زمین بزند و همزمان از 

تعاونی های خوشنام برای ساخت و ساز استفاده کند.
 چندی پیش و با دستور وزیر راه و شهرسازی مقرر شد تا تعاونی هایی که سابقه فعالیتی خوبی دارند و کارنامه روشنی در ساخت و 

تحویل واحدهای مسکونی دارند در طرح اقدام ملی مشارکت کنند.
همان زمان نیز اعلام شد که از ظرفیت تعاونی های مسکن استان ها برای اتمام پروژه های مسکن مهر نیز استفاده می شود تا 

عملیات اجرایی طرح های دولت در زمینه  ساخت و تکمیل مسکن در تمامی استان ها شتاب بگیرد.
بعد از آن سازمان ملی زمین و مسکن خبر داد که ابلاغیه ها صادر و تیپ قراردادی با تعاونی ها به استان ها ارایه شد و در تعدادی 
از استان ها شاهد شروع عملیات اجرایی هستیم. در همین راستا »علی نبیان«  معاون وزیر راه و شهرسازی گفته است: بر اساس 
برنامه زمانبندی شده و مورد توافق، پیش بینی می شود عملیات ساخت مسکن توسط نهادها و دستگاه های متولی ساخت مسکن 

برای گروه های میان درآمدی و کم درآمدی با همکاری تعاونی های خوش سابقه در تمامی استان ها آغاز شود.
وی هم چنین در خصوص تامین اراضی توسط سازمان ملی زمین و مسکن برای اجرای مسکن ملی در سراسر کشور  گفته است: 
در سطح کشور بر اساس تفاهم نامه هایی که با بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و مجموعه دستگاه های متولی ساخت مسکن از جمله 
ستاد اجرایی فرمان امام )ره( منعقد شد، اراضی بخش عمده ای از مسکن ملی توسط سازمان ملی زمین و مسکن تامین شده و در 

اختیار دستگاه ها و نهادهای متولی ساخت مسکن قرار گرفته است.
معاون وزیر راه و شهرسازی از آغاز ساخت 10 هزار و 300 واحد مسکن ملی در استان زنجان خبر داد و با اعلام اینکه زمین این 
واحدها در استان توسط سازمان ملی زمین و مسکن تامین شده است، اعلام کرد: در استان قزوین نیز بیش از 9 هزار واحد مسکن 

ملی باید احداث شود که عملیات احداث 1200 واحد آن در هفته گذشته با حضور وزیر راه و شهرسازی در مهرگان آغاز شد.
نبیان ادامه داد: در استان قزوین به عنوان یکی از استان های مهم کشور، 60  درصد اراضی مسکن ملی تامین شده است و در 

حال برنامه ریزی هستیم تا باقیمانده اراضی این استان نیز تامین و کار ساخت آنها نیز آغاز شود.

نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک تهران با بیان اینکه قیمت مسکن نهایت رشد خود را در چهار ماهه نخست امسال داشته، 
گفت: با اجرای بسته های حمایتی دولت برای ساماندهی بازار مسکن و اجاره در نیمه دوم امسال با کاهش التهاب بازار و ثبات 

قیمت ها مواجه خواهیم شد.
قیمت خانه در خرداد و تیرماه امسال با رشد قابل توجهی به نرخی رسید که بسیاری از خریداران مصرفی را از بازار دور کرد و 
برای سفته بازان و سوداگران نیز تبدیل به بازاری گران تر از حد توقع شد به طوری که آنها را به سمت بازارهای موازی سوق داد.
همزمان تلاش تیم اقتصادی دولت در »ستادمبارزه با کرونا« و »ستاد اقتصادی دولت« برای تنظیم گری مقررات اجاره و 
تسهیل تولید و افزایش عرضه مسکن از جو روانی و التهاب ایجاد شده در بازار کاسته است تا جایی که بر اساس اعلام گزارش 
اتحادیه املاک تهران، معاملات مسکن و اجاره پایتخت در روزهای گذشته با جو آرامتری نسبت به خرداد و اردیبهشت ماه 
انجام شده است. کاهش جو روانی در بازار مسکن در پی تصمیمات اقتصادی دولت از یک سو و تکمیل ظرفیت رشد مسکن 
از سوی دیگر، انتظار کاهش قیمت ها و ریزش حباب قیمت مسکن را بالا برده و چشم انداز با ثباتی را برای قیمت مسکن در 
6 ماه دوم سال نمایان می کند. بساط آگهی های غیرواقعی با نرخ های کاذب که آدرس غلطی را برای افزایش قیمت مسکن 
بیش از خط تورم به جامعه القا می کرد نیز برچیده شده است و دادستانی تهران در سه هفته اخیر تلاش زیادی برای کنترل 
قیمت ها در فضای مجازی داشته است. در همین راستا »حسام عقبایی« نایب رییس اتحادیه املاک تهران گفت: معاملات 
مسکن حداکثر رشد خود را داشته و حتی به بیش از ظرفیت افزایش قیمت رسیده است و اگر تا پایان تابستان با همین روند 

پیش رود، پیش بینی می شود که قیمت مسکن در شش ماه دوم سال با رشد حداقلی و حتی ثبات قیمت ها همراه باشد.
وی اضافه کرد: در عین حال اگر بسته های سیاستی و حمایتی دولت برای ساماندهی بازار مسکن در ستاد ملی مبارزه با 
کرونا به همین روال تصویب و به مرحله اجرا برسد، بازار مسکن را برای سوداگران و سفته بازان غیرجذاب خواهد کرد که منجر 
به شکستن حباب قیمت مسکن خواهد شد. به گفته عقبایی، تسهیلانی که قرار است در قالب وام ودیعه به مستاجران داده 
شود و همچنین مصوبه تعیین نرخ اجاره بها، در صورت تداوم اجرا از جو روانی و التهاب بازار می کاهد و به همین دلیل همزمان 

با پیش بینی ثبات قیمت ها در نیمه دوم امسال.  امکان تعدیل نرخ ها نیز وجود خواهد داشت.
عقبایی با پیش بینی خروج سفته بازان و سوداگران از بازار مسکن در ماه های باقی مانده تابستان گفت: بر استمرار اجرای 
سیاست های تسهیل گری در بخش تولید و عرضه مسکن و تنظیم گری در بخش اجاره اصرار داریم چرا که تحلیل ما این است 
که در صورت تقویت اجرا در این بخش، بازگشت ثبات به بازار مسکن می تواند در شش ماهه دوم سال تا پایان سال و شب عید 

نوروز ادامه داشته باشد.

 با هدف تسریع تولید مسکن؛

زمین های جدید برای ساخت مسکن  ملی تامین شد
 نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک تهران مطرح کرد:

پیش بینی ثبات قیمت مسکن در نیمه دوم امسال

 رئیس انجمن تولیدکنندگان برنج اظهار داشت: این سه برابر شدن قیمت 
برنج جفا به تولیدکنندگان و مصرف کنندگان است و بنده تعجب می کنم که چرا 

سازمان های نظارتی در خوابی هستند که با صد پتک بیدار نمی شوند؟
جمیل علیزاده شایق در گفت وگویی در مورد افزایش قیمت برنج و سه برابر شدن 
آن، گفت: متاسفانه کسانی که ادعا می کنند دلسوز مردم هستند در این افزایش 
قیمت تاثیر دارند. اصلا چرا باید قیمت برنج امروز سه برابر شده باشد در حالی که 
واردکنندگان ارز دولتی در اختیار دارند. شاید امروز شرایط کشور به گونه ای باشد 
که دیگر ارز دولتی تخصیص نیابد اما در گذشته این کار صورت گرفته و واردات 

برنج با ارز آزاد اصلا قابل پذیرش نیست.
وی ادامه داد: همچنین دولت تعرفه واردات برنج را از 40 درصد به 16 درصد، 
سپس به 10 درصد و در هفته گذشته نیز به 4 درصد کاهش داده است. دلیل سوم 
که نباید قیمت برنج افزایش یابد، این است که براساس سایت فائو، قیمت برنج 
صادراتی در 10 سال گذشته به دلیل تغییر الگوی  مصرف کاهش یافته است. به 

خصوص در مورد برنج های وارداتی ما که از نظر کیفیت با کشورهایی مانند آمریکا 
و فرانسه تفاوت های زیادی دارد.

رئیس انجمن تولیدکنندگان برنج تصریح کرد: بنابراین با در نظر گرفتن این 
شرایط، این سه برابر شدن قیمت برنج جفا به تولیدکنندگان و مصرف کنندگان 
است و بنده تعجب می کنم که چرا سازمان های نظارتی در خوابی هستند که با 

صد پتک بیدار نمی شوند؟
شایق خاطرنشان کرد: براساس مصوبه دولت، واردات برنج از اول تیر ماه تا 
اول آبان ممنوع است تا از نظر روانی تاثیر نامطلوبی بر تولیدکننده نداشته باشد. 
متاسفانه در همین بازه زمانی، واردکنندگان ادعا می کنند که برنج های مانده در 
گمرک در حال نابودی است و یا اگر اجازه ترخیص داده نشود بازار متاثر می شود. 
اینگونه و با این ادعاها بالاخره از یکی از مقامات اجازه ترخیص می گیرند که نباید 

اینگونه باشد.
وی در مورد وضعیت تولیدکنندگان برنج مطلوب ارزیابی کرد و افزود: در سه سال 

اخیر به دلیل سیل سال 97 مناطق برنج خیز کشور از نظر آب تامین هستند. یعنی 
در سه بهار سال 97، 98 و 99 مطلقا با کم آبی روبه رو نبودیم و 620 هزار هکتار 
از مناطق مستعد کشت آسیبی وارد نشده است. همچنین تابستان های پرآفتاب 
باعث شده تا برنج تولیدی در این سه سال از نظر کمی و کیفی در رده بالایی قرار 

بگیرد به شرطی که شوک های  اینگونه بر بازار وارد نشود.

رئیس انجمن تولیدکنندگان برنج :

سه برابر شدن قیمت برنج جفا به مصرف کنندگان است
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نجاتی کشتی گیرفرنگی کارقمی :

هدف اصلی من رسیدن به المپیک است
فرنگی  کشتی  برنز  مدال  دارنده 
جهان گفت: با توجه به شرایط کنونی 
قرار  کرونا  تاثیر  تحت  چیز  همه  که 
و  تمرین  در حال  توان  تمام  با  دارد، 

آماده سازی هستم.
از پدیده های  علیرضا نجاتی یکی 
کشتی فرنگی کشورمان که با کسل 
مدال برنز در رقابتهای جهانی توانست 
جایگاه خود را دربین مدعیان تثبیت 
قم  شهر  در  همچنان  گفت:  کند  
مشغول تمرینات انفرادی هستم. البته 
با توجه به محدودیت های موجود به 
دلیل شیوع ویروس کرونا در کشور و تعطیلی اردوهای تیم ملی، همچنان سعی 

می کنم به هر شکل ممکن به تمرین بپردازم.
وی تصریح کرد: تعطیلی ورزش در جهان دامن گیر تمامی کشورهای صاحب نام 
کشتی شده، اما باید در این شرایط هم طوری برنامه ریزی کنیم که از گردونه رقابت 

با مدعیان اصلی کشتی جهان عقب نمانیم.
فرنگی کار جوان تیم ملی ادامه داد: با توجه به هدفگذاری که برای آینده ام در 
نظر دارم به هر شکل ممکن تلاش می کنم تا به المپیک برسم. برای رسیدن به این 
هدف در هر مصاف و میدانی که پیش روی من باشد حضور می یابم و طبق نظر 
کادر فنی عمل می کنم تا با روندی رو به رشد به دوبنده تیم ملی برسم. در همین 
راستا به چرخه انتخابی تیم ملی هم احترام می گذارم و برای رسیدن به المپیک 

طبق هر مصوبه و قانونی عمل خواهم کرد.
وی در مورد حریفانش در وزن 60 کیلوگرم نیز گفت: المپیک که به تعویق افتاد، 
خیلی ها از اوزان بالاتر و پایین تر تصمیم گرفتند به وزن 60 کیلوگرم بیایند. البته 

من نیز همه حریفانم را به خوبی می شناسم و به خوبی انها را آنالیز کرده ام.
نجاتی به حضور در رقابتهای لیگ برتر هم اشاره کرد و افزود: طبیعتا حضور در 
لیگ کشتی می تواند در روند آماده سازی و مصاف با رقبای داخلی بسیار مثمرثمر 
باشد. ضمن اینکه لیگ برتر می تواند در بحث مالی و درآمدزایی هم به مربیان 
و کشتی گیران کمک کند، چراکه این قشر از ورزشکاران، منبع درآمد ثابت و 

مشخص و تضمین شده ای ندارند.
وی در پایان به لزوم حمایت بیشتر متولیان ورزش کشور از کشتی تاکید کرد 
و گفت: کشتی همواره یکی از رشته های موفق ورزشی ایران در میادین بزرگ 
همچون رقابتهای جهانی و المپیک بوده و واقعا جا دارد تا متولیان ورزش کشورمان 
با نگاه ویژه ای به این رشته پرافتخار توجه کنند. مطمئنا حمایت کافی و مطلوب از 
کشتی می تواند موفقیت های بعدی را تضمین و سبد مدالی کاروان ورزشی ایران 

در المپیک پیش رو را سنگین تر کند.
لازم به ذکر است ،علیرضا نجاتی سال گذشته موفق شد در رقابتهای جهانی 
2019 قزاقستان به مدال برنز برسد و سهمیه وزن 60 کیلوگرم کشتی فرنگی ایران 
در المپیک را کسب کند. این فرنگی کار جوان که با تعطیلی اردوی تیم ملی کشتی 
فرنگی به زادگاهش در شهر قم بازگشت و مدتی است تمریناتش را بصورت انفرادی 

در این شهر ادامه می دهد.

 همزمان با تعطیلی  هیأت فوتبال استان قم  صورت می گیرد؛
فعالیت غیر مجاز مدارس فوتبال و فوتسال در قم

مدارس تابستانی فوتبال و فوتسال قم بدون نظارت متولی این رشته یعنی هیأت 
فوتبال این روزها به صورت غیر مجاز خدمات رسانی می کنند.

مدارس  فعالیت  جوانان  و  نوجوانان  فراغت  اوقات  و  تابستان  فصل  آغاز  با   
رشته های مختلف ورزشی در نقاط مختلف کشور رونق می گیرد و استان قم نیز از 
این موضوع مستثنی نیست، اما تابستان و اوقات فراغت امسال فوتبال و فوتسال 
قم با سال های گذشته یک تفاوت بسیار ویژه دارد، اینکه متولی این رشته ها در قم 

فعلا تعطیل است.
ساختمان هیأت فوتبال استان قم از اردیبهشت ماه تا کنون تعطیل است و هیچ 
فعالیتی توسط این هیأت صورت نمی گیرد که البته دلیل آن به به چالش های اخیر 
وزارت ورزش و جوانان و فدراسیون فوتبال ارتباط دارد، در هر حال این روزها هیچ 
فعالیت و نظارتی در فوتبال قم وجود ندارد و این موضوع باعث شده تا مدارس 

فوتبال و فوتسال قم در تابستان 99 بدون مجوز فعالیت کنند.
این در حالی است که فدراسیون فوتبال در نامه ای به امضاء محمدمهدی نبی 
دبیر کل خود به هیات  فوتبال استان های مختلف اعلام کرده برگزاری مسابقات و 
فعالیت آکادمی های فوتبال و فوتسال در حال حاضر ممنوع است و این فدراسیون 
در حال بررسی و گرفتن استعلام از مراجع ذی صلاح به منظور امکان آغاز فعالیت 
آموزشی آکادمی ها و مدارس فوتبال، فوتسال و فوتبال ساحلی و همچنین برگزاری 

مسابقات در سطح استانی و کشوری رده های سنی مختلف است.
در نامه فدراسیون فوتبال به اداره کل ورزش و جوانان و هیأت فوتبال استان قم 
آمده تاکید شده که این فدراسیون تا کنون هیچ گونه تصمیمی مبنی بر تجویز آغاز 
مسابقات و نیز فعالیت آموزشی آکادمی ها و مدارس فوتبال، فوتسال و فوتبال 
ساحلی اتخاذ نکرده و به محض اتخاذ هرگونه تصمیم جدید در این باره مراتب از 

طریق مبادی رسمی و فدراسیون فوتبال اطلاع رسانی خواهد شد.
این در حالی است که هیأت فوتبال استان قم بعد از مجمع فوق العاده 28 
و  این هیأت شد  از ریاست  بهرامی  برکناری کریم  به  اردیبهشت ماه که منجر 
حتی با وجود صدور ابلاغ سرپرستی این هیأت برای قدرت الله باقری، همچنان 
تعطیل است و در این شرایط، مدارس فوتبال و فوتسال قم بدون توجه به اطلاعیه 
فدراسیون فوتبال فعالیت می کنند، اتفاقی که اگر با توجه به شرایط موجود کرونا در 
کشور و یا رخداد غیر قابل پیش بینی با حادثه ای ناگوار همراه باشد، قطعا عواقب 

آن گریبانگیر متولی ورزش قم و هیأت فوتبال خواهد شد.

رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم  خبرداد:

رقابت قمی ها در ۱۰ رویداد بدن سازی و 
پرورش اندام 

رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم از برنامه ریزی برای برگزاری 10 
رقابت ورزشی در رشته های مختلف تا پایان سال خبر داد.

 سعید آمده اظهار کرد: به مدیران باشگاه ها، مربیان و ورزشکاران عزیز رشته های 
مختلف زیر مجموعه هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم اعلام کرده ایم 
که تقویم پیش بینی شده توسط هیأت پیشنهادی است و اولویت هیأت برگزاری 

مسابقات در تاریخ ها و باز های زمانی مشخص است.
وی ادامه داد: با توجه به شرایط موجود که متاسفانه همچنان شاهد شیوع 
ویروس کرونا در جامعه هستیم، در صورت صدور مجوز برای برگزاری هر یک از 10 
رقابت پیش بینی شده هیأت تا پایان سال جاری، بخش نامه آن را حداقل یک ماه 

قبل از تاریخ برگزاری اطلاع رسانی خواهیم کرد.
رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم افزود: نخستین رقابت پیش بینی 
شده در تقویم هیأت به برگزاری مسابقات ددلیفت چند جانبه گرامیداشت شهدای 
سلامت اختصاص دارد که برای نیمه دوم مرداد ماه برنامه ریزی کرده ایم و مسابقات 
قوی ترین مردان قم نیز با عنوان گرامیداشت شهدای مدافع حرم برای چهاردهم 
شهریور ماه در نظر گرفته شده است. وی اضافه کرد: رقابت های پرورش اندام، 
بادی کلاسیک، فیزیک، فیزیک کلاسیک و ماسکولار قهرمانی استان قم نیز 
برای روز 28 شهریور ماه در سالن دو هزار نفری مجموعه ورزشی شهید حیدریان 
برنامه ریزی شده، ضمن اینکه می خواهیم مسابقات پاورلیفتینگ قهرمانی قم با 
عنوان فستیوال ورزش های قدرتی را هفتم آذر در سالن شهید طاهریان برگزار 
کنیم. آمده عنوان کرد: برگزاری نخستین دوره مسابقات فیتنس آقایان قهرمانی 
باشگاه های قم در نیمه دوم آذر ماه به میزبانی سالن شهید طاهریان، برگزاری 
نخستین دوره رقابت های فیتنس بانوان قهرمانی باشگاه های قم در نیمه دوم آذر و 
مسابقات مچ اندازی مردان و بانوان قم در نیمه اول دی ماه در فرهنگ سرای جوان 

هم برنامه ریزی شده است.

آگهی تغییرات 
ملی  شناسه  و   16762 ثبت  شماره  به  محدود  مسئولیت  با  طب  ایرانیان  تجهیز  سامان  شرکت  تغییرات  آگهی 
14008617842 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 03/03/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : موضوع 
فعالیت شرکت اصلاح و بشرح ذیل تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید : فروش و تعمیرات تجهیزات 
پزشکی و بیمارستانی و امور تجهیزات تاسیساتی و نگهداشت تجهیزات پزشکی بیمارستانی و تاسیسات و تجهیزات پزشکی 
بیمارستانی و PM تجهیزات پزشکی بیمارستانی - انجام موضوع فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه مربوطه- ثبت 
موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت 

ها و موسسات غیرتجاری قم )901336(
------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت آراد ارتباطات فرداد ایرانیان با مسئولیت محدود به شماره ثبت 15368 و شناسه ملی 14007354390 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 14/08/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- آقای حسین غلمانی به 
شماره ملی 0386614059 با پرداخت مبلغ 16.000.000ریال به صندوق شرکت در زمره شرکاء شرکت قرار گرفت. 2- آقای 
احسان طحانی مزرعه نو بشماره ملی 0372537103 با پرداخت مبلغ 1.400.000 ریال به صندوق شرکت ، سهم الشرکه 
خود را به 2.000.000 ریال افزایش داد. 3- خانم فریده طحانی بشماره ملی 0386221316 با پرداخت مبلغ 1.600.000 
ریال به صندوق شرکت ، سهم الشرکه خود را به 2.000.000 ریال افزایش داد. سرمایه شرکت از مبلغ 1.000.000 ریال به 
20.000.000 ریال افزایش یافت و ماده 4 اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس 
از افزایش سرمایه عبارتست از : حسین غلمانی به شماره ملی 0386614059 دارنده 16.000.000ریال سهم الشرکه ، 
احسان طحانی مزرعه نو بشماره ملی 0372537103 دارنده 2.000.000 ریال سهم الشرکه ، فریده طحانی بشماره ملی 
0386221316 دارنده 2.000.000 ریال سهم الشرکه . 4- هیئت مدیره شرکت مرکب از 3 نفر می باشدکه ماده مربوطه 
در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)901346(
------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت آراد ارتباطات فرداد ایرانیان با مسئولیت محدود به شماره ثبت 15368 و شناسه ملی 14007354390 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 14/08/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان حسین 
غلمانی به شماره ملی 0386614059 به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده 16.000.000ریال سهم الشرکه ، احسان طحانی 
مزرعه نو بشماره ملی 0372537103 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره دارنده 2.000.000 ریال سهم الشرکه ،خانم فریده 
طحانی بشماره ملی 0386221316 به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره دارنده 2.000.000 ریال سهم الشرکه برای 
مدت نامحدود انتخاب شدند.کلیه اوراق بهادار و اسناد تعهدآور از قبیل چک، سفته، بروات ، عقود اسلامی و نیز امضاء کلیه 
قراردادها بادو امضای از سه امضای اعضاء هیئت مدیره به اتفاق و یا رئیس هیئت مدیره به تنهایی و با مهر شرکت معتبر میباشد 
و اوراق عادی و مکاتبات اداری با امضاء هریک از اعضاء هیئت مدیره به تنهایی و با مهر شرکت معتبر می باشد.. اداره کل ثبت 

اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )901347(
------------------------------------------------------

آگهی انتقال 
تاریخ09/02/98 به شماره ثبت 16404 شناسه ملی  پارسیان )با مسئولیت محدود( در  الکترونیک  تارا  انتقال  اگهی 
14007865990 در اداره ثبت شرکتها و موسسات غیر تجاری قم ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح 
ذیر جهت اطلاع عموم آگهی می گردد . به موجب نامه شماره 4216/98/101 مورخ 24/01/98 ثبت شرکتها و موسسات 
غیر تجاری شهرستانهای استان تهران و مستند به صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 12/10/97 مرکز اصلی شرکت 
در استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، انقلاب ، خیابان انقلاب ، کوچه انقلاب 41 )حسین زاده ( ، پلاک 15، 
طبقه همکف مرکز رشد واحد های فناور دانشگاه قم کد پستی 3715846186 انتقال یافت و در اداره ثبت شرکتها و موسسات 
غیر تجاری قم تحت شماره 16404 به ثبت رسیده است اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری قم )901365(
------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
به شماره ثبت 14714 و شناسه ملی  با مسئولیت محدود   ) تغییرات شرکت شادن یاس شرق )درحال تصفیه  آگهی 
14006580270 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 25/02/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ 
شد : 1-آقای محمد پیرولی به شماره ملی 0386192146 بعنوان مدیر تصفیه برای مدت دو سال انتخاب شدند. اداره کل ثبت 

اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )901369(
------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت پی و پل نگین آریانا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16108 و شناسه ملی 14008043426 به 

استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 01/02/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1-آقای مجید شادمانی 
بشماره ملی1218964537 با دریافت تمامی500.000 ریال سهم الشرکه خود از شرکت خارج و هیچگونه حق و سمتی 

ندارد. سرمایه شرکت از مبلغ 1.500.000 ریال به 1.000.000 ریال کاهش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به شرح 
فوق اصلاح گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از کاهش سرمایه عبارتست از : محمود عباسیان گواسرائی 
بشماره ملی 2690954133 دارنده 500.000 ریال سهم الشرکه و علی عباسی پورپهمدانی بشماره ملی 2710097044 
دارنده 500.000 ریال سهم الشرکه . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)901375(
------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت پی و پل نگین آریانا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16108 و شناسه ملی 14008043426 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 01/02/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1-آقایان محمود 
عباسیان گواسرائی بشماره ملی 2690954133 به سمت رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل دارنده 500.000 ریال سهم الشرکه 
و علی عباسی پورپهمدانی بشماره ملی 2710097044 به سمت عضو هیئت مدیره دارنده 500.000 ریال سهم الشرکه برای 
مدت نامحدود انتخاب شدند.کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل چک،سفته،بروات،قراردادها و عقود اسلامی و 
اوراق عادی و اداری با امضاء مدیرعامل منفردا" و با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )901378(
------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت پی و پل نگین آریانا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16108 و شناسه ملی 14008043426 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 01/02/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای علی عباسی پورپهمدانی 
بشماره ملی 2710097044 با پرداخت مبلغ 500.000 ریال به صندوق شرکت در زمره شرکاء شرکت قرار گرفت. سرمایه 
شرکت از مبلغ 1.000.000 ریال به 1.500.000 ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه به شرح فوق اصلاح 
گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از افزایش سرمایه عبارتست از : محمود عباسیان گواسرائی بشماره ملی 
2690954133 دارنده 500.000 ریال سهم الشرکه ، مجید شادمانی بشماره ملی1218964537 دارنده 500.000 ریال 
سهم الشرکه و علی عباسی پورپهمدانی بشماره ملی 2710097044 دارنده 500.000 ریال سهم الشرکه . اداره کل ثبت 

اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )901380(
------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت مجتمع کشت و صنعت صدرا دشت حقیقت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 15641 و شناسه ملی 
14007614217 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 23/04/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- آقای 
محمد حقیقی به شماره ملی 0371492505با پرداخت مبلغ 875.000.000 ریال به صندوق شرکت سهم الشرکه خود را 
به مبلغ 900.000.000 ریال افزایش داد. 2- خانم فاطمه اکبری جان آبادی به شماره ملی 0372189202با پرداخت مبلغ 
97.500.000 ریال به صندوق شرکت سهم الشرکه خود را به مبلغ 100.000.000 ریال افزایش داد. سرمایه شرکت از مبلغ 
27.500.000 ریال به 1.000.000.000 ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید.در نتیجه 
سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از افزایش سرمایه عبارتست از : فاطمه اکبری جان آبادی به شماره ملی 0372189202دارنده 
100.000.000 ریال سهم الشرکه ، محمد حقیقی به شماره ملی 0371492505 دارنده 900.000.000 ریال سهم 
الشرکه 3- موضوع فعالیت شرکت اصلاح وبشرح ذیل تغییر یافت : تولید، بهره برداری، عرضه و صادرات محصولات کشاورزی 
و پروتئینی - برگزاری و ارائه آموزش ها و کلاس های حیطه کشاورزی - دریافت انواع وجوه و اعتبار و تسهیلات، سپرده ، ودیعه 
و موارد مشابه تحت هر عنوان از سیستم بانکی کشور- شرکت در مناقصات و مزایدات ارگان های دولتی، نظامی و خصوصی- 
انجام موضوع فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه مربوطه- ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه 
فعالیت نمی باشد 3. شعبه شرکت در استان قم به آدرس : قم، جاده نیزار، روستای خدیجه خاتون، روبروی کوچه حسینیه 
کدپستی 51950-37361 وبا مدیریت آقای محمد حقیقی بشماره ملی 0371492505 تاسیس گردید. اداره کل ثبت اسناد 

و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )901387(
------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت مجتمع کشت و صنعت صدرا دشت حقیقت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 15641 و شناسه ملی 
14007614217 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 23/04/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ 
شد : آقای محمد حقیقی به شماره ملی 0371492505 به سمت رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل دارنده 900.000.000 
دارنده  مدیره  هیئت  عضو  سمت  ملی0372189202به  شماره  به  آبادی  جان  اکبری  فاطمه  خانم  و  الشرکه  سهم  ریال 
100.000.000 ریال سهم الشرکه برای مدت نامحدود انتخاب گردیدند. کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل 
چک ، سفته ،بروات ،قراردادها و عقود اسلامی با امضاء آقای محمد حقیقی و با مهر شرکت معتبر می باشد اداره کل ثبت اسناد 

و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )901393(

خواستیم  لیگ  سازمان  از  گفت:  استقلال  باشگاه  پزشکی  معاون 
بازی ها لغو بشود و اکنون آنها باید پاسخگوی کرونا گرفتن بازیکنان ما 

باشند. 
امین نوروزی در باره ابتلای برخی بازیکنان استقلال به کرونا اظهار 
داشت: متأسفانه روزجمعه احساس کردیم برخی بازیکنان ما مشکلاتی 
دارند و بلافاصله درخواست کردیم تست کرونای اورژانسی از آنها گرفته 
از  تعدادی  شده  ارسال  ما  برای  که  جواب هایی  طبق  تاکنون  شود. 

بازیکنان به کرونا مبتلا شده اند.
وی در باره این که آیا دیدار استقلال و پارس جنوبی فردا برگزار می شود 
گفت: در نامه ای که باشگاه استقلال برای سازمان لیگ ارسال کرده، در 
باره مشکل کرونای برخی بازیکنان مطالبی آمده است. همان گونه که 
قبلا هم گفتیم شرایط برای برگزاری باز ی ها مهیا نبود هرچند رقابت های 
لیگ شروع شد و ما هم بازی هایمان را           انجام دادیم. پروتکل هایی هم 
نوشته شد اما فوتبال یک بازی فول کنتاک و پربرخورد است. فوتبال 
ورزش پرتماسی است وهمه با هم برخورد می کنند. اگر یک نفر دارای 
مشکل باشد امکان سرایت کرونا به سایرین هم وجود دارد. دوستان ما 
در سازمان لیگ باید نسبت به افرادی که دچار کرونا شده اند پاسخگو 

باشند.
بازی  برگزاری  باره  در  داد:  ادامه  استقلال  باشگاه  پزشکی  معاون 
اما  است  گیرنده  تصمیم  لیگ  سازمان  جنوبی  پارس  و  استقلال 
درخواست ما این بود که برخی بازیکنان استقلال دچار مشکل شده اند، 
این موضوع را           هم در نظر بگیرید. نفراتی که تست کرونای آنها مثبت شده 
روز گذشته در کنار سایر بازیکنان تمرین کردند و ممکن است ویروس را           به 
آنها انتقال بدهند. در حال حاضر تعداد بازیکنانی که تست شان مثبت 

شده 6 نفر است.
نوروزی افزود: باید مراقبت بیشتری کنیم اما ورزش های پرتماس و 

پربرخورد به ما چنین اجازه ای نمی دهد که کسی با فرد دیگر برخورد 
نکند. این گونه نیست که نرفتن ما به جم قطعی شده باشد و مدیران 
باشیم.  مراقب  باید  اکنون  کردند.  دریافت  را            ما  توصیه های  باشگاه 
احتمال دارد 48 ساعت دیگر جواب تست برخی نفرات دیگر استقلال 

هم مثبت باشد و من برای این حرف دلیل دارم.
وی تاکید کرد: پس از بازی فولاد با استقلال در روز شنبه از بازیکنان ما 
تست گرفتیم و تست تمام نفرات منفی بود، اما دو سه روز بعد احساس 
کردیم بازیکنانمان قدرت لازم را           ندارند و متوجه شدیم باید بار دیگر از آنها 
تست بگیریم. صبح جمعه از آنها تست گرفتیم و از پزشکان بیمارستان 
مسیح دانشوری خواستیم از بازیکنان ما تست بگیرند. تاکنون تعدادی 
از تست ها مثبت اعلام شده و به همین دلیل باید بازیکنانی که امروز 
قرار است با هواپیما به شهر جم بروند مراقب باشند. وی در باره بازیکنان 
مصدوم استقلال توضیح داد: سیاوش یزدانی و امیر ارسلان مطهری 
مصدوم هستند. معاون پزشکی آبی پوشان در مورد جواب سازمان لیگ 
به درخواست استقلالی ها برای لغو دیدار این تیم با پارس جنوبی اظهار 
داشت: به ما گفته اند باید اعضای هیأت مدیره سازمان لیگ جلسه ای 
تشکیل بدهند و در مورد بازی به اجماع برسند. همین الان هم قرار شد 
این جلسه برگزار شود. از شما خبرنگاران هم می خواهم فاصله اجتماعی 

را           رعایت کنید و مراقب خودتان باشید.
نوروزی در باره شبهاتی که نسبت به احتمال کرونا گرفتن بازیکنان 
با فولاد  برگزاری دیدار  برای  اهواز  به  تیم  این  پرواز  استقلال در زمان 
خوزستان مطرح شد، گفت: آنچه که در تصاویر مشخص است، مشخص 
می کند تیم ما با چه شرایطی راهی اهواز می شود. قرار بود ساعت 4 به 

جم برویم اما احتمال دارد پروازمان دیرتر انجام شود.

معاون پزشکی باشگاه استقلال:

سازمان لیگ پاسخگوی کرونا گرفتن بازیکنان استقلال باشند

رئیس هیات مدیره باشگاه صنعت نفت آبادان گفت: طبق حکم فیفا اسکوچیچ باید غرامت صنعت نفت را پرداخت کند اما 
وکالت فدراسیون از این مربی را می پذیریم.

 حسن نصر اصفهانی در گفت وگویی، درباره فرصت دراگان اسکوچیچ سرمربی سابق این باشگاه و فعلی تیم ملی ایران برای 
پرداخت غرامت به نفتی ها اظهار داشت: طبق حکم فیفا اسکوچیچ ظرف 45 روز از تاریخ ابلاغ حکم باید غرامت باشگاه 

صنعت نفت را           پرداخت کند.
او در باره این که آیا فدراسیون فوتبال مذاکره ای با باشگاه آبادانی برای پرداخت غرامت اسکوچیچ انجام داده یا خیر، گفت: 
طرف حساب ما اسکوچیچ است نه فدراسیون فوتبال. در واقع این پرونده دعوای حقوقی بین ما و اسکوچیچ است و ارتباط 
مستقیمی با فدراسیون ندارد، البته اگر فدراسیون فوتبال وکالتی از سوی اسکوچیچ برای حل موضوع داشته باشد می توانیم 

با مدیران فدراسیون هم صحبت کنیم.
نصر اصفهانی در باره این که آیا احتمال دارد بحث پرداخت غرامت اسکوچیچ با پرونده های مالی این باشگاه در ارکان 
قضایی فدراسیون حل و فصل شود توضیح داد: ما پرونده هایی در کمیته های مختلف فدراسیون داریم اما این که فدراسیون 
فوتبال پرداخت مطالبات ما را           تقبل کند بستگی به حکم فیفا دارد. طبق حکم فیفا اکنون اسکوچیچ باید غرامت خود به 
صنعت نفت را           پرداخت کند، حال خودش می تواند این پول را           بپردازد و یا هر فرد دیگری از جانب او این پول را           بپردازد برای 

ما تفاوتی ندارد.
رئیس هیأت مدیره باشگاه صنعت نفت آبادان در باره واکنش باشگاه صنعت نفت به برگزاری ادامه رقابت های لیگ برتر پس 
از مثبت شدن تست بازیکنان برخی تیم ها گفت: ما قبل از شروع بازی ها و در اسفند 98 به صورت رسمی و کتبی به سازمان 
لیگ اعلام کردیم با وجود شانس باشگاه صنعت نفت برای کسب سهمیه آسیا برگزاری ادامه مسابقات لیگ برتر با توجه به 
شیوع ویروس کرونا به صلاح نیست و جان بازیکنان تمام تیم ها را           به خطر می اندازد. جان بازیکنان و اعضای کادر فنی تیم ها 
مهم تر از کسب سهمیه صنعت نفت است و نباید حتی اگر تیمی مدعی کسب عنوان قهرمانی است جان فردی به خطر بیفتد.

دبیر ستاد مبارزه با کرونا در ورزش گفت: براساس اعلام وزارت بهداشت فعالیت ورزشی در شهرهای وضعیت قرمز 
ممنوع است؛ مگر اینکه دستور دیگری باشد.

 فرهاد مرادی ، درباره نمونه های مثبت بازیکنان استقلال و فولاد اظهار داشت: تا جایی که من اطلاع دارم از 
باشگاه فولاد 10 نمونه مثبت گزارش شده است. قبلا این تیم 6 نمونه مثبت داشت که متاسفانه افزایش یافته است. 

طبق چیزی که اعلام کرده اند از استقلال هم 8 مورد گزارش شده است.
وی افزود: در صورتی که نمونه 25 درصد تیم مثبت باشد در این صورت سازمان لیگ تصمیم می گیرد که کل تیم 
به قرنطینه برود یا همان بازیکنانی که نمونه شان مثبت شده قرنطینه شوند. ما دقایقی پیش هم با سهیل مهدی 
جلسه داشتیم و در این خصوص صحبت کردیم. این احتمال وجود دارد مجددا از همه بازیکنان تست گرفته شود.

دبیر ستاد مبارزه با کرونا در ورزش تاکید کرد: نقش ما این نیست که درباره بازی های آینده تصمیم بگیریم، نقش 
ما نظارتی است. ما حتی آزمایشگاه ها را هم تعیین نمی کنیم بلکه افسران سلامت ما در مکان ها حضور دارند تا همه 

چیز را بررسی کنند. جواب آزمایشات نیز به سازمان لیگ اعلام می شود. 
مرادی درباره اینکه مگر از بازیکنان در طول تمرینات تست گرفته نشده پس چطور با این همه نمونه مثبت 
مسابقات برگزار شده است، تصریح کرد: ورزشکاری که مسابقه می دهد در طول برگزاری 2 بازی زندگی خود را هم 
دارد؛ ممکن است به رستوران و یا مغازه برود و در میهمانی هم شرکت کند. به همین خاطر هر چند روز یکبار تست 
می گیریم تا اگر ورزشکاری آلوده بود آن را گسترش ندهد. به همین دلیل است که هر 10 روز یکبار تست می گیریم.
وی در پاسخ به سوالی دیگر مبنی بر اینکه شهرهای وضعیت قرمز مشخص هستند آیا فدراسیون پزشکی در 
خصوص این مسائل به سازمان لیگ هشدار داده یا خیر، تصریح کرد: وزارت بهداشت شهرهای قرمز را اعلام 
کرده و طبق آن نباید در این شهرها فعالیت ورزشی صورت بگیرد، مگر اینکه دستور دیگری باشد. در این خصوص 

سازمان لیگ تصمیم گیرنده است.

رئیس هیات مدیره باشگاه صنعت نفت آبادان:

 وکالت فدراسیون را برای پرداخت غرامت اسکوچیچ می پذیریم
دبیر ستاد مبارزه با کرونا در ورزش: 

فعالیت ورزشی در شهرهای قرمز ممنوع است
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رئیس شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی با بیان اینکه یکی از مشکلات 
اصلی جریان اصلاحات و میانه روی در طول این دوره، فقدان عملگرایی و واقعگرایی 
و  شرایط  همین  برای  اصلاح طلبان  که  کنند  احساس  باید  مردم  گفت:  است، 
محدودیت ها برنامه اجرایی و عملی دارند که مشکلات را کاهش دهند و گرنه بدنه 

اجتماعی اصلاح طلبان به پای صندوق رای نمی آید. 
محسن هاشمی در گفت وگویی ، با اشاره به  ناکامی اصلاح طلبان در انتخابات 
اصلاح طلبان  سیاستگذاری  شورای عالی  انتخابات،  این  در  کرد:  اظهار   ،98
اثرگذاری خود را از دست داد و منجر به استعفاها گردید. مساله اصلی اصلاح طلبان 
در انتخابات ریاست جمهوری1400، شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان 

نیست.
وی معتقد است که عملکرد اصلاح طلبان در حوزه دولت، مجلس و احزاب با نفوذ 
در این انتخابات قدری هیجانی و منفعلانه بود و می شد با تدبیر بهتری عمل کرد. 
اگر اصلاح طلبان بخواهند مانند انتخابات مجلس یازدهم حضور جدی و رسمی در 
انتخابات نداشته باشند، طبیعتا از صحنه رسمی سیاست دست کم برای کوتاه مدت 

حذف می گردند.
وی درباره اینکه آیا شخصیت رای آوری برای اصلاح طلبان باقی مانده است، 
تصریح کرد: اگر اجماعی صورت گیرد و برنامه و ایده درست و قابل قبولی برای مردم 
وجود داشته باشد، در فاصله زمانی کوتاهی در اواسط یا اواخر زمستان 99، می توان 
یک شخصیت را به جامعه معرفی کرد. مشکل اصلاح طلبان بیش از شخص بر روی 

راه، فکر و برنامه است و باید آن را حل کنیم.
حزب  کرد:  بیان   1400 انتخابات  در  کارگزاران  حزب  رویکرد  درباره  هاشمی 
کارگزاران خود را بخشی از جریان اصلاح طلبی غیرافراطی می داند و نمی خواهد 
که به صورت مستقل یا خودمختار عمل کند. در انتخابات ریاست جمهوری نیز 
کارگزاران تلاش خود را برای اقناع سران اصلاحات در مورد راهبرد صحیح انجام 

خواهد داد.
متن کامل مصاحبه ایسنا با محسن هاشمی رئیس شورای مرکزی حزب کارگزاران 
سازندگی درباره شرایط فعلی جریان اصلاحات و برنامه این جریان برای انتخابات 

ریاست جمهوری 1400 به شرح زیر است:
 حدود یک سال تا انتخابات ریاست جمهوری باقی مانده است ولی شاهد 
فعالیت جدی از سوی جریان اصلاحات برای انتخابات نیستیم. به نظر شما 

زمان برای اصلاحات در حال از دست رفتن نیست؟
اینکه »زمان را از دست داده اند« را قبول ندارم، اتفاقا سال گذشته و امسال که 
خاطرات روزنوشت آیت الله هاشمی رفسنجانی در سال های 1375 و 1376، که 
با نام سردار سازندگی و انتقال قدرت را منتشر کردیم، بسیاری از زوایای چگونگی 
تحقق دوم خرداد 1376، مشخص می شود و علاقمندان به این حوزه می توانند 
تا حدی پشت صحنه تصمیم سازی، کاندیداتوری و رقابت را در انتخابات ریاست 

جمهوری مشاهده کنند.
موضوع کاندیداتوری انتخابات در هفتمین دوره انتخابات ریاست جمهوری از پاییز 
طرح می شود و با انصراف مهندس موسوی در آبان ماه، بحث ورود آقای خاتمی 
طرح می گردد و آقای ری شهری هم از همین ایام بحث ورود خود را مطرح می 
کند و جالب اینکه در همان دوره نیز بحث کاندیداتوری آقای روحانی ومرحوم دکتر 
حبیبی هم بصورت جدی مطرح بوده است که ایشان برای اینکه آرا تقسیم نشود 
از کاندیداتوری انصراف می دهد، بنابراین زمان کافی برای جبهه اصلاحات وجود 
دارد و حتی اگر با عجله وشتاب در این موضوع عمل شود، ممکن است که شائبه 

قدرت طلبی و عطش به دست گرفتن مسئولیت در افکار عمومی ایجاد شود.
در این شرایط که مردم در وضعیت بسیار سخت معیشتی هستند به نظرم باید از 
هر رفتاری که منجر به ایجاد ذهنیت منفی در جامعه می شود، خودداری شود. باید 
تمام تمرکز و توان را برای اجرای برنامه های اولویت محور وتحقق پذیر که امید را در 
جامعه افزایش دهد و به خدمت در مسئولیت فعلی و برداشتن باری از دوش مردم و 

کم کردن مشکلاتشان است بگذاریم.
 عملکرد شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان مورد انتقاد حزب 
کارگزاران بوده است. آیا اعتقاد دارید جریان اصلاحات باید با همین شورا وارد 

انتخابات شود یا به نهاد دیگری نیاز است؟
لازم است ابتدا مروری بر زمینه ایجاد و عملکرد این شورا داشته باشیم. بعد از 
پیروزی آقای خاتمی در دوم خرداد، برای ایجاد هماهنگی وانسجام در گروه های 
اصلاح طلب، کم کم شورای هماهنگی جبهه دوم خرداد با حضور 18 تشکل وحزب 
شکل گرفت که پیروزی هایی در انتخابات شورای اول و مجلس ششم بدست آورد 
که این شورا کارکردی عملگرایانه داشت، اما در سال های بعد به تدریج کارکرد خود 

را از دست و دچار اختلاف وانشعاب شد به نحوی که در انتخابات دوره دوم شورا، 
اصلاح طلبان با لیست های متفرق شرکت کردند ونتیجه آن پیروزی آبادگران و تیم 

آقای احمدی نژاد در شورا و شهرداری شد.
سپس این مساله به انتخابات مجلس هفتم کشیده شد و سرانجام در انتخابات 
ریاست جمهوری سال 1384، هم اصلاح طلبان از 4 کاندیدا حمایت کردند که 
موجب شد آیت الله هاشمی رفسنجانی با وجود کسب رای نخست در دور اول، به 
عنوان رییس جمهور انتخاب نشود، اما از سال 1392 که ردصلاحیت ایشان موجب 
ایجاد موجی در جامعه شد و آقای روحانی به عنوان کاندیدای اصلاح طلبان و 
میانه روها معرفی شد، به تدریج پیروزی ها آغاز گردید و شورای عالی سیاستگذاری 
اصلاح طلبان برای حضور در انتخابات مجلس و شورای شهر به صورتی نهادی 
فرادست و بالاتر از شورای هماهنگی اصلاح طلبان به ریاست دکتر عارف تشکیل 
شد. ترکیب شورای عالی از 15 شخصیت حقیقی و حدود 30 شخصیت حقوقی 
یعنی نماینده احزاب وتشکل ها شکل گرفت  به نحوی که تاثیر شخصیت های 
حقیقی بیش از حقوقی بود اما پس از دو پیروزی قاطع در انتخابات 94 و 96، در 
انتخابات 98، اصلاح طلبان با ناکامی مواجه شدند و شورای عالی اثرگذاری خود را 
از دست داد و منجر به استعفاها گردید. اما مساله اصلی اصلاح طلبان در انتخابات 
در  عمدتا  شورا  این  کارکرد  نیست.  اصلاحات  عالی  شورای  جمهوری،  ریاست 
انتخابات شورای شهر، مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری است که 
نیازمند انتخاب و تایید لیست است، ولی در انتخابات ریاست جمهوری که یک فرد 
باید انتخاب و روی آن اجماع شود، تصمیم معمولا با بزرگان اصلاحات است که در 
انتخابات ریاست جمهوری سال 1392، بین آیت الله هاشمی رفسنجانی، جناب 
آقای خاتمی و بزرگان دیگر انجام شد و در این انتخابات نیز اگر قرار باشد توافقی 

صورت گیرد، در سطح بزرگان صورت خواهد گرفت.
 در انتخابات مجلس شورای اسلامی، پایگاه رای جریان اصلاحات به پای 
صندوق رای نیامد. چقدر عملکرد و کارنامه اصلاح طلبان در مجلس را در 

واکنش این پایگاه رای موثر می دانید؟
اینکه اصلاح طلبان و میانه روها نسبت به دوره گذشته دچار ریزش بدنه اجتماعی 
اینکه  اما  بود  اجتناب  غیرقابل  و  طبیعی  امری  می شوند،  محبوبیت  کاهش  و 
این کاهش رای تا چه میزان است و اصلاح طلبان در انتخابات چه موضعی باید 
می گرفتند، مساله دیگری است. اصولا یک نظر در حوزه سیاست این است که اگر 
اصلاح طلبان می خواهند خود را به عنوان یکی از دو قطب سیاسی جامعه در حوزه 
رسمی تثبیت کنند، نباید حضور را به موفقیت گره بزنند و در انتخاباتی که احساس 
شکست می کنند، حضور نیابند یا آنکه شرایطی برای حضور بگذارند که قابل تحقق 
نیست. متاسفانه این وضعیت در انتخابات مجلس اتفاق افتاد و عملکرد شورای 
سیاستگذاری و برخی احزاب با نفوذ اصلاح طلب به گونه ای بود که هم آرا را کاهش 
داد وهم پیام منفی به سیستم داد. رییس جمهور هم به نظرم آنطور که ظرفیت 
داشت در این انتخابات تاثیرگذار نبود.  او می توانست در بخش ردصلاحیت ها بهتر 
عمل کند، همانطور که آیت الله هاشمی رفسنجانی در انتخابات مجلس چهارم 

وپنجم، با رایزنی و مذاکره توانست بخشی از رد صلاحیت ها را بازگرداند اما زمانی که 
رییس جمهور در تریبون تند صحبت می کند، عملا قدرت رایزنی و تاثیر گذاری اش 
در مذاکرات را کاهش می دهد و شائبه کسب محبوبیت ایجاد می کند. مجموعا به 
نظر عملکرد اصلاح طلبان در حوزه دولت، مجلس و احزاب با نفوذ در این انتخابات 

قدری هیجانی و منفعلانه بود ومی شد با تدبیر بهتری عمل کرد.
 جریان اصلاحات چگونه می تواند پایگاه رای خود را در انتخابات ۱۴۰۰  

پای صندوق بیاورد؟
یکی از مشکلات اصلی جریان اصلاحات و میانه روی در طول این دوره، فقدان 
عملگرایی و واقعگرایی است. وقتی شما در انتخابات با دادن شعارها و وعده ها موفق 
می شوید، نیاز به تغییر راهبرد و خط مشی در عمل دارید چون عرصه اجرا، زمان 
شعار دادن نیست. مردم انتظار عمل دارند و دامن زدن به بستر کمبود اختیارات 
و اینکه نمی گذارند کاری کنیم، موجب ریزش بدنه اجتماعی و ناامیدی عمومی 
می شود. امری که در انتخابات مجلس مشاهده کردیم و درصد مشارکت مردم در 
تهران به 18 درصد یعنی کمتر از یک پنجم کاهش یافت. اگر اصلاحات می خواهد 
به حیات خود در عرصه سیاسی رسمی ادامه دهد، راهی جز عملگرایی و واقعگرایی 
ندارد. مردم باید احساس کنند که اصلاح طلبان برای همین شرایط و محدودیت ها 
برنامه اجرایی وعملی دارند که مشکلات را کاهش دهند وگرنه بدنه اجتماعی اصلاح 

طلبان به پای صندوق رای نمی آید.
در  قادر است  به جریان رقیب،  واگذاری مجلس  از  آیا اصلاحات پس   

انتخابات ریاست جمهوری موفقیتی بدست آورد؟
از یکسو موضوع  با مجلس دارد.  ریاست جمهوری فضایی متفاوت  انتخابات 
قومیت ها و محلی گرایی در انتخابات ریاست جمهوری کمتر تاثیرگذار است و از سوی 
دیگر مسایل سیاسی و کلان در این انتخابات تاثیر بیشتری دارد. اگر اصلاح طلبان 
قادر باشند که برنامه اجرایی و متفاوتی برای حل مشکلات کشور ارائه دهند با توجه 
به چشم انداز فعلی کشور، امکان احیای بدنه اجتماعی خود را دارند و باید توجه 
داشت که عملکرد یکساله مجلس یازدهم، وعده های آنان برای حل معیشت جامعه 
را نیز محک خواهد زد اما اگر اصلاح طلبان بخواهند مانند انتخابات مجلس حضور 
جدی و رسمی در انتخابات نداشته باشند، طبیعتا از صحنه رسمی سیاست دست 

کم برای کوتاه مدت حذف می گردند.
را  ریاست جمهوری  انتخابات  برای  خود  رویکرد  کارگزاران  حزب  آیا   

مشخص کرده است؟
و  می داند  غیرافراطی  اصلاح طلبی  جریان  از  بخشی  را  خود  کارگزاران  حزب 
نمی خواهد که به صورت مستقل یا خودمختار عمل کند. در انتخابات مجلس نیز 
عملا شورای عالی اصلاح طلبان این اجازه را به احزاب داد که به صورت جمعی یا 
منفرد لیست بدهند و کارگزاران براساس این تصمیم عمل کرد. در انتخابات ریاست 
جمهوری نیز کارگزاران تلاش خود را برای اقناع سران اصلاحات در مورد راهبرد 
صحیح انجام خواهد داد و امیدواریم به یک اجماع وتفاهم برای ایجاد مشارکت و شور 

نشاط سیاسی و ارائه برنامه ای برای حل مشکلات کشور برسیم.
 اخیرا مطرح می شود که اصلاح طلبان چهره شاخصی برای حضور در 
انتخابات ریاست جمهوری ندارند. به نظر شما چه چهره هایی از  اصلاح طلبان 
توانایی حضور در انتخابات را دارند و استقبال بدنه رای اصلاح طلبان را همراه 

خود خواهند داشت؟
الان زمان صحبت از اشخاص نیست و چه اصولگرا و چه اصلاح طلب به فکر راهکار 
برای حل مسایل روز باشند که بتوانند معضلات ایران را حل کنند. تجربه انتخابات 
دوم خرداد 1376 و بیست وچهارم خرداد 1392نشان می دهد که اگر اجماعی 
صورت گیرد و برنامه و ایده درست و قابل قبولی برای مردم وجود داشته باشد، در 
فاصله زمانی کوتاهی در اواسط یا اواخر زمستان 99، می توان یک شخصیت را به 
جامعه معرفی کرد. مشکل اصلاح طلبان بیش از شخص بر روی راه، فکر و برنامه 

است و باید آن را حل کنیم.
ما در وضعیتی قرار داریم که مقاومت در برابر فشارهای بین المللی کار سختی است 
و از طرف دیگر مردم در وضعیت دشواری قرار دارند. به نظر می رسد که سیاست 
کاهش فشار به حداقل ممکن و گشایش در معیشت عمومی، مسیر مناسب عبور از 
این شرایط باشد. این همان راهبردی است که پس از پایان جنگ و رحلت حضرت 
امام)ره( از سوی آیت الله هاشمی رفسنجانی اجرا شد و ایشان معتقد بود که اکثریت 
مردم ایران، تمایلی به افراط و تفریط در مدیریت جامعه ندارند و برای حمایت از 
انقلاب، باید بتوانیم معیشت مردم را تامین کنیم همانگونه که راهبردی که در قرآن 
ةً  مَّ

ُ
لِکَ جَعَلْنَاکُمْ أ کریم برای امت اسلامی تعیین شده است، میانه روی است: وَکَذَٰ

اسِ وَسَطًا لِتَکُونُوا شُهَدَاءَ عَلَی النَّ

محسن هاشمی:

امکان احیای بدنه اجتماعی اصلاحات وجود دارد
شورای  عالی سیاستگذاری اثرگذاری خود را از دست داد

چرا ترامپ و تل آویو قصد جان 
برجام را دارند؟

نزدیک به پنج سال ازامضای توافق تاریخی برجام می گذرد؛ قراردادی که به 
دلیل اهمیت و امتیاز های فراوانش برای منطقه و جهان، حتی توافق قرن نام 
گرفت اما از آنجا که این قرارداد بین المللی بطور قابل توجهی منافع جمهوری 
اسلامی ایران را تامین می کرد، با مخالفت و سنگ اندازی دولت دونالد ترامپ و 

رژیم صهیونیستی مواجه شد. 
دولت ترامپ که برجام را توافق بد تعبیر می کند، 18 اردیبهشت سال 1398 
رسما از این توافق خارج شد به این امید که با خروج یکجانبه واشنگتن، این توافق 
بلافاصله از هم خواهد پاشید و ایران و دیگر اعضای برجام نیز از آن خارج خواهند 

شد.
این خواسته کاخ سفید اما تاکنون محقق نشده و نشست روز سه شنبه هفته 
گذشته شورای امنیت نیز حکایت از آن دارد که سایر کشورهای امضای کننده 
برجام از جمله چین، روسیه، آلمان، انگلیس و فرانسه به دلیل منافع فراوانی 
که برجام برای آنها داشته و خواهد داشت، همچنان خواستار حفظ این توافق 

هستند.
نشست هفته گذشته بررسی قطعنامه 2231 در شورای امنیت تبدیل به تقابل 
خواست جهانی چندجانبه گرایی، همکاری های منطقه ای و بین المللی و تامین 

منافع اقتصادی ایرانیان در برابر ایران هراسی و قلدرمآبی آمریکا شد.
اذعان بسیاری از مقامات عالی جهان از جمله مقامات عالی تروئیکای اروپایی 
امضا کننده برنامه جامع اقدام مشترک)برجام( به فواید بی نظیر برجام در عرصه 
های اقتصادی-امنیتی در سطوح ملی، منطقه ای و بین المللی ، خود یکی از 
دلایل محکم دال بر اهمیت برجام به عنوان عنوان شکاهکار دیپلماسی قرن 
است؛ شاهکاری که بعد از سال های تلاش دیپلماتیک بر سر یک میز مذاکره 
سخت تحقق یافت، میزی که در یک سمت آن تیم مذاکره کننده جمهوری 
اسلامی به هدایت دیپلماتی کارکشته با آوازه جهانی به نام محمدجواد ظریف و در 
طرفت دیگر، نمایندگان و مذاکره کنندگان ارشد شش قدرت بزرگ جهانی شامل 
آمریکا، روسیه، چین، انگلیس، فرانسه و آلمان)گروه معروف به 1+5( حضور 

داشتند.
در نشست روز سه شنبه گذشته شورای امنیت که واشنگتن تلاش داشت از 
آن برای همراه کردن اعضای این شورا با خواسته خود مبنی بر تمدید تحریم 
تسلیحاتی ایران استفاده کند، جاناتان آلن کاردار انگلیس در سازمان ملل متحد 
بر خلاف تبلیغات رئیس جمهوری آمریکا که برجام را بدترین توافق تاریخ خوانده، 
گفت: برجام بهترین راه حل موجود است که بر اساس همکاری های منطقه ای 
و بین المللی به عدم گسترش سلاح های هسته ای و قطعنامه های سازمان ملل 

متحد کمک می کند.
طبق برجام، تحریم تسلیحاتی ایران بعد از 5 سال پس از امضای این توافق باید 
لغو شود؛ به عبارت دیگر، در مهرماه سال جاری، ایران دیگر نباید تحت تحریم 
های تسلیحاتی باشد اما دولت ترامپ خواستار برهم زدن این بند مهم برجام 

است.
اهمیت برجام در برقراری صلح و امنیت در منطقه بدان حد است که نیکولاس 
دو ریوایر نماینده دایم فرانسه در سازمان ملل علیرغم سخنان مایک پمپئو که 
اجرای یکی از بندهای برجام و لغو تحریم تسلیحاتی ایران را همچون شمشیر 
داموکلوس بر فراز منطقه می دانست، تصریح کرد: هیچ کدام از ما نباید ریسکی 

را بوجود آوریم که تنش ها را برگردانده و آنها را در منطقه خاورمیانه افزایش دهد.
رئیس دستگاه دیپلماسی آمریکا که وزارتخانه متبوعش به شدت تلاش می کند 
تا ائتلافی از کشورهای مخالف برجام را دست و پا کند، با تکرار ادعای »ایران 
می تواند یک دلال سرکش هسته ای شود و اسلحه را برای دامن زدن به مناقشات 
بفرستد«، در این جلسه گفت: ایران یک دموکراسی مسئول نیست و می دانیم اگر 
ایران سلاح داشته باشد، چه کار خواهد کرد. گزارش دبیرکل تایید می کند اسلحه 
مورد استفاده حوثی ها علیه عربستان از ایران آمده بود. ایران حتی قبل از منقضی 

شدن این تحریم ها دارد آنها را نقض می کند.
مایک پمپئو در نقش سخنگوی »اسرائیل، عربستان و کشورهای منطقه« گفت 

که این کشورها خواستار تمدید تحریم تسلیحاتی ایران هستند.
آنتونیو گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد در تضاد با یکجانبه گرایی دولت 
ترامپ بر چندجانبه گرایی تاکید کرد و گفت: برجام نتیجه 12 سال گفت وگو 
و دیپلماسی شدید بود و جامعه بین المللی حمایت جدی خود را از این طرح 
ابراز کرده است. این برنامه اثبات اثربخشی چندجانبه گرایی و موفقیت در منع 
گسترش سلاح های اتمی و همچنان بهترین راه برای اطمینان از ماهیت صلح 
آمیز برنامه هسته ای جمهوری اسلامی ایران و تامین منافع اقتصادی ملموس 

برای مردم ایران است.
اهمیت توافق تاریخی ایران و 1+5 تا آن حد بود که »کریستف هاسگن« نماینده 
دائم آلمان در سازمان ملل متحد علیرغم تلاش های آمریکا برای جعل اتحاد 
مخالفان برجام، تاکید کرد: برجام، یک شاهکار دیپلماتیک است؛ »مارک پستین 
دی بایسور« نماینده دائم بلژیک در سازمان ملل متحد هم خواستار گفت وگوی 
منطقه ای در خاورمیانه شد و گفت: ضربه به برجام به هیچ وجه راهی برای 

گفت وگو درباره موضوعات منطقه ای و خلع سلاح هسته ای نیست.
اولوف اسکوگ نماینده اتحادیه اروپا در سازمان ملل متحد با اشاره به نزدیک 
را که نشان دهنده  توافق  این  باید  بودن سالگرد برجام گفت جامعه جهانی 
چندجانبه گرایی بین المللی است، حفظ کند. یادآوری این مهم است که پروتکل 
الحاقی توسط ایران به عنوان بخشی از تعهدات این کشور در برجام اجرا می شود. 
بنابراین از دست دادن برجام به معنی از دست دادن پروتکل الحاقی خواهد بود.

آمریکا از 18 اردیبهشت 98 که از برجام خارج شد به دشت در تلاش است تا 
ضمن تشکیل ائتلافی علیه این توافق تاریخی، دیگر اعضای برجام را نیز به خروج 
از آن ترغیب و تهدید کند. شاید ناامیدی از به ثمر نشستن این تلاش ها بود که 

موجب شد پمپئو نشست شورای امنیت را در میانه مباحثات ترک کند.
دولت ترامپ که رسما از برجام خارج شده، هنوز هم از دستاوردهای این توافق 
دستاوردهای  که  است  واقف  بدرستی  زیرا  است  نگران  آمریکا،  منهای  حتی 
اقتصادی، سیاسی و امنیتی این توافق تاریخی، بیشتر متوجه جمهوری اسلامی 
ایران و به نفع صلح و ثبات منطقه خاورمیانه است و بیشتر از آنکه برای واشنگتن 
سودآورد باشد، به سود طرف های اروپایی برجام و چین و روسیه خواهد بود زیرا 
استقرار صلح، امنیت و ثبات در منطقه خاورمیانه، علاوه بر آنکه راه را بر ادامه 
حضور اشغالگرانه واشنگتن می بندد و بازار فروش سلاح آمریکا را کساد می کند، 

خطری جدی برای موجودیت رژیم صهیونیستی محسوب می شود.
رژیم صهیونیستی نیز که ادامه حیات خود را در ناامنی و بی ثابتی منطقه می 
داند، در کنار دولت ترامپ برای ذبح برجام دست و پا می زند. طرح ادعاها و 
اتهامات واهی علیه فعالیت های صلح امیز هسته ای تهران که الفبای آن در کاخ 
سفید و تل آویو نوشته شده، بخشی از توطئه ها برای به مسلخ بردن برجام است.

جمهوری اسلامی ایران با هدف ترغیب تروئیکای اروپایی برای انجام تعهدات 
برجامی شان مستقل از فشارهای آمریکا، از سال گذشته چند گام در مسیر 
گاهش تعهدات خود در قبال این توافق برداشته اما رسما اعلام کرده است تمام 
این گام ها در مدت کوتاه )حتی در مدت چند ساعت( برگشت پذیر است و هر 
لحظه اروپایی ها به تعهدات برجام خود به ویژه در حوزه انجام فعالیت های بانکی، 
تجاری و اقتصادی با ایران بطور موثر عمل کنند، تهران نیز بار دیگر به تعهدات 

خود بازخواهد گشت.

در  که  معتقد است  کارشناس سیاست خارجی  یک 
عرصه  در  ما  نگیرد،  شکل  داخلی  اجماع  که  صورتی 
سیاست خارجی نمی توانیم چندان کاری از پیش ببریم 
و حتی با وجود شخصیتی مثل ظریف اتفاق شگفت آوری 
نخواهد افتاد. برجام وقتی به نتیجه رسید که در داخل 

همه نهادها رویکرد مشابهی را اتخاذ کردند.
در  سخنرانی  با  شنبه  سه  روز  کشورمان  وزیرخارجه 
شورای امنیت سازمان ملل با صدایی رسا و کلماتی روشن 
به دفاع از حقانیت ایران پرداخت.  سخنرانی مجازی او 
نظر رسانه های خارجی را به خود جلب کرد و کشورهای 
حاضر در جلسه را واداشت تا علیه رفتار ایالات متحده 
موضع بگیرند. او در این جلسه با اقتدار به صلح طلبی 
ایران اشاره کرد و پیام دستگاه دیپلماسی ایران را به گوش 
جهان رساند. او در سخنانش توجه کشورهایی را که ایالات 
متحده سعی دارد آنها را با خود علیه ایران همراه کند به 
خود جلب کرد و آن جلسه با حمایت کشورها از رویکرد 
ایران و ضرورت حفظ برجام پایان گرفت.  خبرآنلاین با 
اردشیر سنایی، استاد دانشگاه و کارشناس مسائل بین 

الملل به گفتگو پرداخته است که درادامه می خوانید:
وزیرخارجه  که  سخنرانی  رسید  می  نظر  به 
کشورمان روز سه شنبه ارائه کرد، نظر بسیاری را به 
خود جلب کرده است. به ویژه لحن مقتدرانه ظریف 
و رویکردش به وضعیت ایران بازخورد خوبی داشته 
است. به نظر شما این سخنرانی تا چه اندازه می تواند 

موثر باشد؟
 معمولا در داخل کشور دو نوع نگاه به صحبت های 
ظریف وجود دارد. یک دیدگاه ، مرتبط با طرفداران دولت 
و ظریف است که معمولا همه موضع گیری ها و صحبت 
های او را کاملا فراانسانی و بسیار تاثیر گزار در عرصه بین 
المللی می دانند. نگاه دسته دوم مربوط به کسانی است 
که به مواضع دولت و وزارت خارجه نگاه منفی دارند که 
تاثیر حرف ها و عملکرد ظریف را هیچ به حساب می آورند. 
در مورد صحبت های اخیر هم برخی حمایت خیلی 
زیادی از این گفته ها در شورای امنیت کردند و گروهی 
هم دست به انتقاد زدند و ارزش این سخنرانی را نادیده 
گرفتند. اما منصفانه این است که بگوییم وزیرخارجه در 
سخنرانی عصر سه شنبه، مواضع دولت ایران را به خوبی 
و  حقوقی  های  استدلال  از  استفاده  با  و  کرده  تببین 

متناسب با هنجارهای بین المللی به بیان رویکرد ایران به 
تصمیم غیرمعمول ایالات متحده پرداخت.

این قالب بوده و  از نظر من صحبت های ظریف در 
و  تحمیلی  اقدامات  جلوی  تا  داشته  دیگری  تلاش  او 
فشارهای بیشتر را بگیرد و اجازه ندهد این فشارها علیه 
از توافق هسته ای رشد پیدا  با خروج ترامپ  ایران که 

کرده، تداوم پیدا کند.
همانطور که دیدیم واکنش کشورهای حاضر در 
جلسه به سخنرانی ظریف بسیار مثبت بود. می توان 
این طور بیان کرد که ظریف با این سخنان به اهدافی 

که داشت رسید؟
من فکر نمی کنم تنها یک سخنرانی بتواند کشورهای 
عضو شورای امنیت را وادار کند تا رای مورد نظر ایران 
را بدهند. همینطور که ایالات متحده دیپلماسی همه 
جانبه ای علیه ایران راه انداخته، ایران هم نیاز دارد تا 
این موضوع را همه جانبه پیگیری کند. البته ما دیدیم که 
استقبال از حرف های ظریف در میان رسانه های غربی 
زیاد بوده و رهبران این کشور ها در همان جلسه هم از 
در حمایت از ایران و حفظ برجام بر آمدند. اما باید توجه 
کنیم که آنها هم از یک جانبه گرایی آمریکا در دوران ترامپ 
عصبانی اند و بخشی از استقبالشان از این رویکرد ایران 
به همین خاطر است. کشورهایی که پیش از این همسو 

با آمریکا بوده اند، با مواضع ترامپ مشکل دارند و می 
خواهند که جلوی یکجانبه گرایی بایستند و این اتفاقات 

فرصتی را برای آنها پدید آورده است.
اما آنها هر یک مشکلات خاص و وابستگی های خاص 
خودشان را دارند ولی سیاستشان در مرحله عمل، بیشتر 
کنار آمدن با آمریکاست تا این دوره زمانی بگذرد و شخص 
دیگری پا به کاخ سفید بگذارد. اما اینکه سخنان ظریف 
موجی در میان کشورهای جهان علیه آمریکا ایجاد کند، 
ایران در حقیقت  با  آنها  اتفاق نخواهد افتاد. همراهی 
مخالفت با یک جانبه گرایی ترامپ است. حتی سازمان 
های بین المللی هم با عملکرد کاخ سفید به دردسر افتاده 
اند و طبیعی است که با صداهای مخالف همسو شودند. 

اما باید ببینیم در مرحله عمل چه اتفاقی می افتد.
به نظر می رسد که ایالات متحده، دست از تلاش 
دوست  ترامپ  برندارد.  خود  هدف  به  رسیدن  برای 
ندارد که این کار را نیمه رها کند و انتظار می رود که این 
ماجرا فعلا ادامه داشته باشد. ایران چگونه می تواند اثر 

تلاش های وزارت خارجه ترامپ را خنثی کند؟
از چند ماه قبل ایالات متحده کارزاری را شروع کرد که 
از همه ظرفیت ها استفاده کند تا جلوی پایان تحریم های 
تسلیحاتی ایران را بگیرد و آن را برای همیشه متوقف کند. 
از همان زمان هم ما شاهد مخالفت های چین و روسیه 

بوده ایم.روز سه شنبه هم این دو کشور بر مواضع قبلی 
خود پا فشاری کرده اند. کشورهای اروپایی هم تمایلی به 
اینکه میل آمریکا عملی شود ندارند. اما مواضع دو پهلو را 
اختیار می کنند و به دنبال حد وسطی هستند که مجبور 
نباشند با ایالات متحده در این موضوع در بیفتند.بهترین 
حالت برای اروپایی ها این است که هم برجام حفظ شود 
به نظر می رسد تلاش های  و هم ترامپ راضی شود. 
مقامات آمریکایی برای جلب نظر کشورهای عضو شورای 
امنیت، تمام نشده و این داستان کماکان ادامه خواهد 
داشت. اما اینکه روسیه و چین تا کجا رویکرد کنونی خود 
را ادامه دهند، مشخص نیست. ایران فعلا می داند که می 

تواند روی حمایت آنها حساب کند.
ایالات متحده کماکان تلاش خود را می کند و ایران هم نباید 
دست از تلاش های دیپلماتیک خود بردارد. اما خروجی تمام 
این تلاش های به روابط و لابی گری های بین کشورهای هم 
بستگی دارد. مهم است که ایران بتواند کماکان از ظرفیت 

های دیپلماسی به بهترین نحو استفاده کند.
تحلیل شما از رفتار وزارت خارجه ایران چیست؟ 
ادامه  این مسیر  همانطور که شما هم ذکر کردید، 
خواهد داشت و تهران نیاز دارد تا در ماه های آینده 

هم رویکرد مشابهی را اتخاذ کند.
ایران در داخل کشور با تشدد آراء رو به روست. صداهای 
شود  می  باعث  که  شود  می  شنیده  داخل  از  واحدی 
اینکه دقیقا چه رفتاری از خود  وزارت خارجه در مورد 
نشان دهد دچار مشکل می شود. تلاش های این وزارت 
خانه حتما باید ادامه پیدا کند. سخنرانی ها و دیدارها و 
مصاحبه های زیادی در پیش هستند که وزارت خارجه 
باید از طریق آنها از فرصت استفاده کرده و صدای خود 
اما مشکل عدم  افکار عمومی برساند.  و  به کشورها  را 
اجماع داخلی ممکن است دست وزارت خارجه را ببندد. 
در صورتی که اجماع داخلی شکل نگیرد، ما در عرصه 
سیاست خارجی نمی توانیم چندان کاری از پیش ببریم 
و حتی با وجود شخصیتی مثل ظریف اتفاق شگفت 
آوری نخواهد افتاد. برجام وقتی به نتیجه رسید که در 
داخل همه نهادها رویکرد مشابهی را اتخاذ کردند. اما بعد 
از توافق هسته ای این اجماع از بین رفت و دیگر شاهد 
چنین انسجامی نبوده ایم. با خروج آمریکا از برجام هم ته 

مانده انسجام از بین رفت.

ایران برای رهایی از این وضعیت نیاز به اجماع داخلی دارد

راه سخت ظریف برای احقاق حقوق ایران



سه تن عرقیات غیربهداشتی در قم کشف شد
روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد: سه تن عرقیات غیربهداشتی و چهار هزار و 400 
شیشه روغن با ادعاهای درمانی در قم کشف شد. به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، 
پیرو شکایت یکی از شهروندان و بازرسی کارشناسان مدیریت نظارت برموادغذایی و بهداشتی، یک 
واحد غیرمجاز بسته بندی انواع عرقیات و روغن در یکی از شهرک های صنعتی استان کشف شد.بر 
اساس این گزارش از این واحد غیرمجاز حدود سه تن عرقیات غیربهداشتی ، چهار هزار و 400 شیشه 
روغن با ادعاهای درمانی  و 150 کیلوگرم انواع لیبل و برچسب غیرمجاز کشف و توقیف و واحد غیرمجاز 
با دستور قاضی تعزیرات پلمب شد.همچنین در مورد دیگری سه هزار و 600 بطری آب معدنی نیم 
لیتری و 600 بطری آب معدنی یک ونیم لیتری تاریخ مصرف گذشته از یکی از فروشگاه های بزرگ 

شهر کشف و توقیف شد.

علت حادثه معدن گیلانغرب مشخص شد 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمانشاه با اشاره به بررسی کارشناسی که از حادثه 
معدن گیلانغرب صورت گرفته، گفت: علت اصلی این حادثه تراکم گاز در تونل معدن بوده است. 
محسن دارابی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: براساس نتایج بررسی کارشناسی حادثه روز 13 تیر 
معدن بیتومین گیلانغرب، مشخص شد دلیل اصلی این حادثه تراکم گاز در تونل معدن و احتمالا به 
دلیل نقص در جت فن تونل بوده است.به گفته این مسئول، نقص جت فن و ایجاد اختلال در تولید 
اکسیژن در تونل معدن یک رویداد غیرقابل پیش بینی بوده و ناشی از عدم نظارت نیست.وی تاکید 
کرد:هیچ ریزشی در این معدن رخ نداده است.وی ادامه داد: این حادثه ساعت 12:45 دقیقه روز 
جمعه و در معدن قیرطبیعی »هواربزه« در گیلانغرب رخ داد.به گفته رئیس سازمان صمت استان 
کرمانشاه، از هفت مصدوم این حادثه یک نفر فوت شد، پنج نفر ترخیص شدند و یک نفر در بیمارستان 

بستری و تحت مداوا است.

آخرین آمار مبتلایان به کرونا در قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در شبانه روز گذشته 18 بیمار جدید مبتلا به کرونا در 
بخش های بیمارستانی قم بستری شدند.دکتر قدیر با اعلام این خبر اظهارداشت: در شبانه روز 
گذشته 46 نفر با احتمال ابتلا به کرونا به مراکز درمانی قم مراجعه کردند که 18 نفر از آنها در بخش 
های بیمارستانی بستری شدند. وی افزود: 19 نفر از بیمارانی که در روزهای گذشته بستری بودند با 
تشخیص پزشکان معالج از بیمارستان مرخص شدند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: 

در حال حاضر حدود 165 نفر بیمار مبتلا به کرونا بستری هستند که حال 37 نفر آنها وخیم است.

کاهش ۱۳ درصدی موالید در قم 
مدیرکل ثبت  احوال  استان قم گفت: رشد موالید در سه ماه نخست امسال، نسبت به مدت مشابه 
سال قبل 13 درصد کاهش داشته است.منوچهر تیموری با بیان اینکه در سه ماهه نخست امسال 4 
هزار و 369 نوزاد در استان قم متولد شده است گفت: این رقم نسبت به مدت مشابه سال قبل 13 
درصد کاهش را نشان می دهد.وی با بیان این که 5 هزار و 18 نوزاد در سه ماه سال گذشته متولد شد، 
خاطرنشان کرد: تعداد متولدان امسال 649 نفر کمتر بوده است.تیموری افزود: از بین نوزادان، 2 هزار 

و 185 مورد پسر و 2 هزار و 184 نوزاد نیز دختر بوده است.

شهاب حسینی به تلویزیون برنمی گردد 
پس از انتشار اخبار بازگشت شهاب حسینی به حوزه اجرا، گمانه زنی های اشتباهی بابت بستر پخش 
این برنامه در رسانه ها منتشر شد. به گزارش  خبرآنلاین، »هم رفیق« شهاب حسینی از پلتفرم های 
اینترنتی پخش خواهد شد.برای از رسانه ها بازگشت این بازیگر به عرصه اجرا را در برنامه ای برای 
تلویزیون عنوان کردند و این گمانه وقتی مجری یکی از برنامه های تلویزیونی هم آن را بیان کرد بیشتر 
قوت گرفت.به همین دلیل روابط عمومی "هم رفیق" ادیروز در اطلاعیه ای اعلام کرد: برنامه همرفیق با 
اجرای شهاب حسینی در مرحله پیش تولید قرار دارد و طی روزهای های آینده جلوی دوربین خواهد 

رفت و به زودی با انتشار محتوای تبلیغاتی رسمی، پلتفرم های vod پخش آن اعلام خواهد شد.

کنکور 99 به تعویق می افتد؟
احمد نادری در پیامی در حساب توئیتری اش نوشت: پیام های بسیاری در مورد به تعویق افتادن 
کنکور99 دریافت می کنم. با توجه به موج دوم شیوع کرونا، نگرانی عزیزان کنکوری و خانواده ها کاملًا 
قابل درک است. ان شاءالله این هفته درمورد این موضوع تصمیم خواهیم گرفت.عضو کمیسیون 
»آموزش، تحقیقات و فناوری« مجلس شورای اسلامی در این پیام درخواست کرد راه های جایگزین از 

طریق فضای مجازی به وی پیشنهاد شود.

حقوق آقای سخنگو از زبان خودش
سید عباس موسوی سخنگوی وزارت خارجه در برنامه بدون تعارف حضور یافت.موسوی سخنگوی 

وزارت خارجه درباره میزان حقوقش گفت: 13 تا 14 میلیون تومان می گیرم.

مدیر کل امور روستایی و شورا های استان قم خبرداد:

توقف مهاجرت روستاییان استان به 
شهر قم 

مدیر کل امور روستایی و شورا های استان از توقف مهاجرت روستاییان 
استان به شهر قم و آغاز مهاجرت معکوس خبر داد.

سجاد چهرگانی گفتگویی اظهارداشت:: ایجاد اشتغال پایدار موجب 
توقف مهاجرت روستاییان استان به شهر قم در سال های 97 و 98، و حتی 

مهاجرت معکوس شده است.
وی اعطای تسهیلات ارزان قیمت 6 درصد را به روستاییان در این مهم 
موثر دانست و افزود: پرداخت مرحله پنجم این تسهیلات نیز از دو روز قبل 
ابلاغ شده است.  چهرگانی تاکید کرد: پرداخت این تسهیلات و ایجاد 

مشاغل پایدار در روستا ها، تا حدود هشتاد درصد موثر بوده است.
 مدیر کل امور روستایی و شورا های استان اجرای طرح هادی را در 
روستا ها از جمله علل توقف مهاجرت به شهر برشمرد و گفت: از 229 
روستای استان در 129 روستا که جمعیت بیش از 20 خانوار دارند طرح 
هادی اجرا شده است.  وی با اشاره به اینکه این طرح هر 10 سال یکبار 
افزود: در سال گذشته، طرح هادی شش روستا  بازنگری است  قابل 

بازنگری شد.
 لزوم تقویت ظرفیت های بوم گردی روستاها

 مدیر کل امور روستایی و شورا های استان ظرفیت گردشگری روستا ها 
را مورد توجه قرار داد و گفت: پرداخت تسهیلات به دهیاران تا مبلغ 500 
میلیون تومان بدون وثیقه برای ایجاد ظرفیت هایی مانند بوم گردی و امثال 
آن از دیگر فعالیت هایی است که توانسته است  موجب ایجاد اشتغال و 

جلوگیری از مهاجرت به شهر باشد.
از نظر فرهنگی  آنکه  با وجود   چهرگانی در عین حال تصریح کرد: 
روستاییان با ایجاد چنین تاسیساتی مشکل داشتند در شش ماه اخیر 

چرخش خوبی از سوی آن ها صورت گرفته است.
وی با اشاره به وظایف چهل و هشت گانه دهیاران در قانون، بر ضرورت 
فعال شدت دهیاران تاکید کرد و گفت: هم اکنون 107 دهیاری در استان 
وجود دارد که در صورت توجه به اقلیم و جغرافیای روستا و ارائه پیشنهادات 
برای استفاده از این ظرفیت، می توانند سرمایه گذارانی را جذب و موجب 

ایجاد درآمد پایدار برای اهالی روستای خود باشند.
 چهرگانی به خلاء وجودی میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
هم در این زمینه اشاره کرد و افزود: این سازمان باید بیش از گذشته به این 

مقوله وارد شود تا موجب رونق روستا ها شود.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

 مشارکت بیش از5هزار در
 »پویش درخت دوستی بنشانیم«

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از مشارکت بیش از 
٥000 نفر در »پویش درخت دوستی بنشانیم« خبر داد.

به گزارش واحد روابط عمومی سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم، پیام جوادیان با اشاره به اجرای پویش ملی درخت دوستی بنشانیم 
در قم، اظهار کرد: این پویش مردمی با موضوع کاشت درخت و حفظ و 
مراقبت از فضای سبز شهر قم در هفته منابع طبیعی و روز ملی درختکاری 
به همت سازمان پارک ها و فضای سبز در سال های ٩6 و ٩٧ برگزار شده 
بود که امسال نیز برای سومین سال متوالی به صورت استانی و ملی برگزار 

شد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با اذعان به اینکه 
از برگزاری این پویش جلب مشارکت های مردمی برای حفظ و  هدف 
توسعه فضای سبز بود که دو سال گذشته بیش از 20 هزار نفر از شهروندان 
قمی در آن مشارکت کردند، گفت: در همین راستا در نشست هم اندیشی 
شهرداری های  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان های  عامل  مدیران 
کلان شهرهای کشور که در استان البرز برگزار شد به پیشنهاد سازمان 
بنشانیم«  پارک ها و فضای سبز شهرداری قم، شعار »درخت دوستی 
به عنوان شعار سال کشوری انتخاب شد. جوادیان اضافه کرد: با توجه به 
اهمیت این موضوع و لزوم مشارکت همه اقشار و گروه ها در این پویش، 
دستگاه های  به  پویش  این  برگزاری  جهت  ویژه ای  دستور  کشور  وزیر 

ذی ربط ابلاغ کرد.
کلمه  ارسال  با  پویش سراسری شهروندان  این  در  اینکه  بیان  با  وی 
»درخت« به سامانه ٣0001٣٩٧ در پویش عضو شده و سازمان از سوی 
آن ها یک نهال در عرصه های جنگلی کاشت، تصریح کرد: علاوه بر این، 
شهروندان از اعتبار خرید گل و گیاه با تخفیف ٣0 درصدی بهره مند 

شدند.
خاطرنشان  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
کرد: در هفته ملی منابع طبیعی و روز درختکاری سال 1٣٩٨ نیز با 
وجود مشکلات و محدودیت های ناشی از انتشار ویروس منحوس کرونا 
شاهد مشارکت بیش از 5 هزار نفر از شهروندان در این پویش بودیم. 
جوادیان اضافه کرد: البته با توجه به شیوع بیماری برگزاری جشن های 
درختکاری و سایر برنامه های پیش بینی شده لغو و اغلب برنامه ها در حوزه 
فرهنگ سازی کاشت نهال و برنامه های خانوادگی در داخل منازل طراحی 

شد. 
 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم  تاکید کرد:

ضرورت همدلی دستگاه ها در ارائه 
آموزش و فرهنگ سازی

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: تاثیرگذاری 
آموزش و فرهنگ سازی به صورت دراز مدت است و مقطعی نیست و 

نیازمند همدلی دستگاه های مختلف است.
از اقدامات و  سید عبدالله میرابراهیمی، اظهار کرد: وقتی صحبت 
میان می آید، شاید خیلی ها  به  اولویت های سازمان مدیریت پسماند 
گمان می کنند تمرکز ما باید روی پروژه های فیزیکی و آمار و ارقام باشد اما 
واقعیت این است که سیاست کلان در این حوزه رفتن به سمت کاهش 
تولید و مدیریت پسماند در مبدا است و این یک تفکر و یک فرهنگ است.
این  ایجاد  قم گفت:  پسماند شهرداری  مدیریت  مدیرعامل سازمان 
تفکر و فرهنگ قطعا در چارچوب وظایف یک سازمان نمی گنجد و باید 

فراسازمانی به این موضوع نگاه کرد.
میرابراهیمی گفت: بخشی از این کار نیازمند آموزش و فرهنگ سازی 
است که البته در بلندمدت اثر خود را نشان خواهد داد و بخش دیگر 
نیازمند قانون گذاری است. وی افزود: برای مثال قانون 6 ماده ای که 
اخیرا مجلس تصویب کرده می تواند یک گام مثبت باشد؛ این قانون با 
عنوان قانون حمایت از مدیریت پسماندهای عادی با سرمایه گذاری بخش 
خصوصی، ظرفیت های خوبی برای تامین منابع در حوزه مدیریت پسماند 
اینکه  بیان  با  قم  دارد. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
در کنار ظرفیت های قانونی، مسئله فرهنگ سازی یک سرمایه گذاری 
درازمدت است، یادآور شد: سازمان 30 درصد اعتبارات خود را به آموزش و 
فرهنگسازی اختصاص می دهد و به این موضوع اعتقاد دارد اما به تنهایی 
نمی توانیم در این عرصه اثرگذار باشیم و باید یک همراهی جمعی از دیگر 
ارگان ها و نهادها گرفته تا سازمان های مردم نهاد پشتیبان این موضوع 

باشد.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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تنها مسیر عبور سلامت از بحران کرونا! 

معاون سیاسی، امنیتی، اجتماعی استانداری قم با تاکید بر اینکه خطر کرونا 
همچنان جدی است، خواستار تداوم همکاری مردم در فاصله گذاری هوشمند 

اجتماعی و رعایت پروتکل های بهداشتی شد. 
بیژن سلیمان پور روز شنبه پس از پایان جلسه ستاد ملی کرونا که به صورت ویدیو 
کنفرانس در آن شرکت کرده بود، در گفت وگویی اظهار داشت: تصورهایی که 
کارشناسان، متخصصان و مدیران بخش های مختلف بهداشت و درمان از بیماری 
کرونا داشتند، این بود که با وضعیت نسبی مطلوبی که از فروردین ماه به بعد پیدا 
کردیم با کاهش آمار این بیماری مواجه شویم و از مرحله مدیریت به مهار آن برسیم.
وی اذعان داشت: ولی متأسفانه این اتفاق نیفتاد و دلیل اصلی آن نیز پیچیدگی 
ویروس کرونا و همچنین عادی شدن شرایط و فاصله گرفتن از الزام ها و پروتکل های 

بهداشتی بود.
معاون استاندار قم بابیان اینکه متاسفانه در هفته های گذشته شاهد افزایش آمار 
کرونا در برخی مناطق کشور ازجمله قم بودیم، افزود: این موضوع حکایت از آن 
دارد که اگر مسائل بهداشتی را رعایت نکنیم، آمار این بیماری می تواند روز به روز 

افزایش پیدا کند و ما را به شرایط قبلی برگرداند.
ورود بدون ماسک به ادارات ممنوع است

کرونا  ملی  ستاد  امروز  جلسه  دستورالعمل  اساس  بر  گفت:  پور  سلیمان 
تصمیم هایی که در جلسه ستادهای ملی و استانی گرفته می شود، باید سختگیرانه 
به دستگاه ها ابلاغ و به آگاهی مردم نیز رسانده شود. معاون استاندار قم اجباری 
بودن استفاده از ماسک در اماکن سرپوشیده و وسایل نقلیه عمومی از نیمه تیرماه 
را موردتوجه قرار داد و گفت: در این جلسه همچنین برای ضمانت اجرای این طرح 

مقرر شد، هر فردی که از ماسک استفاده نکند از دریافت خدمات محروم شود.
سلیمان پور بابیان اینکه بر اساس تصمیم ستاد ملی کرونا از تاریخ فوق افراد 
مختلف اعم از ارباب رجوع و کارکنان بدون ماسک امکان ورود به دستگاه های 
دولتی را ندارند، گفت: بخش اعظمی از فعالیت ها هم باید از طریق فضای مجازی 
و دولت الکترونیک دنبال شود و دستگاه ها نیز وظیفه دارند، زمینه ارائه خدمات 

غیرحضوری و مجازی را فراهم کنند.
پرهیز از اجتماعات به ویژه عروسی و ختم 

وی با اشاره به توصیه ها و تاکیدهای صورت گرفته برای خودداری از برپایی 

اجتماع های مختلف شامل آیین های عروسی و عزا گفت: اگر برگزاری مراسمی 
رعایت  و  کم  بسیار  جمعیت  و  زیاد  محدودیت  با  باید  نیز  است  اجتناب ناپذیر 
فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از ماسک و رعایت نکته های بهداشتی انجام 

شود تا محلی برای تکثیر و انتقال ویروس به دیگران نباشد.
وی گفت: مطابق مصوبه جلسه ستاد ملی کرونا، مراکز بهداشت و درمان استان 
باید نتایج آزمایش های کرونا را به سرعت اعلام کنند تا افراد مبتلا بلافاصله تحت 
قرنطینه قرار بگیرند. معاون استاندار قم گفت: یکی از عوامل مهمی که در ماه های 
نخستین سال جاری منجر به کاهش کرونا در استان های مختلف به ویژه قم شد، 
ارتقای رعایت پروتکل های بهداشتی تا 86 درصد بود، ولی متأسفانه به تدریج این 
نرخ کمتر شد. سلیمان پور رعایت فاصله گذاری اجتماعی را تنها راه مقابله با کرونا 
دانست و گفت: در جلسه ستاد ملی کرونا تاکید زیادی بر تولید ماسک ارزان قیمت 
توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت شد تا تصمیم ها و سیاست های اتخاذشده هر 

چه بهتر به اجرا به گذاشته شود.
وی افزایش امکانات و تجهیزات بیمارستانی تا پایان سال 99 را نیز از مصوبه های 
جلسه امروز ستاد ملی کرونا دانست و گفت: به طور حتم فرهنگ ملت و آموزه های 
دینی ما بر این است که در شرایط فعلی رعایت بهداشت را یک وظیفه شرعی برای 

خود بدانیم تا شهروندی آلوده نشود.

معاون سیاسی، امنیتی، اجتماعی استانداری قم:

 خطر کرونا همچنان جدی است، مردم همکاری کنند

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم مطرح کرد :

کیفیت بخشی به خدمات با کارآمد سازی 
شهرداری ها 

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم گفت :ایجاد توسعه پایدار در مناطق شهری و 
روستایی یکی از مهمترین سیاستگذاری ها در سیستم مدیریتی جدید می باشد چرا که امروزه شهرها 
و روستا ها نه فقط به لحاظ وسعت و میزان جمعیت بلکه به لحاظ حجم و تنوع فعالیتها و ارزشهای 

فرهنگی و اجتماعی دارای اهمیت فراوان می باشند.
حسین طالعی در پیامی به مناسبت روز شهرداری و دهیاری ها اظهارداشت : امروزه برنامه ریزی و 
مدیریت در مناطق شهری و روستایی که بر عهده شهرداری ها و دهیاری ها می باشد، بایستی به گونه 
ای تنظیم شود که علاوه بر ارائه خدمات مناسب به توسعه اجتماعی حول محور معنویت و عقلانیت 
کمک نماید. طالعی درادامه این پیام آورده است :بی تردید در فرایند مردم سالاری، کارآمد سازی 
شهرداری ها و دهیاری ها موجب کیفیت بخشی به خدمات شهری و روستایی شده و همانند پلی 
کوچک شهروندان را به شهرداری ها و دهیاری ها متصل کرده و موجب توسعه پایدار در مناطق شهری 

و روستایی می شود.
مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم  در پایان این  پیام  بیان داشت «اینجانب 14 
تیر ماه روز شهرداری ها و دهیاری ها را گرامی داشته و از خدمات شبانه روزی کارکنان پرتلاش و خدوم 
شهرداری ها و دهیاری های استان تقدیر و تشکر نموده، توفیق روز افزون و سلامتی آنها را از درگاه 
خداوند متعال آرزومندم و امیدوارم تمامی دست اندرکاران حوزه های مدیریت شهری و روستایی در 
استان ضمن توجه به موضوع "جهش تولید" فرمایش مورد تاکید مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
زمینه مشارکت همدلانه و مؤثر مردم در درآمدهای پایدار شهرداری و دهیاری فراهم نموده و همچنین 
در راستای تحقق این امر و کارآمد سازی هرچه بیشتر شهرداری ها و دهیاری ها، سازمان همیاری 

شهرداری های استان قم اعلام آمادگی همکاری سازنده و مشارکت می نماید.

 استاندار قم گفت: برای اجرای 27 طرح کشاورزی، صنعتی و گردشگری 
در این استان با اعتباری بالغ بر 10 هزار میلیارد ریال تفاهم نامه اجرایی میان 
سازمان برنامه و بودجه کشور و استانداری قم به امضا رسید که با اجرای این این 

طرح ها بیش از 2 هزار و 377 
بهرام سرمست  روز جمعه در دیدار ویدئو کنفرانسی با معاون رئیس جمهور و 
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور اظهار داشت: با توافق نامه فوق 42 

هزار و 920 میلیارد ریال نیز به ارزش تولیدات استان اضافه خواهد شد.
وی با اشاره به اهمیت ویژه جهش تولید و حمایت از اقشار آسیب پذیر از 
حمایت های دولت تدبیر و امید در این راستا قدردانی و ابراز امیدواری کرد: با 
اجرایی شدن این تفاهم نامه شاهد جهش تولید در سال 99 و رفع بخشی از 

نیازهای اقشار آسیب پذیر باشیم.

سرمست ضمن تبریک دهه فرخنده کرامت و میلاد با سعادت امام رضا )ع( 
آغاز عملیات اجرایی مسکن محرومان استان را گامی تاثیرگذار برای حمایت از 
اقشار آسیب دانست و خاطر نشان کرد: باید سیاست ها و برنامه های فراگیر تری 
در حوزه حمایتی تدوین و اجرایی نمود. سرمست همچنین با قدردانی از اهتمام 
دولت در حوزه محرومان گفت: یکهزار واحد مسکونی کمتر از یک سال در حاشیه 

و مناطق محروم قم ساخته و تحویل محرومان خواهد شد.
در سفر محمد باقر نوبخت معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان برنامه و 
بودجه کشور و همچنین علیرضا تابش رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
کشور به قم یک تفاهم نامه دو جانبه میان برنامه و بودجه کشور و استانداری قم و 
همچنین یک تفاهم سه جانبه سه جانبه میان برنامه و بودجه کشور، بنیاد مسکن 

انقلاب اسلامی کشور و استانداری قم مبادله شد.

استاندار قم اعلام کرد؛

۲۴۰۰ فرصت شغلی جدید در قم ایجاد می شود

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم 
گفت: در روستاهای استان قم بالغ بر 50 درصد 
واحدهای مسکونی با رعایت اصول فنی و نظارت 
نوسازی شده است برای نوسازی 50 درصد دیگر 
انشاالله  و  شده  ریزی  برنامه  روستایی  واحدهای 
ظرف 5 سال آینده همه واحدهای مسکونی در 

روستاهای استان مقاوم سازی می شود.
داریوش بلدی در گفت و گویی ، اظهار داشت: 
تفاهم نامه طرح 1000 واحدی مسکن محرومان با 
هدف ساخت هزار واحد مسکونی برای محرومین 
روستاهای قم به امضا رسید. وی افزود: با کمک 
شوراهای اسلامی روستا و دهیاری و بخشداری ها 
و همچنین بازدیدهایی که بنیاد مسکن انجام می 
دهد افرادی که از نظر معیشتی ضعیف تر هستند 

داشته  زمینی  و  ملک  خودشان  روستای  در  اگر 
باشند برای آنها واحد احداث می شود و اگر زمین 
نداشته باشند بنیاد مسکن زمین در اختیار آنها قرار 
می دهد. مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
استان قم با بیان اینکه اولویت ساخت مسکن در 
روستاهای استان با افرادی است که از نظر مالی 
ضعیف تر هستند، افزود: پس از جمع بندی این 
اقدام انجام می شود و ممکن است این طرح در 
روستایی شامل 2 و یا 5 نفر شود. بلدی تصریح کرد: 
روز جمعه در روستای خورآباد کلنگ زنی انجام شد 
و براساس تفاهم نامه طرح 1000 واحدی مسکن 
محرومان یک واحد مسکونی در این روستا احداث 
می شود. وی گفت: 50 میلیون تومان وام براساس 
طرح 1000 واحدی مسکن محرومان اعطا می 

شود که این وام 4 درصد است و دوره بازپرداخت 
آن 13 ساله است و همچنین به هر واحد مسکونی 
بین 25 الی 30 میلیون تومان بلاعوض پرداخت 
می شود و اگر کسی وضع مالی ضعیف تری داشته 
اعطا  نیز  قیمت  ارزان  تسهیلات  از  مبلغی  باشد 
می شود. مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
استان قم ادامه داد: براساس تفاهم نامه ای که 
این  دارد  مسکن  بنیاد  با  بودجه  برنامه  سازمان 
هفتاد هزارمین واحد است، در روستاها یک سری 
تسهیلات ویژه مسکن روستایی اعطا می شود که 
40 میلیون تومان است. بلدی گفت: با توجه به 
نظارتی که انجام می شود روستاییان منزل خود را 
می سازند که این طرح از سال 84 آغاز و امروز 9 
هزار و صدمین واحد در روستاهای قم نوسازی شد.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم:

همه واحدهای مسکونی  درروستاهای قم نوسازی می شوند

فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به دستگیری 
یک کلاهبردار در قم، گفت: متهم قطعه زمینی که 
وجود خارجی نداشت را به یک زوج 7 میلیارد و 500 

میلیون ریال فروخته بود. 
 سردار سید محمود میرفیضی ، اظهارداشت: با 
طرح شکایت یک زوج در پایگاه یکم پلیس آگاهي 
استان مبنی بر وقوع کلاهبرداری بابت خرید یک 
قطعه زمین، موضوع در دستور کار کارآگاهان این 

پلیس قرار گرفت.
وی گفت: در بررسی اولیه مشخص شد متهم قطعه 
زوج 7  این  به  را  نداشته  خارجی  وجود  که  زمینی 

میلیارد و 500 میلیون ریال فروخته است.
فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: نامبرده با 
عقد قرارداد مشارکت در ساخت و سرمایه گذاري و 
اذعان به اینکه زمین مذکور قابلیت ساخت و ساز و 
تحویل چند باب مغازه دارد، مبلغ مذکور را دریافت و 

از این زوج کلاهبرداری کرده بود.
سردار میرفیضی افزود: در ادامه با بررسی جغرافیای 
جرم و انجام اقدامات پلیسی، متهم توسط کارآگاهان 
پایگاه یکم پلیس آگاهي استان شناسایی، دستگیر و 

در تحقیقات به جرم خود اعتراف کرد.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت نامبرده 

مراحل  انجام  برای  شده  تشکیل  پرونده  همراه  به 
قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

دستگیری سارق ۶ میلیاردی دستگاه 
سنگ شکن

از  قم  دربخش دیگری  استان  انتظامی  فرمانده 
سنگ  دستگاه  سارق  دستگیری  از  خود  سخنان 

شکن به ارزش 6 میلیارد ریال در قم خبر داد. 
با طرح شکایت  اظهارداشت:  میرفیضی   سردار 
فردی مبنی بر سرقت دستگاه سنگ شکن کارخانه 
کار  دستور  در  موضوع  ریال،  میلیارد   6 ارزش  به 

کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.

فرمانده انتظامی استان قم  تشریح کرد:

جزییات کلاهبرداری 7 میلیارد و 5۰۰ میلیونی  

آگهی مناقصه خرید انبار
شرکت پخش هجرت ) سهامی عام ( در نظر دارد

 نست به خرید ملک به متراژ حداقل 4000 متر مربع با کاربری 
 2000 )حدود  انبار  بر  مشتمل  دارویی  انبار  جهت  مناسب 
مترمربع سوله ( – و در صورت داشتن ساختمان اداری )حداقل 
100 مترمربع( با فضای مناسب جهت عملیات تخلیه و بارگیری 
با ابعاد مناسب – دارای سند شش دانگ و بدون معارض حقیقی 
یا حقوقی ) اعم از دولتی یا غیر دولتی( با دسترسی به جاده در 
حوالی شهرستان قم اقدام نماید . لذا بدین وسیله از متقاضیان 
واجد شرایط و علاقه مند دعوت می شود تقاضای خود را حداکثر 
طالقانی  خیابان  تهران  آدرس  به   ۱۳۹۹/۰۴/۲۱ تاریخ  تا 
غربی ، بین خیابانهای وصال و فریمان ، شماره 556 کدپستی 

1416863975 ارسال نمایند. 
 شماره تلفن 66469329 داخلی ۱۰5 از شنبه تا چهارشنبه 
زمینه  این  در  احتمالی  پاسخگوی سوالات   ۱۶ الی  ۸ صبح 

خواهد بود.


